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‘‘İSTANBUL SEÇİMLERİNİ
TÜRK DEMOKRASİSİ 

KAZANMIŞTIR’’ 

 ‘‘ТУРЕЦКАЯ ДЕМОКРАТИЯ ВЫИГРАЛА 
СТАМБУЛЬСКИЕ ВЫБОРЫ’’

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt, 1200 Sivil 
Toplum Kuruluşunu temsilen Basın Toplantısı Düzenleyerek İstanbul 

Seçimleri İle İlgili Bir Açıklama Yaptı.

Зелиха Соркунлу/ Председатель Столичной платформы 
Мустафа Курт выступил на пресс-конференции от имени 1200 

неправительственных организаций и прокомментировал выборы в 
Стамбуле.

Kırgızistan Ankara 
Büyükelçisi Göreve 
Hızlı Başladı

Посол Кыргызстана 
В Анкаре Быстро 
Преступил К Своим 
Обязанностям 

Kırgız Cumhuriyeti Olağanüstü ve 
Yetkili Büyükelçisi Kubanychbek 
Omuraliev, Ankara Büyükelçiliği 
Görevine Başlamasıyla Birlikte Görevine 
Hızlı Başladı ve Türk Makamlarıyla Bir 
Dizi Temaslarda Bulundu.

Чрезвычайный и уполномоченный 
посол Кыргызской Республики в 
Анкаре Кубанычбек Омуралиев 
быстро преступил к своим 
обязанностям и провел серию встреч 
с турецкими учреждениями.

Venezuela’dan Çağrı: 
Türkiye de Dahil 
Olmalı 
Venezuela Devlet Başkanı Yardımcısı 
Isturiz, “Türkiye de Venezuela’daki barış 
için Oslo sürecine dahil olmalı” dedi.

Призыв От Венесуэлы: 
Турция Также Должна 
Быть Включена В Процесс
Вице-президент Венесуэлы Истурис: 
«Турция должна быть включена 
в процесс Осло ради мира в 
Венесуэле». 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Tacikistan’ın başkenti 
Duşanbe’de gerçekleştirilen, Asya’da İşbirliği ve Güven Arttırıcı 
Önlemler Konferansı (CICA) 5. Devlet ve Hükûmet Başkanları 
Zirvesi’nde, katılımcı ülkelerin devlet ve hükûmet başkanlarına 
hitap etti.
Президент Реджеп Тайип Эрдоган на 5-ом саммите 
Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии 
(СВМДА), который состоялся в столице Таджикистана 
Душанбе,  обратился к главам стран-участниц.

Турецкие университеты успешно приняли участие 
в конкурсе NASA

Amerikan Astronomi Topluluğu (AAS) 
ve Amerikan Ulusal Havacılık ve Uzay 
Dairesi (NASA) iş birliğiyle düzenlenen 
dünyanın en prestijli model uydu 
yarışması CanSat’ta, Türk üniversiteleri 
başarılarıyla ön plana çıktı.

Турецкие университеты успешно приняли участие в самом престижном 
всемирном конкурсе спутниковых моделей CanSat, организованном в 
США при сотрудничестве Американского астрономического общества 
(AAS) и Американского национального управления по аэронавтике и 
исследованию космического пространства (NASA).

AB İran nükleer anlaşmasının sürmesini istiyor
AB Dışişleri ve Güvenlik Politikaları Yüksek Temsilcisi Mogherini, “Amacımız 
İran nükleer anlaşmasının tam olarak uygulanmaya devam edilmesini sağlamak” 
dedi.
ЕС хочет продолжения ядерной сделки с Ираном
«Наша цель - обеспечить продолжение полного выполнения иранской 
ядерной сделки», - сказала Верховный представитель ЕС по иностранным 
делам и политике безопасности Могерини.

Altun: “Cumhurbaşkanımız 
sadece Milletin hür iradesine 
sırtını dayayarak yine Milleti 
için mücadele eder”
Алтун: “Наш президент 
борется ради своей нации,  
полагаясь исключительно 
на ее свободную волю”

Doğu Türkistan Türk’ü 
dünyaca ünlü yazar 
Nurmuhammed Tohti’nin 
Çin toplama kampında şehit 
olduğu bildirildi.
Сообщается, что всемирно 
известный писатель 
Восточного Туркестана 
Нурмухаммад Тохти умер в 
китайском концлагере.

Başörtüsü yasağına karşı çıkan 
vekile ölüm tehdidi

Угроза убийством депутату, 
который выступил против 
запрета на ношения платка
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АНКАРА (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Почетный консул 

Кыргызстана в Турции, а также председа-
тель Столичной платформы д-р Мустафа 
Курт после возвращения из Кыргызстана 
нанёс визит мэру города Кастамону д-ру 
Рахми Галипу Видинлиоглу.

Мэр города Кастамону д-р Рахми Галип 
Видинлиоглу выразил признательность 
почетному консулу Кыргызстана в Тур-
ции д-ру Мустафе Курту за оказанный 
визит. 

Что было на обсуждении…

Почетный консул Кыргызстана в Турции 
д-р Мустафа Курт поздравил д-ра Рах-
ми Галипа Видинлиоглу с избранием в 
мэры города Кастамону в ходе выборов 
местных администраций, прошедших 31 
марта.

Курт: «Приветствия Вам из Кыргызстана, 
из Нарына»

Он сообщил, что недавно приехал из 
Кыргызстана и привез приветствия мэру 
города Кастамону Галипу Видинлиоглу 
из земли предков Кыргызстана, из города 
Нарына. Он также напомнил, что города 
Нарын и Кастамону являются братскими 
городами.

Передав приветствия от губернатора и 
мэра Нарына мэру Кастамону, Курт сооб-
щил, что в ходе встреч с губернатором и 
мэром Нарына были обсуждены различ-
ные темы. Также был поднят вопрос о 
подписанном ранее договоре касательно 
строительства парка в городе Нарын 
мэрией Кастамону. Было отмечено, что 
за прошедший период парк так и не был 
построен, и народ ожидает, что его стро-
ительство начнется в ближайшее время, 
но в связи со сменой руководства мэрии 
Кастамону существует обеспокоенность 
по поводу того, когда парк будет постро-
ен.

Курт сообщил, что в ответ на это он зая-
вил кыргызским чиновникам о том, что 
в Турецкой Республике в правительстве 
ценится продолжительность, и вне зави-
симости от смены руководства обеща-
ния, данные от имени турецкого народа, 
будут выполнены, и народ может быть 
спокоен касательно данного вопроса. 
Затем почетный консул Кыргызстана 
в Турции д-р Мустафа Курт пригласил 
мэра Кастамону д-ра Рахми Галипа Ви-
динлиоглу в Кыргызстан. 
 
Мэр города 
Кастамону 
Видинлиоглу: 
«Сначала в Тур-
ции, затем и с 
нашими братья-
ми мы планиру-
ем стабильное 
будущее, где 

язык, идеи и дела будут одним целым».

Мэр города Кастамону д-р Рахми Галип 
Видинлиоглу выразил признательность 
почетному консулу Кыргызстана в Тур-
ции д-ру Мустафе Курту за оказанный 
визит. 

Я был избран мэром в качестве канди-
дата от Партии националистического 
движения. Партия националистического 
движения - это движение идей и мыслей. 
Мы имеем давние связи с тюркским 
миром и родственными общинами и 
являемся единым целым. Как вы знаете, 
Турция пережила новые выборы. Вместе 
с Народным альянсом наша страна с на-
шей нацией вступила в новую эру. Сна-
чала в Турции, затем и с нашими братья-
ми мы планируем стабильное будущее, 
где язык, идеи и дела будут одним целым.

Мы люди, которые были влюблены в 
тюркский мир с юных лет. Вся вселенная 
знает, что мы тесно связаны с тюркским 
исламским миром.

С этим сознанием и осознанием дела я 
всегда в этих рамках занимал свое место 
в карьере и политике. Дал бог, и с благо-
склонностью нашего народа я стал мэ-
ром Кастамону.

В ответ на Ваше приглашение хотел бы 
сообщить, что мы вместе с Вами как 
можно скорее поедем в наш братский 
город Нарын в Кыргызстане», - сказал 
Видинлиоглу.

 
Затем почетный консул Кыргызстана в 
Турции, а также председатель Столичной 
платформы д-р Мустафа Курт вручил 
мэру Кастамону д-ру Рахми Галипу Ви-
динлиоглу отчет о деятельности Столич-
ной платформы, а также кыргызскую на-
циональную одежду «чапан» и голобной 
убор «калпак», после чего были сделаны 
памятные фотографии.

 
Kastamonu belediye başkanı Vidinli-
oğlu,” Türkiye de sonra kardeşlerimizle 
birlikte dilde, fikirde, işte bir olan istik-
rarlı bir gelecek düşünüyoruz.”  
 
Belediye başkanı Op. Dr. Rahmi Galip 
Vidinlioğlu ziyaretten duyduğu memnu-
niyetti dile getirerek Kırgızistan Türkiye 
Fahri Başkonsolosu Dr.Mustafa Kurt’ a 
teşekkür etti. 

Milliyetçi hareket partisi’nin adayı olarak 
belediye başkanı seçildim.  Milliyetçi ha-
reket partisi fikir ve düşünce hareketidir. 
Türk dünyası ve akraba topluluklarıyla 
gönül coğrafyasıyla taa ezelden gönül bağ-
ları vardır ve bir bütündür. Biliyorsunuz 
Türkiye yeni seçimden çıktı. Cumhur itti-
fakıyla, ülkemiz milletimizle beraber yeni 
bir döneme girmiş bulunmaktayız. Önce 
Türkiye de sonra kardeşlerimizle birlikte 
dilde, fikirde, işte bir olan istikrarlı bir 
gelecek düşünüyoruz.

Bizler gençlik yıllarından beri Türk dün-
yasıyla gönül coğrafyamızla,  sevdası olan 
insanlarız. Türk İslam dünyasıyla et tırnak 
olduğumuzu cümle âlem bilmekte. 

Bu bilinç ve dava şuuruyla meslek ve si-
yaset hayatımda bu çerçevede hep yerimi 
aldım. Allah nasip etti, milletimizin te-
veccühü ile Kastamonu belediye başkanı 
oldum. 

En kısa zaman da davetinize icabet ederek, 
kardeş belediyemiz olan Kırgızistan narın 
şehrine birlikte gideceğimizin haberini 
buradan sizler aracılığıyla bildiriyorum. 
Dedi. 
 
Kırgızistan Türkiye Fahri Başkonso-
losu ve Başkent Platformu Genel Baş-
kanı Dr.Mustafa Kurt, Daha Sonra 
Başkent Platformu Faaliyet Raporunu 
ve Kırgızistan’dan Getirmiş Olduğu 
Kırgızistan’ın Milli Kıyafeti Olan Çapan ve 
Kalpağı Kastamonu Belediye Başkanı Op. 
Dr. Rahmi Galip Vidinlioğlu ’na Giydire-
rek Hatıra Fotoğrafı Çekildiler.

KASTAMONU- Sivil İnisiyatif/ Ze-
liha Sorkunlu - Kırgızistan Türkiye 

Fahri Başkonsolosu ve Aynı Zaman-
da Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt, Kırgızistan Dönüşü Kas-
tamonu Belediye Başkanı Op. Dr. Rahmi 
Galip Vidinlioğlu’ nu Ziyaret Etti.

Belediye başkanı Op.Dr. Rahmi Galip 
Vidinlioğlu ziyaretten duyduğu memnu-
niyetti dile getirerek, Kırgızistan Türkiye 
Fahri Başkonsolosu Dr.Mustafa Kurt’ a 
teşekkür etti.  

Birliktelikte Neler Konuşuldu…

Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt; 31 Mart mahalli idareler 
seçiminde Kastamonu belediye başkanlı-
ğına seçilmesinden dolayı Op. Dr. Rahmi 
Galip Vidinlioğlu tebrik etti. 

Kurt, “Kırgızistan ve Narın Şehrinden 
Selam Getirdim”

Kırgızistan’dan yeni geldiğini, Kastamonu 
belediye başkanı Galip Vidinlioğlu’ na ata 
topraklarından, Narın şehrinden selam 
getirdiğini ve bilindiği gibi Kırgızistan na-
rın şehri, Kastamonu belediyesi ile kardeş 
şehirler olduğunu söyledi. 
 
Kurt,  Narın valisi ve belediye başkanın-
dan, Kastamonu belediye başkanına selam 
getirdiğini, Narın valisi ve belediye başka-
nı ile çeşitli konularda görüşmeler gerçek-
leştirdiğini, görüşmeler çerçevesinde daha 
önceden narın şehrine kardeş belediye 
olan Kastamonu belediyesi tarafından 
park yapılacağına dair protokol imzalan-
dığını ancak geçen süreler içerisinde söz 
verilen parkın yapılmadığını bu kapsamda 
halkın kardeş belediyeden bir an önce bu 
parkın yapılmasın beklediklerini ancak; 
Kastamonu belediyesindeki görev ve yöne-
tim değişikliğinden dolayı parkın ne za-
man yapılacağı konusunda halkın endişe 
duyduklarını ifade ettiklerini  söyledi. 

Kurt, Kırgız yetkililere Türkiye Cumhu-
riyetinde devlette devamlılık arz ettiğini, 
göreve kim gelirse gelsin Türk milleti 
adına verilen sözlerin yetkililer tarafından 
yerine getirileceğini, halkın bu hususta 
rahat olmaları gerektiğini yetkililere söy-
lediğini ifade ettikten sonra Kırgızistan 
Türkiye Fahri Başkonsolosu Dr.Mustafa 
Kurt, Kastamonu belediye başkanı Op. Dr. 
Rahmi Galip Vidinlioğlu’nu Kırgızistan’a 
davet ediyorum dedi. 

Ata Toprakları Kırgızistan’dan 
Kastamonu Belediyesine Ziyaret

Vidinoğlu; Bizler Gençlik 
Yıllarından Beri Türk Dünyasıyla, 
Gönül Coğrafyamızla,  Sevdası 
Olan İnsanlarız. Türk İslam 
Dünyasıyla Et Tırnak Olduğumuzu 
Cümle Âlem Bilmekte. 

Из Земли Предков Кыргызстана В 
Мэрию Кастамону
Видиноглу: Мы люди, которые были влюблены в тюркский мир с 
юных лет. Вся вселенная знает, что мы тесно связаны с тюркским 
исламским миром.
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Отметив, что всегда придает значение ор-
ганизациям гражданского общества, Васип 
Шахин подчеркнул, что организации гра-
жданского общества, являющиеся одними 
из фундаментов и незаменимых элементов 
демократии, взяли на себя важную миссию в 
обществе. 

Нашей стране нужны неправительственные 
организации, которые не политизированы, 
как вы, и не являются прикрытием ни од-
ной политической партии. Сохраняя свою 
линию, вы добились успеха в рамках многих 
социальных обязанностей и провели работы 
по важным вопросам, которые волнуют наше 
государство и нашу нацию, с чем и поздрав-
ляю вас.

«Наша нация всегда боролась за сущест-
вование в соответствии со светом и вдох-
новением, которые она получила от своего 
прошлого. В истории нашей нации полно 
жертвенности и героизма. Благодаря этому 
наша нация всегда существовала, держа голо-
ву прямо и свободно, и далее по воле Аллаха 
будет жить также. Конечно, у этого есть цена. 
Ценой этому являются ни деньги, ни автори-
тет, а отданные души и пролитая кровь ради 
родины, ради флага. Хвала Аллаху, в наших 
генах есть это. Для нашей нации идея роди-
ны, флага и государства стала глубоко укоре-
нившейся и лелеемой. Для этого наша нация 
пожертвовала своими любимыми и добилась 
успеха. Будучи сыновьями этой заветной 
нации, вы провели множество работ в инте-
ресах государства и нации. Я надеюсь, что вы 
послужите примером для других неправи-
тельственных организаций», - заявил Шахин.

Затем председатель Столичной платформы 
д-р Мустафа Курт передал губернатору Ан-
кары Васипу Шахину отчет о деятельности 
платформы. После фотосессии визит завер-
шился.

başı dik, alnı ak, hür bir şekilde yaşadı, bundan 
sonra da inşallah yaşamaya devam edecektir. 
Tabii bunun bir bedeli vardır.. Bunun bedeli ne 
para, ne bir makam sadece vatan için, bayrak 
için verilen canlar, dökülen kanlardır. Allah’a 
hamdolsun ki, bu milletin genlerinde var. Mil-
letimiz için vatan, bayrak ve devlet fikri kök-
leşmiş ve kendi canından aziz hale gelmiştir, 
kıymetli olmuştur. Bunun için en sevdiklerinden 
fedakârlık yapmayı bilmiştir ve başarmıştır. Siz-
ler de bu aziz milletin evlatları olarak, fedakârlık 
yaparak devlet ve millet menfaatine çalışmalar 
yapmışsınız. Sizlerin diğer sivil toplum kuruluş-
larına örnek olmasını temenni ediyorum dedi.  
 
Daha sonra Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt, Ankara Valisi Vasip Şahin’e 
Başkent Platformunun Faaliyet Raporunu taktim 
ettiler. Birliktelik fotoğraf çekimiyle son buldu..

Кроме того, сразу после выборов 24 июня под 
лидерством Столичной платформы предсе-
датели более 1200 конфедераций, федераций, 
фондов и ассоциаций пришли к «единому 
мнению». В рамках презентации проектов и 
предложений президентскому аппарату, пре-
зиденту Реджеп Тайип Эрдогану, головному 
офису «Партии справедливости и развития» 
(АКР) и председателю «Партии националь-
ного движения» (МНР) д-ру Девлету Бахчели 
был представлен проект «Платформа на-
родного совета местных управлений». Затем 
было проведено три заседания платформы.

Мы продолжаем вносить свой вклад в со-
знание государства с помощью нашей лоб-
бистской деятельности, задаваясь вопросом 
«Какую роль должны играть организации 
гражданского общества в турецкой внешней 
политике и в стране для достижения Турцией 
своих целей?»

Мы верим, что те, кто оставили свой след в 
истории,  из прошлого проливают свет в бу-
дущее!

Как вы понимаете, между государством и 
народом никогда не должно быть никакого 
расстояния. Великое государство - это госу-
дарство, стоящее рядом с народом. Великое 
государство - это государство, которое рука 
об руку с народом. Великое государство - это 
государство, защищающее права народа, 
обеспечивающее справедливость и дающее 
свободу.

В соответствии с этим мы в распоряжении 
нашего государства. Мы готовы к выполне-
нию любой задачи, которая будет предложе-
на нам в рамках социальной ответственно-
сти», - сказал Курт. 

Губернатор Васип Шахин: «Мы всегда при-
даем значение организациям гражданского 
общества»

для людей, пусть государство процветает», 
являемся независимыми от личных взглядов 
политических партий, далеки от одноднев-
ной политизированности, имеем концепцию, 
которая охватывает все слои общества, и 
всегда с уважением относимся к другим от-
личным от нас мнениям и видениям.

Наша цель – напомнить организациям гра-
жданского общества о нашем наследии, кон-
цепции «Создай условия для людей, пусть 
государство процветает» и реализовать дан-
ную концепцию в политической, торговой и 
бюрократической общественной жизни. Сла-
ва богу, эта цель в процессе осуществления.

Наш народ и весь мир знает, что Османская 
империя создала для человечества благосло-
венный период, в котором гармонировали 
любовь и уважение, а в Анатолии был мир, 
на Балканах - спокойствие, а на Ближнем 
Востоке царила стабильность.

Наши предки, прописавшие свои имена зо-
лотыми буквами в нашей славной истории, 
передали флаг молодой Республике в 1923 
году, тем самым начав новый период для на-
шей нации.

Сегодня в свете этих исторических фактов, 
мы по праву гордимся тем, что защищаем 
свою историю со словами: «И Османская им-
перия наша, и Республика наша», ориентиру-
ясь на людей, проводя собрания и кампании, 
и являемся мостом в будущее.

Мы, как неправительственная организация, 
можем сказать, что выполнили множество 
работ в рамках социальной ответственности. 
В январе 2012 года Столичная платформа 
представила парламенту Турции и лидерам 
политических партий значимый для нас про-
ект «Новая Конституция и президентская 
система». К счастью, наш проект почти еди-
ногласно был принят в ходе нового консти-
туционного голосования.

Гражданская инициатива (АНКАРА) - Зе-
лиха Соркунлу/ Почетный консул Кыр-

гызстана в Турции, а также председатель 
Столичной платформы д-р Мустафа Курт и 
сопровождающая его делегация нанесли ви-
зит губернатору Анкары Васипу Шахину.

Председатель д-р Мустафа Курт рассказал 
губернатору о Столичной платформе…

Курт: «Мы независимы от личных взглядов 
политических партий и далеки от одноднев-
ной политизированности»

«Мы являемся Международной гражданской 
инициативой, которая 12 лет назад начала 
свой путь с целью служения концепции «Со-
здай условия для людей, пусть государство 
процветает», которая и является нашей мис-
сией. 

Нам всем известно, что идеология Осман-
ской империи, оставленная нашему народу в 
наследство, к сожалению, за последние годы 
покрылась пеплом. Историческим фактом 
является то, что мы как Столичная платфор-
ма объединились с целью вновь вывести в 
свет данное наследие.

Общественности хорошо известно, что мы 
как Столичная платформа основываемся на 
идеологии шейха Эдебали «Создай условия 

Başkanı Dr.Devlet Bahçeli’ ye, 26 Haziranda 
teklif ve bilgi mahiyetinde bilgi vererek 1.- 2.- 3. 
Toplantılarımızı gerçekleştirdik. 

Türkiye’nin Hedeflerine Ulaşması İçin, Türk Dış 
Politikasında ve ülkemizde Sivil Toplum Örgüt-
lerinin Rolü Ne Olmalı? Başlıklı LOBİ Faaliyet-
lerimizle ‘’Devlet Aklına’’ Katkıda Bulunmaya 
Devam Ediyoruz.. 

Bizler inanıyoruz  ki, Tarihe İz Bırakanlar “Geç-
miş Zamanda” Geleceğe Işık Tutanlardır”.!.

Takdir edersiniz ki; Devlet ile Millet Arasında 
Asla ve Asla Mesafe Olamaz. Büyük Devlet, 
Milletiyle Var Olan Devlettir; Büyük Devlet, 
Milletiyle El Ele Olan Devlettir; Büyük Devlet, 
Milletinin Hukukunu Koruyan, Adaleti Sağla-
yan, Hürriyeti Hâkim Kılan Devlettir.  

Efendim bu çerçevede zatıâlinizin sahsında dev-
letimizin emrindeyiz. Sosyal sorumluluk çer-
çevesinde bize teklif edilecek her göreve hazırız 
dedi. 

Vali Vasip Şahin “Sivil toplum kuruluşlarına 
her zaman önem veriyoruz”

Sivil toplum kuruluşlarına her zaman önem ver-
diklerini ifade eden Vasip Şahin, Demokrasinin 
yapı taşlarından ve vazgeçilmezlerinden olan 
sivil toplum kuruluşları toplumda önemli bir 
misyon üstlendiğine işaret etti.  
 
Sizin gibi politize olmamış, hiçbir siyasi partinin 
arka bahçesi olmayan sivil toplum kuruluşlarına 
ülkemizin ihtiyaç var. Çizginizi koruyarak birçok 
sosyal sorumluluk çerçevesinde başarı sağlamış, 
devletimizi milletimizi ilgilendiren önemli ko-
nularda da çalışmalar yapmışsınız sizleri tebrik 
ediyorum. 

Şahin;  tarihin her döneminde milletimiz ma-
zisinden aldığı ışık ve ilham doğrultusunda var 
olma mücadelesini hep vermiştir. Bu milletin 
tarihinde hep fedakârlıklar ve kahramanlıklar 
doludur. Bu fedakârlıklar sonucunda her zaman 

duğumuz gibi farklı görüş ve fikirlere hep saygılı 
olduğumuz kamuoyunca bilinmektedir.

Amacımız, sivil toplum kuruluşlarına misyo-
numuzun özeti olan ‘’İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın’’ mirasını hatırlatarak, bu anlayışın siyasi, 
ticari, bürokratik sosyal hayatta vücut bulmasını 
arzu ediyorduk, şükür olsun ki süreç içinde öyle 
de oldu.

Milletimiz ve Tüm Dünya Bilmektedir, Osmanlı 
ile Anadolu’da Barış, Balkanlar’da Huzur, Orta 
Doğu’da İstikrarın Hâkim Olduğu, Osmanlı Yö-
netimi İnsanlığa Saygı ile Sevginin Harmanlan-
dığı Kutlu Bir Dönem Yaşatmıştır.

Şanlı tarihimize ismini altın harflerle yazdıran 
ecdadımız, sancağı 1923 yılında genç Cumhu-
riyete devretmesi ile milletimiz için yeni bir dö-
nem başlamıştır. 

Bizler bugün bu tarihi gerçekler ışığında, mer-
keze insanı koyarak, toplantı ve kampanyalar 
yaparak “Selçuklu da bizim, Osmanlıda bizim, 
Cumhuriyette bizim diyerek” hem tarihimize 
sahip çıkmanın beraberinde devletçi, milli bir 
çizgide geleceğe köprü olmanın haklı gururunu 
yaşıyoruz. 

Bizler sivil toplum kuruluşu olarak, sosyal so-
rumluluk bilinci ile birçok çalışmaya imza attık 
diye bilirim. Çok önemsediğimiz “Yeni Anayasa 
ve Başkanlık’’ Sistemi çalışmalarımızı Başkent 
Platformu olarak, 2012  Ocak’ta TBMM’ye be-
raberinde, siyasi parti liderlerimiz sunmuştuk.. 
Şükürler olsun ki, taslak raporumuz yeni anayasa 
oylamasında tamamına yakını kabul gördü.

Ayrıca 24 Haziran seçimlerinden hemen sonra 
Başkent Platformu öncülüğünde, 1200’ü aşkın 
konfederasyon, federasyon, vakıf ve dernek 
başkanlarından oluşan stk’ temsilcisiyle işbirliği 
yaparak “Ortak Akılda” buluşmuştu. Yerel Yöne-
timler Halk Meclisi Platformunu kuruluş aşama-
sında Cumhurbaşkanlığı Külliyesine, Cumhur-
başkanı Recep Tayip Erdoğan’a, Ak Parti Genel 
Merkezine ve Milliyetçi Hareket Partisi Genel 

Sivil İnisiyatif (ANKARA)-Zeliha Sorkunlu/  
Kırgızistan Türkiye Fahri Başkonsolosu ve 

aynı zaman da Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt ve Beraberindeki Heyet, Anka-
ra Valisi Vasip Şahin’i Makamında Ziyaret Etti.

Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt, Platform Çalış-
maları Hakkında Vali Şahin’e Bilgi Verdi.. 

Kurt; “Siyasi Partilerin Şahsi Görüşlerinden 
Bağımsız, Günlük Politize Olmuş Siyasetten 
Uzak Olduk”

Bizler 12 yıl önce misyonumuzun özeti olan, “İn-
sanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışına hizmet 
etme maksadıyla yola çıkmış, tekten tüme ulaşan 
Uluslararası Sivil Bir İnisiyatifiz.

Osmanlı İmparatorluğunun  milletimize mirası 
olan vakıf anlayışının maalesef son yıllarda üzeri 
küllendiği hepimizce malum. Başkent Platformu 
ailesi olarak bu mirası yeniden gün ışığına çı-
karma maksadı ile bir araya geldiğimiz tarihi bir 
gerçektir.

Başkent Platformu olarak bizler; Şeyh 
Edebali’nin “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
anlayışını düstur edinmemiz hasebi ile siyasi 
partilerin şahsi görüşlerinden bağımsız, günlük 
politize olmuş siyasetten uzak, toplumun tüm 
katmanlarını kucaklayan bir anlayışa sahip ol-

Vali Vasip Şahin’e  Başkent Platform’undan Anlamlı Ziyaret
KURT; Bizler inanıyoruz  ki; Tarihe İz Bırakanlar, “Geçmiş Zamanda” Geleceğe Işık Tutanlardır.!.

Важный Визит Столичной Платформы Губернатору Васипу Шахину
КУРТ: Мы верим, что те, кто оставили свой след в истории,  из прошлого проливают свет в будущее!
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daşını terör eylemlerinde kurban verdiğini 
sözlerine ekleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Altını çizerek ifade etmek isterim ki; terörün 
ve şiddetin hiçbir haklı gerekçesi yoktur. Bu 
alanda kararlı ve net duruş sergilenmesi çok 
önemlidir. Bir terör örgütü eliyle diğerini yok 
etme politikalarının varacağı yer daha fazla 
kan, daha fazla işgal, daha fazla zulüm ve 
gözyaşıdır. Suriye sahası maalesef bu acı ha-
kikatin ispatı olmuştur” değerlendirmesinde 
bulundu.

“BÖLGESEL İSTİKRARI VE EKONOMİK 
İŞ BİRLİĞİNİ ZEDELEYEN TEK TARAF-
LI YAPTIRIMLARI DOĞRU BULMUYO-
RUZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, istikrarlı ve sür-
dürülebilir kalkınmanın temellerini güvence 
altına almak noktasında da somut adımların 
atılmasına ihtiyaç duyulduğunu belirterek bu 
kapsamda, hakkaniyeti esas alan çok taraflı 
çözümlerin yararına inandıklarını bildirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bölgemizde 
kombine taşımacılık koridorlarının geliştiril-
mesine önem veriyor, modern İpek Yolu’nun 
yeniden inşasını destekliyoruz. Kafkasya ve 
Orta Asya’yı aşarak Çin’e kadar ulaşan Hazar 
Geçişli Doğu-Batı-Orta Koridor girişimimiz, 
bu yaklaşımımızın en somut örneğidir. Böl-
gesel barışı, istikrarı ve ekonomik iş birliğini 
zedeleyen tek taraflı adımları ve yaptırımları 
doğru bulmadığımızı ifade etmek isterim” 
şeklinde konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Duşanbe 
Zirvesi’nin üye ülkeler arasında uzun soluklu 
dayanışmanın dönüm noktası olmasını te-
menni ederek konuşmasını tamamladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Duşanbe’de ger-
çekleştirilen CICA Zirvesi kapsamında ikili 
görüşmelerde bulundu

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Asya’da İşbirliği ve Güven Artırıcı Önlemler 
Konferansı (CICA) 5. Devlet ve Hükûmet 
Başkanları Zirvesi temasları kapsamında dev-
let ve hükûmet başkanlarıyla ikili görüşmeler 
gerçekleştirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Tacikistan’ın 
başkenti Duşanbe’de gerçekleştirilen CICA 
Zirvesi’nin liderler oturumunun ardından ilk 
olarak İran Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani 
ile bir araya geldi. Cumhurbaşkanı Erdoğan 
daha sonra; Çin Devlet Başkanı Şi Cinping, 
Özbekistan Cumhurbaşkanı Şevket Mirziyo-
yev ve Katar Emiri Şeyh Temim bin Hamed 
Al Sani ile ayrı ayrı görüştü. Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Rusya Federasyonu Devlet Başkanı 
Vladimir Putin ile de Zirve’nin gerçekleştiril-
diği salonda bir süre görüştü.

Ülkedeki temasları kapsamında 
Cumhurbaşkanı Erdoğan; ayrıca Afganistan 
İcra Kurulu Başkanı Abdullah Abdullah ve 
Kamboçya Başbakanı Hun Sen’i ayrı ayrı ka-
bul etti.

Görüşmelerde Cumhurbaşkanı Erdoğan’a; 
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ile Hazine 
ve Maliye Bakanı Berat Albayrak da eşlik etti.

Gerçekleştirdiği ikili görüşmelerin ardından 
ülkedeki temaslarını tamamlayan Cumhur-
başkanı Erdoğan; eşi Emine Erdoğan, Dışiş-
leri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Hazine ve Ma-
liye Bakanı Berat Albayrak ve Millî Savunma 
Bakanı Hulusi Akar ile Türkiye’ye hareket etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ı, Duşanbe Ulusla-
rarası Havalimanı’ndan Türkiye’nin Duşanbe 
Büyükelçisi Ali Rifat Köksal ile diğer yetkililer 
uğurladı.

KAYNAK: ZELİHA SORKUNLU/YAZIİŞ-
LERİ MÜDÜRÜ

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bölgenin bir diğer 
kanayan yarasının Filistin meselesi olduğu-
nun altını çizerek, Türkiye’nin bu konuda da 
aktif bir tutum sergilediğini kaydetti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “İşgal, zulüm ve 
adaletsizliğin, Filistin’in âdeta kaderi olmak-
tan çıkarılması insanlık onurunun bir gere-
ğidir. Kudüs’te yeni oldubittiler oluşturma 
gayretlerini reddediyoruz. Tüm ülkeleri, BM 
kararlarına, Kudüs’ün tarihî ve hukuki statü-
süne saygı göstermeye davet ediyoruz” dedi.

Türkiye olarak Afganistan’da barışın tesisi ve 
şiddetin sona ermesi için yürütülen çabalara 
destek verdiklerini, “Asya’nın Kalbi-İstanbul 
Süreci” kapsamındaki faaliyetleri de bu ek-
sende sürdürmeye devam edeceklerini ifade 
eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Keşmir 
sorununun, Pakistan ve Hindistan arasında 
diyalogla ve ilgili Birleşmiş Milletler kararları 
temelinde, Keşmir halkının beklentileri doğ-
rultusunda çözümünü destekliyoruz” diye 
konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rohingaların 
içinde bulunduğu durumu da yakından takip 
ettiklerini aktararak bu insani dramın bir an 
önce sona ermesi temennisinde bulundu.

“TERÖRÜN VE ŞİDDETİN HİÇBİR HAK-
LI GEREKÇESİ YOKTUR”

Türkiye’nin hâlihazırda Birleşmiş Milletler, 
Avrupa Güvenlik ve İşbirliği Teşkilatı ile İs-
lam İşbirliği Teşkilatı içindeki arabuluculuk 
gruplarının eş-başkanlıklarını yürüttüğünü 
vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, Konfe-
rans bünyesindeki arabuluculuk kapasitesini 
de geliştirmekte fayda gördüklerini ifade etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şiddete varan aşı-
rıcılık ve terörizm dünya genelinde yükselişte 
olduğuna dikkati çekerek, Türkiye’nin de 
35 yıldır terörle mücadele eden, DEAŞ’dan 
PKK’ya, FETÖ’den El Kaide’ye kadar farklı 
terör örgütlerinin hedefi hâline gelmiş bir 
ülke olduğunu söyledi.

Türkiye’nin bugüne kadar on binlerce vatan-

masının yanı sıra, güven artırıcı önlemlerin 
uygulanmasına somut katkı ve aktif katılımın 
sahiplenmeyi artıracağına olan inancını dile 
getirdi.

“Günümüz dünyasında maalesef düzen değil, 
düzensizlik hâkimdir” diyen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, sözlerine şöyle devam etti: “Yakın 
coğrafyamızda çatışmalar, iç savaşlar, vekâlet 
savaşları ve terörizmle mücadele ediyoruz. 
Asya’da İşbirliği ve Güven Arttırıcı Önlemler 
Konferansı, tüm bu sınamalar karşısında ortak 
adımlar atabileceğimiz bir platformdur. Türkiye 
olarak çevremizdeki dinamikleri barış, refah ve 
istikrar doğrultusunda şekillendirmenin gayre-
tindeyiz. Komşumuz Suriye’de iç savaşın sona 
ermesi ve istikrarın sağlanması için elimizden 
geleni yapıyoruz. 4 milyona yakın Suriyeliyi şu 
anda ülkemizde misafir ediyoruz. Suriye’nin 
geleceğini tehdit eden DEAŞ ve PKK-YPG 
terör örgütlerine karşı yaptığımız sınır ötesi 
operasyonlarla çok ağır darbeler indirdik. 4 bin 
kilometrekareden fazla alanı terör örgütlerinin 
işgalinden kurtardık. 330 bin Suriyeli sığınmacı-
nın tekrar kendi topraklarına, kendi vatanlarına 
dönmelerini sağladık.”

“KUDÜS’TE YENİ OLDUBİTTİLER 
OLUŞTURMA GAYRETLERİNİ REDDE-
DİYORUZ”

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Tacikistan’ın başkenti Duşanbe’de ger-

çekleştirilen, Asya’da İşbirliği ve Güven Art-
tırıcı Önlemler Konferansı (CICA) 5. Devlet 
ve Hükûmet Başkanları Zirvesi’nde, katılımcı 
ülkelerin devlet ve hükûmet başkanlarına 
hitap etti.

“KONFERANS, ORTAK ÇABALARIMIZ 
SONUCU TEMSİL KABİLİYETİ YÜKSEK 
BÖLGESEL FORUMA DÖNÜŞMÜŞTÜR” 

Asya’da İşbirliği ve Güven Arttırıcı Önlemler 
Konferansı’nın 5. Zirvesi vesilesiyle Duşanbe’de 
bulunmaktan duyduğu memnuniyeti dile ge-
tirerek konuşmasına başlayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Tacikistan Cumhurbaşkanı İmamali 
Rahman’ı, başarıyla sürdürdüğü Dönem Baş-
kanlığı dolayısıyla tebrik etti.

Zirve’nin bölgesel ve küresel hadiseler bağ-
lamında kritik bir dönemde icra edildiğine 
dikkati çeken Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Asya’da İşbirliği ve Güven Arttırıcı Önlem-
ler Konferansı’nın temelleri, Aksakalımız 
Nursultan Nazarbayev’in vizyoner önerisiyle 
atılmıştır. Konferansımız, ortak çabalarımız 
sonucu, içerikli, temsil kabiliyeti yüksek bir 
bölgesel foruma dönüşmüştür” dedi.

Konferansın üye sayısının artığına işaret ede-
rek yeni üye Sri Lanka’ya “Hoş geldiniz” diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Sri Lanka’da iki ay 
önce gerçekleştirilen terör saldırısı nedeniyle 
Sri Lanka ülke halkına geçmiş olsun dilekleri-
ni yineledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Laos’un da göz-
lemci olarak konferansa katılmasından duy-
duğu memnuniyeti dile getirerek, Türkiye 
olarak öncelikle, iş birliğinin derinleşmesi 
gerektiğine inandıklarını söyledi.

“GÜNÜMÜZ DÜNYASINDA MAALE-
SEF DÜZEN DEĞİL, DÜZENSİZLİK 
HÂKİMDİR”

Konferansı tüm üye ülkelerce daha fazla sa-
hiplenilmesi gerektiğine vurgu yapan Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, finansal destek sağlan-

“Bir terör örgütü eliyle diğerini yok etme 
politikalarının varacağı yer; daha fazla kan, işgal, 
zulüm ve gözyaşıdır”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Asya’da İşbirliği ve Güven Arttırıcı Önlemler Konferansı 5. Devlet ve 
Hükûmet Başkanları Zirvesi’nde yaptığı konuşmada, “Altını çizerek ifade etmek isterim ki; terörün ve 
şiddetin hiçbir haklı gerekçesi yoktur. Bu alanda kararlı ve net duruş sergilenmesi çok önemlidir. Bir 
terör örgütü eliyle diğerini yok etme politikalarının varacağı yer; daha fazla kan, daha fazla işgal, daha 
fazla zulüm ve gözyaşıdır. Suriye sahası maalesef bu acı hakikatin ispatı olmuştur” dedi.
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стабильность и экономическое сотруд-
ничество в регионе», - заявил президент 
Эрдоган.

Президент Эрдоган завершил свое вы-
ступление с пожеланием, что саммит в 
Душанбе станет поворотным пунктом 
долгосрочной солидарности между 
странами-членами Совещания.

Президент Эрдоган провел двусто-
ронние переговоры в рамках саммита 
СВМДА, состоявшегося в Душанбе

Президент Реджеп Тайип Эрдоган про-
вел двусторонние встречи с главами го-
сударств и правительств в рамках 5-ого 
саммита Совещания по взаимодействию 
и мерам доверия в Азии (СВМДА).

После заседания лидеров саммита 
СВМДА в столице Таджикистана Ду-
шанбе президент Эрдоган в первую оче-
редь встретился с президентом Ирана 
Хасаном Рухани. Затем президент Эрдо-
ган  провел встречи с президентом КНР 
Си Цзиньпином, президентом Узбекис-
тана Шавкатом Мирзиёевым и эмиром 
Катара шейхом Тамимом бин Хамадом 
Аль Тани. Кроме того, в зале саммита 
президент Эрдоган провел переговоры 
с президентом Российской Федерации 
Владимиром Путиным.

В рамках встреч президент Эрдоган 
также принял главу правительства Аф-
ганистана Абдуллу Абдуллу и премьер-
министра Камбоджи Хун Сена.

Во время переговоров президента Эрдо-
гана сопровождали министр иностран-
ных дел Мевлют Чавушоглу и министр 
финансов и казначейства Берат Албай-
рак.

После двусторонних переговоров пре-
зидент Эрдоган завершил свои встречи 
в стране и отправился в Турцию вместе 
с его женой Эмине Эрдоган, министром 
иностранных дел Мевлютом Чавушоглу, 
министром финансов и казначейства 
Бератом Албайраком и министром на-
циональной обороны Хулуси Акаром.

В международном аэропорту Душанбе 
президента Эрдогана провожали посол 
Турции в Душанбе Али Рифат Кёксал и 
другие официальные лица.

ИСТОЧНИК: ЗЕЛИХА СОРКУНЛУ/ 
ГЛАВНЫЙ РЕДАКТОР

можно скорее.

“ТЕРРОРИЗМУ И НАСИЛИЮ НЕТ 
ОПРАВДАНИЯ”

Подчеркнув, что Турция уже была в 
роли сопредседателя посреднических 
групп при разрешении конфликтов в 
ООН, ОБСЕ и Исламской организации 
сотрудничества, президент Эрдоган 
отметил, что будет полезным развивать 
посреднический потенциал в структуре 
Совещания.

Акцентировав внимание на повышении 
экстремизма и терроризма в мире, дохо-
дящего до насилия, президент Эрдоган 
заявил, Турция является страной, веду-
щей в течение 35 лет  борьбу с террориз-
мом и становившейся целью различных 
террористических организаций, таких 
как DEASH, PKK, FETO, Аль-Каида.

Отметив, что Турция до сегодняшне-
го дня пожертвовала десятками тысяч 
граждан в результате террористических 
актов, президент Эрдоган сказал: «Я 
хотел бы подчеркнуть, что у террора и 
насилия нет оправдания. Стабильная 
и четкая позиция в этой области очень 
важна. Политика уничтожения одной 
террористической организации руками 
другой приведет к еще большему крово-
пролитию, оккупации, угнетению и сле-
зам. Ситуация в Сирии, к сожалению, 
доказала эту горькую правду».

«МЫ НЕ ПРИЗНАЕМ ОДНОСТОРОН-
НИЕ САНКЦИИ, КОТОРЫЕ МОГУТ 
ПОВРЕДИТЬ РЕГИОНАЛЬНОЙ СТА-
БИЛЬНОСТИ И ЭКОНОМИЧЕСКО-
МУ СОТРУДНИЧЕСТВУ»

Президент Эрдоган заявил, что необ-
ходимо предпринять конкретные шаги 
для обеспечения основ стабильного и 
устойчивого развития, и в этом контек-
сте они верят в пользу многосторонних 
решений, основанных на равенстве.

«Мы придаем большое значение разви-
тию комбинированных транспортных 
коридоров в нашем регионе и поддер-
живаем реконструкцию современного 
Шелкового пути. Наша инициатива 
«Транс каспийский международный 
транспортный маршрут Восток-Запад», 
которая пересекает Кавказ и Централь-
ную Азию и достигает Китая, является 
наиболее конкретным примером такого 
подхода. Я хотел бы заявить, что мы не 
согласны с односторонними шагами и 
санкциями, которые подрывают мир, 

и терроризмом в ближайшей нам гео-
графии. Совещание по взаимодействию 
и мерам доверия в Азии – это платфор-
ма, на которой мы можем предпринять 
совместные шаги против всех этих 
испытаний. Турция стремится форми-
ровать окружающую динамику в рамках 
мира, процветания и стабильности. Мы 
делаем все возможное, чтобы положить 
конец гражданской войне и обеспечить 
стабильность в соседней Сирии. На 
данный момент в нашей стране нахо-
дятся около 4 миллионов сирийцев. В 
результате трансграничных операций 
против террористических организаций 
DEASH и PKK-YPG, которые угрожают 
будущему Сирии, мы предотвратили 
очень тяжелые удары. Мы спасли терри-
торию площадью более 4000 квадратных 
километров от вторжения террористи-
ческих организаций. Мы позволили 330 
тысячам сирийских беженцев вернуться 
на свои земли и на свою родину», - про-
должил он.

«МЫ ОТВЕРГАЕМ  ВСЕ ПОПЫТКИ 
ПО СОЗДАНИЮ НОВЫХ СИТУА-
ЦИЙ В ИЕРУСАЛИМЕ”

Президент Эрдоган подчеркнул, что еще 
одной кровоточащей раной данного ре-
гиона является Палестинский вопрос, и 
отметил, что Турция активно показыва-
ет свою позицию по отношению к нему.

«В соответствии с человеческим досто-
инством нельзя позволить оккупации, 
угнетению и несправедливости стать 
судьбоносным роком для Палестины. 
Мы отвергаем все попытки по созданию 
новых ситуаций в Иерусалиме. Мы при-
зываем все страны уважать резолюции 
ООН и исторический и правовой статус 
Иерусалима», - заявил президент Эрдо-
ган.

Президент Эрдоган заявил, что Турция 
поддерживает усилия, направленные 
на установление мира и прекращение 
насилия в Афганистане, и будет про-
должать осуществлять деятельность 
в рамках платформы «Сердце Азии 
– Стамбульский процесс» в данном на-
правлении. «Мы поддерживаем решение 
Кашмирского вопроса в соответствии с 
ожиданиями народа Кашмира на основе 
диалога между Пакистаном и Индией и 
соответствующих резолюций Организа-
ции Объединенных Наций», - сказал он.

Президент Эрдоган также заявил, что 
внимательно следит за положением му-
сульман-рохинья, и желает, чтобы эта 
трагедия человечества закончилась как 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган на 
5-ом саммите Совещания по вза-

имодействию и мерам доверия в Азии 
(СВМДА), который состоялся в столице 
Таджикистана Душанбе,  обратился к 
главам стран-участниц.

«В РЕЗУЛЬТАТЕ НАШИХ СОВМЕСТ-
НЫХ УСИЛИЙ СОВЕЩАНИЕ ПРЕВ-
РАТИЛОСЬ В ПРЕДСТАВИТЕЛЬНЫЙ 
РЕГИОНАЛЬНЫЙ ФОРУМ»

Выразив свое удовольствие от нахожде-
ния в Душанбе по случаю 5-ого саммита 
Совещания по взаимодействию и мерам 
доверия в Азии, президент Эрдоган 
поздравил президента Таджикистана 
Имамали Рахмана с успешным предсе-
дательством.

Подчеркнув, что Саммит проводит-
ся в критический период в контексте 
региональных и глобальных событий, 
президент Эрдоган заявил: «Основы 
Совещания по взаимодействию и мерам 
доверия в Азии были заложены дально-
видным предложением нашего аксакала 
Нурсултана Назарбаева. В результате 
совместных усилий наше Совещание 
превратилось в содержательный пред-
ставительный региональный форум».

Отметив увеличение числа участников 
Совещания, президент Эрдоган попри-
ветствовал нового члена Шри-Ланку. 
Также он вновь выразил свои соболез-
нования народу Шри-Ланки в связи с 
террористической атакой, совершенной 
в Шри-Ланке два месяца назад.

Президент Эрдоган также выразил 
удовлетворение от участия в конфе-
ренции Лаоса в качестве наблюдателя и 
отметил, что Турция, в первую очередь, 
считает необходимым углубление со-
трудничества.

«В СОВРЕМЕННОМ МИРЕ, К СОЖА-
ЛЕНИЮ, ЦАРСТВУЕТ НЕ ПОРЯДОК, 
А, НАОБОРОТ, БЕСПОРЯДОК»

Подчеркнув, что все страны-участницы 
должны в еще большей степени брать 
ответственность за Совещание, прези-
дент Эрдоган выразил уверенность в 
том, что конкретный вклад и активное 
участие в реализации мер по укрепле-
нию и финансовая поддержка повысят 
ответственность.

«В современном мире, к сожалению, 
царствует не порядок, а, наоборот, бес-
порядок», - сказал президент Эрдоган. 
« Мы боремся с конфликтами, граждан-
скими войнами, войнами за полномочия 

«Политика уничтожения одной террористической организации руками другой 
приведет к еще большему кровопролитию, оккупации, угнетению и слезам»
В своем выступлении на 5-ом саммите Совещания по 
взаимодействию и мерам доверия в Азии президент Эрдоган 
заявил: «Я хотел бы подчеркнуть, что у террора и насилия 
нет оправдания. Стабильная и четкая позиция в этой области 
очень важна. Политика уничтожения одной террористической 
организации руками другой приведет к еще большему 
кровопролитию, оккупации, угнетению и слезам. Ситуация в 
Сирии, к сожалению, доказала эту горькую правду».
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но в экономическом аспекте она начата 
давно, мы все вместе переживаем  все-
возможные напряжения, всевозможные 
конфликты, всевозможные расстройст-
ва», - заявил Куртулмуш, добавив,  что 
все эти события связаны друг с другом.

Он подчеркнул, что народ обязан хоро-
шо понять этот сценарий, хорошо про-
анализировать картину и очень хорошо 
интерпретировать ее. “Вкратце, те, кто 
хотят изменить эту географию и открыть 
пространство для своего глобального 
господства, не хотят видеть сильную 
Турцию, которая в курсе игр, проводи-
мых в этом регионе. Это основная идея, 
стоящая за всеми этими проблемами».

Нуман Куртулмуш: «Попытка отделить 
хана Султана Абдулхамида и Ататюрка 
друг от друга – предательство по отноше-
нию к истории». 

«ЧЕМ ЯВЛЯЛИСЬ СЕЛЬДЖУКСКАЯ И 
ОСМАНСКАЯ ИМПЕРИЯ, ТЕМ И ЯВ-
ЛЯЕТСЯ НАША РЕСПУБЛИКА»

Отметив, что одним из горьких воспо-
минаний из прошлого Турции являет-
ся попытка отделить Турцию от своей 
истории, Нуман Куртулмуш сказал: «В 
нашем детстве мы знали хана Султана 
Абдулхамида как «Красного султана». В 
книгах так было написано. Нам говори-
ли: «Немыслимо представить Красного 
султана - хана Султана Абдулхамида 
и Мустафу Кемаля Ататюрка вместе». 
Потому что период до Республики был 
периодом, который нужно было стереть, 
а Республика, к сожалению, был всего 
лишь нашим успехом, в результате ко-
торого некоторые люди стояли впереди. 
Для нас чем являлись Сельджукская и 
Османская империя, тем и является наша 
Республика . Республика - это продолже-
ние исторического процесса. Попытки 
отделить хана Султана Абдулхамида и 
Ататюрка друг от друга являются одним 
из величайших предательств по отноше-
нию к нашей истории и нации. Первый 
ужасный метод тех, кто хотел разделить 
нашу нацию, - это заставить народ быть 
в обиде на историю». ИСТОЧНИК: AA

Заместитель председателя партии АКР 
Нуман Куртулмуш, рассказывая об 

историческом процессе в Анатолии, 
отметил что «попытка отделить хана 
Султана Абдулхамида и Ататюрка друг 
от друга – это одно из величайших пре-
дательств по отношению к истории и 
нации».

Нуман Куртулмуш принял участие в 
Большом семейном собрании Хосписа, 
организованного Управлением Хосписа 
(Darülaceze).

 С-400, КИПР И БОРЬБА С ТЕРРОРИЗ-
МОМ

Отметив, что данный момент является 
важной вехой для Турции, Куртулмуш 
заявил: «Сегодня мы видим, что Турция 
столкнулась с очень серьезными сцена-
риями. Я хочу просто озвучить заголов-
ки, с одной стороны стоит кризис С-400, 
с другой - нападки на Турцию касательно 
вопроса поиска нефти и природного газа 
в восточной части Средиземного моря, с 
третьей стороны - попытка снова унич-
тожить эту географию с помощью YPG, 
PYD и DEASH, с четвертой – вопрос 
уничтожения Палестины со стороны 
США под названием «Сделка века», для 
которой Израиль ведет последние при-
готовления. Соединяя все это воедино, 
мы видим следующую картину: Мировая 
история перестраивается в этой геогра-
фии, как это было на протяжении всей 
истории. Сейчас идет попытка установ-
ления нового баланса в мире. В Месопо-
тамии, Анатолии, Палестинских землях, 
Восточно-Средиземноморском регионе 
и на Синайском полуострове возникают 
новые перевороты и изменения».

Нуман Куртулмуш: «Попытка отделить 
хана Султана Абдулхамида и Ататюрка 
друг от друга – предательство по отноше-
нию к истории». 

Заместитель председателя партии АКР 
Нуман Куртулмуш. 

«ОНИ НЕ ХОТЯТ ВИДЕТЬ СИЛЬНУЮ 
ТУРЦИЮ»

«В этой географии, являющейся некой 
целевой площадкой для третьей мировой 
войны, которой еще не дано название, 

savaşının bir yerde hedef tahtası olarak 
bu coğrafyada her türlü gerilim, her tür-
lü çatışma, her türlü altüst oluşları bir-
likte yaşıyoruz” diyen Kurtulmuş, bun-
ların hiçbirisinin birbirinden ayrı hadise 
olmadığını anlattı.

Tarihten gelen sorumluluğuyla birlikte 
bu milletin bu senaryoyu iyi anlamak, 
ortaya konulan resmi iyi analiz et-
mek, çok iyi okumak mecburiyetinde 
olduğunun altını çizen Kurtulmuş, 
“Özeti şudur; bu coğrafyayı yeniden 
şekillendirerek kendilerine küresel ha-
kimiyetleri için alan açmak isteyenler, 
bu bölgede oynanan oyunların 
farkında olan muktedir ve güçlü bir 
Türkiye istemiyorlar. Bu sorunların 
hepsinin arkasındaki ana fikir budur» 
değerlendirmesini yaptı.

Numan Kurtulmuş: Abdülhamid Han 
ile Atatürk’ü birbirinden ayırmak tarihe 
ihanettir

“SELÇUKLU, OSMANLI NE İSE 
CUMHURİYET ODUR”

Numan Kurtulmuş, geçmiş Türkiye’nin 
acı hatıralarından birinin de Türkiye’nin 
tarihinden koparılması meselesi olduğu-
nu ifade ederek, “Bize çocukluğumuzda 
Sultan Abdülhamid Han hazretlerini 
‘Kızıl Sultan’ olarak öğretildi. Kitaplarda 
böyle ifade edildi. Kızıl Sultan dedikleri 
‘Sultan Abdülhamid Han ile Mustafa 
Kemal Atatürk’ün yan yana gelmesi, ge-
tirilmesi düşünülemez’ dediler. Çünkü, 
Cumhuriyet’ten önceki dönem silin-
mesi gereken bir dönem, Cumhuriyet 
ise maalesef sadece bir kısım insanların 
önünde olduğu zannedilen bir kazanı-
mımızdı. Bizim için Selçuklu, Osmanlı 
ne ise Cumhuriyet odur, Cumhuriyet bir 
tarihsel sürecin devamıdır. Sultan Ab-
dülhamit Han ile Atatürk’ü birbirinden 
ayırma çabası tarihe ve millete karşı ya-
pılacak en büyük ihanetlerden birisidir. 
Bu milleti birbirinden ayırmak isteyenle-
rin ilk başvurdukları kahpe metot tarihe 
küstürmekti” dedi. KAYNAK:AA

AK Parti Genel Başkanvekili Numan 
Kurtulmuş, Anadolu topraklarında-

ki tarihsel süreci anlatarak “Sultan Ab-
dülhamit Han ile Atatürk’ü birbirinden 
ayırma çabası tarihe ve millete karşı ya-
pılacak en büyük ihanetlerden birisidir” 
ifadelerini kullandı.

Numan Kurtulmuş, Darülaceze Başkan-
lığı tarafından düzenlenen ‘Büyük Darü-
laceze Aile Buluşması’na katıldı.

S-400, KIBRIS VE TERÖRLE MÜCA-
DELE

Türkiye’nin önemli bir dönüm nokta-
sında bulunduğunun altını çizen Kur-
tulmuş, “Bugün Türkiye’nin çok ciddi 
senaryolarla karşı karşıya kaldığını görü-
yoruz. Sadece ana başlıklarını söylemek 
için ifade ediyorum, bir tarafta S-400 
krizi, bir tarafta Doğu Akdeniz’de petrol 
ve doğal gaz arama meselesi üzerinden 
Türkiye’nin üzerine çullananlar, bir ta-
rafta YPG, PYD, DEAŞ vasıtasıyla bu 
coğrafyanın yeniden altüst edilmeye ça-
lışılması, diğer taraftan ABD’nin, İsrail’in 
son hazırlıklarını yapıp dünya kamuo-
yuyla paylaşacakları ‘100 yılın planı’ adı-
nı verdikleri Filistin’i yok etme meselesi. 
Bütün bunların hepsini üst üste koyarak 
bir şekilde resmi gördüğümüzde karşı-
mıza çıkan tablo şudur; bu coğrafyada 
tarih boyunca olduğu gibi dünya tarihi 
yeniden şekilleniyor. Yeniden dünyanın 
dengeleri oluşturulmaya çalışılıyor. Me-
zopotamya, Anadolu, Filistin toprakları, 
Sina yarımadası ve Doğu Akdeniz bölge-
sinde yeni altüst oluşlar ve oluşlar ortaya 
çıkıyor.” diye konuştu.

Numan Kurtulmuş: Abdülhamid Han 
ile Atatürk’ü birbirinden ayırmak tarihe 
ihanettir

AK Parti Genel Başkanvekili Numan 
Kurtulmuş

“GÜÇLÜ BİR TÜRKİYE İSTEMİYOR-
LAR”

“Aslında çoktandır adı konulmamış ve 
ekonomik olarak başlamış olan 3. dünya 

Нуман Куртулмуш: Попытка отделить 
хана Абдулхамида и Ататюрка друг от 
друга - это предательство истории

Numan Kurtulmuş: Abdülhamid 
Han ile Atatürk’ü birbirinden 
ayırmak tarihe ihanettir
Büyük Darülaceze Aile Buluşması’nda konuşan AK Parti Genel 
Başkanvekili Numan Kurtulmuş, “Sultan Abdülhamit Han ile 
Atatürk’ü birbirinden ayırma çabası tarihe ve millete karşı yapılacak 
en büyük ihanetlerden birisidir” diye konuştu.

Выступая на Большом семейном собрании Хосписа заместитель 
председателя партии АКР Нуман Куртулмуш отметил следующее 
«Попытка отделить хана Султана Абдулхамида и Ататюрка друг 
от друга – это одно из величайших предательств по отношению к 
истории и нации».
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Генеральный секретарь Международ-
ного союза мусульманских учёных 

Карадаги прокомментировал смерть 
Мухаммеда Мурси: «Мурси не умер соб-
ственной смертью! Его постепенно уби-
вали».

Генеральный секретарь Международного 
союза мусульманских учёных Карадаги: 
Мурси не умер собственной смертью, 
его постепенно убивали. Генеральный 
секретарь Международного союза му-
сульманских учёных Али Карадаги, 
комментируя смерть первого президента 
Египта Мухаммеда Мурси, который был 
избран демократическим путем, после 
потери сознания в зале суда, заявил: «Он 
не умер собственной смертью! Его посте-
пенно убивали».

В своем заявлении в Twitter Карадаги 
написал: «Мурси не умер собственной 
смертью, он был медленно убит жесто-
кой группой. Он ушел туда, где права не 
будут растоптаны. Там он сможет пожа-
ловаться сильному и могущественному 
Аллаху на своих угнетателей и убийц».

Кроме того, генеральный секретарь 
Международного союза мусульманских 
учёных Карадаги подчеркнул, что проли-
тая кровь не будет напрасной.

Соболезнования от эмира Катара семье 
Мурси и народу Египта 

Эмир Катара шейх Тамим бин Хамад Аль 
Тани выразил глубокую скорбь по пово-
ду смерти Мурси.

Эмир Катара Аль Тани в заявлении на 
своей официальной странице написал: 
«Нас очень опечалила весть о внезап-
ной смерти бывшего президента д-ра 
Мухаммеда Мурси. Мы выражаем наши 
соболезнования его семье и братскому 
египетскому народу. Мы пришли от Ал-
лаха и вернемся к Аллаху».

Соболезнования от Малайзии

После смерти первого демократически 
избранного президента Египта Мухам-
меда Мурси правительство Малайзии 
выразило свои соболезнования.

Вице-премьер Малайзии Ван Азизе Ван 
Исмаил в своем посте в социальных 
сетях назвал смерть Мурси большой по-
терей для демократии и заявил: «Я очень 
сожалею о смерти первого демократи-
чески избранного президента Египта 
Мурси». 

Ван Азизе выразил соболезнования се-
мье Мурси и народу Египта. Источник: 
AA

Dünya Müslüman Alimler Birliği Ge-
nel Sekreteri Karadaği, Muhammed 

Mursi’nin vefatına ilişkin, “Mursi ölmedi! 
Azgın bir grup tarafından yavaş yavaş öl-
dürüldü.” ifadelerini kullandı.

Dünya Müslüman Alimler Birliği Genel 
Sekreteri Karadaği: Mursi ölmedi yavaş 
yavaş öldürüldü. Dünya Müslüman Alim-
ler Birliği Genel Sekreteri Ali Karadaği, 

mahkeme salonunda geçirdiği baygınlı-
ğın ardından hayatını kaybeden Mısır’ın 
demokratik yöntemlerle seçilmiş ilk 
Cumhurbaşkanı Muhammed Mursi için 
«Ölmedi, yavaş yavaş öldürüldü” değer-
lendirmesinde bulundu.

Karadaği, Twitter hesabından yaptığı açık-
lamada, “Mursi ölmedi! Azgın bir grup 
tarafından yavaş yavaş öldürüldü. Allah 
bize yeter. O ne güzel vekildir. Hakların 
zayi olmayacağı bir yere gitti. Kendisine 
zulmedenleri ve katillerini kudretli ve güç-
lü olan Allah’a şikayet edecek.” ifadelerini 
kullandı.

Dünya Müslüman Alimler Birliği Genel 
Sekreteri Karadaği ayrıca akan kanların 
boşa gitmeyeceğini belirtti.

Katar Emiri’nden Mursi’nin ailesi ve Mı-
sır halkına başsağlığı

Katar Emiri Şeyh Temim bin Hamed Al 
Sani, Mursi’nin vefatından büyük üzüntü 
duyduklarını belirtti.

Dünya Müslüman Alimler Birliği Genel Sekreteri 
Karadaği: Mursi ölmedi yavaş yavaş öldürüldü

Katar Emiri Al Sani, resmi Twitter hesa-
bından yaptığı açıklamada, “Eski Cum-
hurbaşkanı Dr. Muhammed Mursi’nin ani 
ölüm haberini son derece üzüntüyle kar-
şıladık. Ailesi ve kardeş Mısır halkına baş-
sağlığı diliyoruz. Allah’tan geldik, Allah’a 
döneceğiz.” ifadelerini kullandı.

Malezya’dan başsağlığı mesajı

Mısır’ın demokratik yollarla seçilmiş ilk 
Cumhurbaşkanı Muhammed Mursi’nin 
vefatının ardından Malezya hükümetin-
den taziye mesajları yayımlandı.

Malezya Başbakan Yardımcısı Wan Azizah 
Wan İsmail, sosyal medya hesabında yap-
tığı paylaşımda, Mursi’nin vefatını demok-
rasi için büyük kayıp olarak niteleyerek, 
“Mısır’ın demokratik yollarla seçilmiş be-
şinci cumhurbaşkanı Mursi’nin vefatından 
ötürü çok üzgünüm.» ifadelerini kullandı.

Wan Azizah, Mursi’nin ailesine ve Mısır 
halkına başsağlığı diledi. Kaynak: AA

Генеральный 
секретарь 
Международного 
союза мусульманских 
учёных Карадаги: 
Мурси не умер 
собственной смертью, 
его постепенно 
убивали

İran İstihbarat Bakanlığı, dünyanın farklı ülkelerinde 
ABD›ye bağlı casusluk faaliyeti yürüten bir şebekenin 

deşifre edilerek üyelerinin gözaltına alındığını duyurdu.

İran İstihbarat Bakanlığı, ABD Merkezi Haberalma 
Teşkilatı’nın (CIA) dünyanın farklı bölgelerindeki siber ca-
susluk ağının çökertildiğini ve şebeke üyelerinin gözaltına 
alındığı açıkladı. 

İstihbarat Bakanlığı Casuslukla Mücadele Birimi Genel 
Müdürü adıyla İran devlet televizyonunda yayınlanan 
açıklamada, dünyanın farklı bölgelerinde CIA›ye bağlı 
casusluk yapan şebekenin çökertildiği ileri sürüldü. 

İran istihbaratının dünyadaki diğer müttefik istihbarat 
teşkilatlarıyla yürüttüğü ortak çalışma neticesinde, ABD›nin 
dünyadaki istihbarat ağına bağlı çalışan çok sayıda ajanın 
deşifre edilerek gözaltına alındığı iddia edildi. 

ABD’nin, İran ve diğer ülkelerdeki ajanlarıyla irtibat kura-
bilmek için gelişmiş siber ortamları kullandığı ve İran’ın bu 
alana nüfuz etmesinin ardından bunların deşifre edildiği 
kaydedilirken, söz konusu şebekenin en fazla ulaşım, banka-
cılık ve enerji sektörlerinin altyapısını hedef aldığı belirtildi.

İran›ın yanı sıra başka ülkelerde de CIA için casusluk 
faaliyeti yürüten şebekeyle ilgili detaylı bilgilerin elde 
edilmesinin ardından söz konusu şebekeye «darbe indirildi-
ği” ifade edildi.

Açıklamada ayrıca deşifre edilen ajanlardan bazılarının gö-
zaltına alınarak mahkemeye sevk edildiği bazılarının ise İran 
ile iş birliği yapmayı tercih ettiği aktarıldı.  Kaynak: AA

İran’dan dikkat çeken 
iddia: CIA’nın casusluk 
şebekesini çökerttik

Министерст-
во инфор-

мации Ирана зая-
вило о раскрытии 
шпионской сети 
США, которая 
вела свою дея-
тельность в раз-
личных странах 

мира, и задержании членов данной сети.

Министерство информации Ирана заявило о раскрытии 
кибершпионской сети Центрального разведывательного 
управления (ЦРУ) США, которая вела свою деятель-
ность в различных странах мира, и задержании членов 
данной сети.

В заявлении, опубликованном на иранском государст-
венном телевидении от имени главы подразделения по 
борьбе со шпионажем при Министерстве информации, 
утверждалось, что шпионская сеть ЦРУ, ведущая свою 
деятельность в разных частях света, была разоблачена. 

Было заявлено, что в результате совместной работы 
иранской разведки с другими спецслужбами союзников 
большое количество агентов, работающих в разведыва-
тельной сети США, были раскрыты и взяты под стражу.

Отмечается, что США использовали передовую кибер-
среду для связи с агентами в Иране и других странах, и 
после проникновения Ирана в эту среду они были рас-
крыты. Также было заявлено, что данная сеть была боль-
ше всего нацелена на инфраструктуру транспортного, 
банковского и энергетического секторов.

После получения подробной информации о разведыва-
тельной сети ЦРУ не только в Иране, но и в других стра-
нах были «нанесены удары» по данной сети.

В заявлении также говорилось, что некоторые разобла-
ченные агенты были взяты под стражу и переданы в суд, 
а некоторые предпочли сотрудничать с Ираном.

Источник: AA

Заявление Ирана, привлекшее 
внимание: Мы раскрыли 
шпионскую сеть ЦРУ



Haziran 2019
SİVİL İNİSİYATİF8

gıda olmamasına rağmen sadece insanları 
hayatta tutmak için yaptığımız işi yaparken 
vahşi bir direnişle karşı karşıya kalıyoruz.” 
ifadelerini kullandı.

“Yardımına koşamadığımız çocukları dü-
şünmeden uyuyamıyorum”

Beasley, bölgedeki yardımların ihtiyaç sa-
hiplerinden ziyade “yanlış insanlara” gittiği-
nin tespit edildiğini belirtti.

Husiler ile WFP’nin çalışmalarını bağım-
sız ve herhangi bir engelle karşılaşmadan 
devam ettirmesi için güvence vermeleri 
konusunda anlaşmaya çalıştıklarını kayde-
den Beasley, “Eğer istediğimiz güvenceleri 
alamazsak, büyük ihtimalle bu hafta sonun-
dan itibaren bölgedeki gıda yardımlarımızı 
aşamalı olarak askıya almaya başlayacağız. 
Eğer askıya alırsak, yetersiz beslenen çocuk-
lar, hamile ve yeni doğum yapmış kadınlara 
yönelik beslenme programlarımızı da de-
vam ettireceğiz.” ifadelerini kullandı.

Dünya Gıda Programı Direktörü Beasley, 
Yemen’deki gıda yardımlarının “yanlış 

kişilere” gittiğinin tespit edildiğini belirte-
rek, Husilerin kendilerine gerekli teminatla-
rı vermemesi durumunda gıda yardımlarını 
askıya alacaklarını bildirdi.

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi 
(BMGK), Yemen’deki son gelişmeleri görüş-
mek üzere toplandı. 

Dünya Gıda Programı (WFP) Direktörü Da-
vid Beasley, konseye verdiği brifingde, Ye-
men’deki insani durumun çok ağır olduğunu 
belirterek, “20 milyon Yemenli için yeterli 

Beasley, Yemen’deki insanlara gıda yardı-
mı sağlamak için yeterli paraları olmasına 
rağmen ihtiyaç sahiplerine yeterli erişimleri 
olmadığını vurgulayarak, “Her gece yardı-
mına koşamadığımız çocukları düşünme-
den uyuyamıyorum.” diye konuştu.

“Büyük resim hep aynı” 

BM İnsani İşlerden Sorumlu Genel Sekreter 
Yardımcısı Mark Lowcock ise Yemen’de-
ki durumu, “Bugün Aslında Dündü” adlı 
filmdeki karakterin her gün aynı sabaha 
uyanması ve hiçbir şeyi değiştirememe-
sine benzeterek, “Tıpkı bu filmdeki gibi 
benim brifinglerimdeki detaylar her ay 
değişiyor ancak büyük resim hep aynı.» 
değerlendirmesinde bulundu.

Yemen’deki krizi “dünyanın en kötü insani 
kriz trajedisi” olarak niteleyen Lowcock, 
“Herkes daha farklı davranmaya hazır olana 
kadar Yemen’de hiçbir şey değişmeyecek.” 
dedi.

Dünya Gıda Programı Yemen’deki faaliyetlerini askıya alabilir
“Savaş, barışı masadan kaldırabilir”

BM Yemen Özel Temsilcisi Martin Griffiths 
de Yemen’deki Husilerin Suudi Arabistan’da-
ki Uluslararası Abha Havalimanı’na düzen-
lediği saldırının da endişe verici olduğunu 
belirtti.

Griffiths, “Savaşın, barışı masadan kaldı-
rabileceği konusunda defalarca uyarıda 
bulundum. Daha geniş bir bölgesel gerilim 
bağlamında da siyasi sürece yönelik riskler 
daha önce hiç bu kadar sert olmamıştı.” diye 
konuştu.

ABD’li yayın kuruluşu CNN’in, geçen ay 
yayımlanan bir haberinde, son günlerde 
“açlığın zirve yaptığı” Yemen’e giden yardım-
ların ihtiyaç sahiplerine ulaşmadığı, Husiler 
tarafından istismar edildiği iddia edilmişti.
Kaynak: AA

lerine Büyük Bir Olgunluk Göstererek Dünyaya 
Demokrasi Dersi Vermelerinden Dolayı 1200 
Sivil Toplum Kuruluşu Adına Şükranlarımızı 
İletiyoruz. Unutmayalım ki; “Seçim Demek, De-
mokrasi Demektir.”

“ Seçim Demek, Demokrasi Demektir”

Sandıkların Açılmasıyla Birlikte Kesin Olmayan 
Bilgilere Dayalı Olarak İlk Açıklama Eski Baş-
bakanımız Binali Yıldırımdan Geldi ve Özetle 
Şöyle Demiştir; . “Şu An İtibariyle Seçimleri 
Rakibim Ekrem İmamoğlu Önde Götürmekte-
dir. Kendisini Tebrik Ediyorum. Başarılar Di-
liyorum.” Seçim Demek, Demokrasi Demektir. 
Bu Seçimler de Türkiye’de Demokrasinin En İyi 
Şekilde, Kusursuz İşlediğini Bir Kez Daha Ortaya 
Koymuştur. Bu Sonuçların İstanbul’a, İstanbul’un 
Geleceğine Hayırlar Getirmesini Dileyen Yıldı-
rım, “Bundan Sonra Ekrem İmamoğlu Arkada-
şımızın İstanbul’a Güzel Hizmetler Yapmasını 
da Temenni Ediyorum. Yapacağı Çalışmalarda 
İstanbulluların Yararına Yapacağı Her Türlü İşte 
de Kendisine Yardımcı Olmaya Gayret Edeceğiz. 
Bunun da Bilinmesini İstiyorum Dedi.

“Bugün 16 Milyon İstanbullu Demokrasiye Olan 
İnancımızı, Adalete Olan Güvenimizi Tazele-
miştir. Bunu Yalnız Bana Oy Verenler Değil, 
Seçimleri Büyük Olgunluk ve Sükûnet İçinde 
Geçiren Bütün Vatandaşlarımız Sağlamıştır. Her 
Birine Yürekten Teşekkür Ediyorum. Halkımıza, 
İstanbullu Hemşerilerime Minnet Duygularımı 
İletiyorum. Sizler Türkiye’nin Demokrasi İtiba-
rını Tüm Dünyanın Gözleri Önünde Korudunuz 
ve Türkiye’yi Yakın Coğrafyadaki Bazı Ülkelere 
Benzetme Gayretinde Olan Dünya Ülkelerine de 
İşin Aslını Öğrettiniz. Yüzyılı Aşan Demokrasi 
Geleneğimize Milletçe Sahip Çıktınız, Teşekkür-
ler İstanbullu Hemşerilerim.” Diye Konuştu.

Ekrem İmamoğlu Konuşmasında;  Seçimi Bir 
Kişi, Bir Parti, Bir Grup, Bir Kesimin Değil Bü-
tün İstanbulluların, Bütün Türkiye’nin Kazan-
dığını Vurgulayan İmamoğlu, Bunu Şuan Belki 
Herkes Tam Olarak Hissedemese de Kısa Sürede 
Herkesin Böyle Hissedeceğini Belirtti.

“Bugün 16 Milyon İstanbullu Demokrasiye Olan 
İnancımızı, Adalete Olan Güvenimizi Tazele-
miştir. Bunu Yalnız Bana Oy Verenler Değil, 
Seçimleri Büyük Olgunluk ve Sükûnet İçinde 
Geçiren Bütün Vatandaşlarımız Sağlamıştır. Her 
Birine Yürekten Teşekkür Ediyorum. Halkımıza, 
İstanbullu Hemşerilerime Minnet Duygularımı 
İletiyorum. Sizler Türkiye’nin Demokrasi İtiba-
rını Tüm Dünyanın Gözleri Önünde Korudunuz 
ve Türkiye’yi Yakın Coğrafyadaki Bazı Ülkelere 
Benzetme Gayretinde Olan Dünya Ülkelerine de 
İşin Aslını Öğrettiniz. Yüzyılı Aşan Demokrasi 
Geleneğimize Milletçe Sahip Çıktınız, Teşekkür-
ler İstanbullu Hemşerilerim.” Diye Konuştu.

rel Yönetimlerin de, Yeni Sisteme Entegrasyonu-
nu Sağlayarak,  Yerel Bazda Sistemden Kaynaklı 
Sorunların Yerinde Tespitini Yapıp Beraberinde 
Yine Yerinde Halkın Görüş ve Düşüncelerini 
Alarak Yerinde Çözüm Oluşturarak Böylece 
Hizmet Veren ve Hizmet Alan Arasında Kanun-
lar Çerçevesinde Gönül Köprüleri Kurmaya Aynı 
Zamanda Sivil İnisiyatif Gücünü Devlet Aklıyla 
Sentezleyerek, Topluma Daha Fazla Katkı Sağla-
yacağımızı  Biliyorduk. Bu Sebeple Cumhurbaş-
kanlığı Külliyesine, 26 Haziranda Teklif ve Bilgi 
Mahiyetinde Projemizi İletmiştik..

Bizler Biliyor ve Diyoruz ki; Üst kimliğimiz 
“Özgürlüğümüzdür” Özgürlüğümüzün Simgesi 
İse Ay Yıldızlı Bayrağımızdır. 

Ayrıca Bizler Meşru Seçimlerle Halkın İradesiyle 
Seçilen Kim Olursa Olsun Çeşitli Platformlarda 
Sahip Çıktık. Bundan Böylede Halkın İradesine 
Her Zaman Sahip Çıkacağımızı Siz Değerli Basın 
Mensupları Aracılığıyla Bir Kez Daha Yenilemek 
İsteriz.

Milletimiz Takdir Ederler ki; Devlet İle Millet 
Arasında Asla ve Asla Mesafe Olamaz. Büyük 
Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; Büyük 
Devlet, Milletiyle El Ele Olan Devlettir; Büyük 
Devlet, Milletinin Hukukunu Koruyan, Adaleti 
Sağlayan, Hürriyeti Hakim Kılan Devlettir.  

Ayrıca Başkent Platformu Ailesi Olarak Bizler, 
Türk Devletinin Milli Reflekslerinin Zayıflaması 
Söz Konusu Olduğunda, Her Daim “Devletin 
Sahibi Millettir” Anlayışıyla Devletimizin Yanın-
da Olacağımızda Buradan  Yeniden Hatırlatmak 
İsteriz

İlk Başta Ülkemizi Yönetemeye Talip  Siyasi 
Partilerin Genel Başkanları ve Yöneticilerinden, 
Bakanlarımızdan, Milletvekillerimizden, Bele-
diye Başkanlarımızdan, Meclis Üyelerimiz ve 
Tüm Bürokratlarımızdan Tek İsteğimiz; Günlük 
Politikalar Yerine Devletlerin Hayatında Olan 
100-200-300 Yıllık Bir Siyaset Anlayışı İle Tüm 
Renklerin Üstünde Bir Duruş Sergileyerek, Ay 
Yıldızlı Bayrağımıza Dolayısı İle Milletimize 
Sahip Çıkmalarını Bekliyoruz.

Ülkemizde İstikrarın, Güven Ortamının Özellik-
le De Kardeşliğin Tam Anlamıyla Tesis Edilmesi, 
Millet Olarak Büyük Hedeflerimize Ulaşmamız 
İçin, Başkent Platformu Ailesi Olarak Tecrübele-
rimizle Birlikte Devlet, Millet Menfaatine Emre 
Amade Olduğumuzu İfade Ediyoruz.  

Ayrıca Buradan İlk Başta Vatandaşlarımıza, Sa-
yın Binali Yıldırıma ve Ekrem İmamoğlu’na Tüm 
Siyasi Partilerin Genel Başkanlarına Ve Yönetici-

Gerçekler Işığında, Merkeze İnsanı Koyarak, 
“Selçuklu da Bizim, Osmanlı da Bizim, Cumhu-
riyette Bizim Diyerek” Hem Tarihimize Sahip 
Çıkmanın Beraberinde Milli Bir Çizgide Gelece-
ğe Köprü Olmanın Haklı Gururunu Yaşıyoruz. 

Başkent Platformu Olarak Bizler; Şeyh 
Edebali’nin “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
Anlayışını Düstur Edinmemiz Hasebi İle Siyasi 
Partilerin Şahsi Görüşlerinden Bağımsız, Günlük 
Politize Olmuş Siyasetten Uzak, Toplumun Tüm 
Katmanlarını Kucaklayan Bir Anlayışa Sahip 
Olduğumuz Gibi Farklı Görüş ve Fikirlere Hep 
Saygılı Olduğumuz Kamuoyunca Bilinmektedir. 

Sosyal Sorumluluk Projelerimizden Bir Kaç 
Örnek Vermek İsteriz…

<< YENİ ANAYASAYA >>

Ocak 2012 Tarihinde TBMM Başkanının Çağrısı 
Üzerine Sivil Toplum Kuruluşu Olarak Bizlerde 
Yeni Anayasa İçin Çalışma Başlattık. 

Yaptığımız Araştırmalar, Anketler Işığında 1200 
Aşkın Sivil Toplum Kuruluş Temsilcileriyle Bir-
likte Toplantılar Yaparak, Görüş ve Düşünceleri-
ni Alarak, Hukukçularımızın Hazırladığı Taslak 
Raporumuzu Hazır Hale Getirdik ve TBMM 
Gönderdik

TBMM Başkanı Cemil Çiçek İmzası ile 13 Ocak 
2012 Tarih, A.01.1.Auk.0.00.00.130.02/41773 
Sayı Yazı İle Davet Edildik.

Taslak Raporumuzu Ocak 2012 Tarihinde 
TBMM’de Ak Parti, Chp, Mhp, Hdp, Komisyon 
Üyeleri Nezaretinde Görüş ve Düşüncelerimizi 
Yazılı ve Sözlü Olarak Sunum Yaparak Bir So-
rumluluğumuzu da Yerine Getirmenin Huzuru-
nu Yaşadık.

Yeni Anayasa Taslak Raporumuzun Tamamına 
Yakın Yasal Hale Gelerek Kanunlaşmıştır Diye-
biliriz.

<< Yeni Sisteme Belediyelerin Entegrasyonu 
>>

Başkent Platformu Öncülüğünde 24 Haziran 
2018 Tarihindeki Seçimlerinin Hemen Sonra 26 
Haziranda, “Yerel Yönetimler Halk Meclisi Plat-
formu” nu Kurduk. 

Bizler Yerel Yönetimler Halk Meclisi Platformu 
Olarak, Sivil Toplum Kuruluşlarıyla İşbirliği Ya-
parak Ortak Akılda Buluştuk, Hizmet Veren ve 
Hizmet Alan Arasında Kanunlar Çerçevesinde 
Gönül Köprüleri Kurmaya Karar Verdik.

Amacımız Yeni Sisteme Geçtiğimiz Günlerde Ye-

ANKARA (Sivil İnisiyatif)-Zeliha Sorkun-
lu/  Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. 

Mustafa Kurt, 1200 Sivil Toplum Kuruluşunu 
temsilen Basın Toplantısı Düzenleyerek İstanbul 
Seçimleri İle İlgili Bir Açıklama Yaptı. 

Başkent Platformunun İstanbul Seçimleri İle 
İlgili basın bildirisinden Satır Başları..

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. Mustafa 
Kurt; 23 Haziran 2019 Tarihinde Yenilenen İs-
tanbul Seçimlerini Kazanan Türk Demokrasisi 
Dolayısı İle Türk Milleti Olmuştur.

23 Haziran Seçimlerinde Gördük ki; Necip Mil-
letimiz Tarihi Mirasımızdan Aldığı İlham Işık ve 
Hoşgörü Doğrultusun da ”İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” Sözü İle İnsanın Kutsallığını Bilmiş, 
”Yurtta Barış, Dünyada Barış”  Anlayışı Çerçeve-
sinde Barış ve Kardeşliğe Olan Umut Beraberin-
de İnancını Hiç Yitirmemiştir.

Basın mensubu arkadaşlarımız aracılığı ile Bura-
dan Sayın Binali Yıldırım’a, Ekrem İmamoğlu’na, 
Tüm Siyasi Partilerin Genel Başkanlarına ve 
Yöneticilerine Şükranlarımızı İletiyoruz.  Çünkü 
Tüm Dünya Gözünü Türkiye’ye dikmiş siyasi bir 
kavganın neticesinde Türkiye’de Büyük Bir Kaos 
Olacağını Zannediyorlardı. Oysa 23 Haziran 
2019 İstanbul Seçimlerinin Hemen Akabinde 
Liderler Ve Adaylar Ve Taraftarları Büyük Bir 
Olgunluk Göstererek Dünyaya Demokrasi Dersi 
Vermeleri Bizleri Ziyadesiyle Memnun Etmiştir.. 

Bizler 12 Yıl Önce Merkeze İnsanı Koyarak Mis-
yonumuzun Özeti Olan, “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” Devletin Sahibi Millettir, Anlayışına 
Hizmet Etme Maksadıyla Yola Çıkmış, Uluslara-
rası Sivil Bir İnisiyatifiz.

Kuruluşumuzdan Günümüze Kadar Misyonu-
muza Gönül Vermiş Kardeş Kuruluşlar Diyebi-
leceğimiz 1200’ü Aşkın Konfederasyon, Fede-
rasyon, Vakıf ve Dernek Temsilcileri İle Sosyal 
Sorumluluk Çerçevesinde Çok Ciddi Projelere 
İmza Attık.

Osmanlı İle Anadolu’da Barış, Balkanlar’da Hu-
zur, Orta Doğu’da İstikrarın Hâkim Olduğu, 
Osmanlı Yönetimi İnsanlığa Saygı İle Sevginin 
Harmanlandığı Kutlu Bir Dönem Yaşadığını 
Tüm Dünya Bilmektedir.

Şanlı Tarihimize İsmini Altın Harflerle Yazdıran 
Ecdadımız, Sancağı 1923 Yılında Genç Cumhu-
riyete Devretmesi İle Milletimiz İçin Yeni Bir 
Dönem Başlamıştır. 

Başkent Platformu Olarak Bizlerde Bu Tarihi 

‘’İSTANBUL SEÇİMLERİNİ TÜRK 
DEMOKRASİSİ KAZANMIŞTIR’’ 

1200 Sivil Toplum Kuruluşlarından İstanbul Seçimleri ile ilgili 
basın açıklaması yapıldı.
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царит очень сложная гуманитарная си-
туация. «Мы сталкиваемся с жестоким 
сопротивлением, когда выполняем свою 
работу, направленную на то, чтобы как-то 
поддерживать йеменцев, 20 миллионов 
из которых испытывают нехватку продо-
вольствия», - заявил он.

«Я не могу заснуть, думая о детях, кото-
рым мы не смогли помочь»

По словам Бизли, ими установлено, что гу-
манитарная помощь зачастую не достигает 
тех, кто по-настоящему нуждается в ней.

Он указал, что они пытаются достигнуть 
с хуситами договорённости, чтобы те пре-
доставили ВПП гарантии независимой и 
беспрепятственной работы. «Если мы не 
получим необходимых гарантий, с конца 
этой недели мы начнем поэтапно прио-
станавливать оказание гуманитарной по-
мощи в регионе. При этом мы продолжим 

По словам директора ВПП Бизли, было 
выявлено, что продовольственная гу-

манитарная помощь направлялась «не тем 
людям», и организация приостановит оказа-
ние гуманитарной помощи, если не получит 
от хуситов необходимых гарантий.

Совет безопасности ООН провел заседа-
ние по последней ситуации в Йемене.

Директор ВПП Дэвид Бизли выступил 
с брифингом и сообщил, что в Йемене 

Всемирная продовольственная программа (ВПП) может 
приостановить свою деятельность в Йемене

программу по продовольственной под-
держке недоедающих детей, беременных 
женщин и рожениц», - добавил он.

Бизли подчеркнул, что, хотя у них доста-
точно денег для оказания продовольст-
венной гуманитарной помощи в Йемене, 
они не имеют достаточного доступа к 
нуждающимся. «Я не могу заснуть, думая 
о детях, которым мы не смогли помочь», - 
сказал он.

«Общая картина всегда одна и та же»

Заместитель генерального секретаря ООН 
по гуманитарным вопросам Марк Лоукок 
сравнил ситуацию в Йемене с фильмом 
«День сурка», где главный герой просы-
пается в одно и то же утро и ничего не 
может изменить. «Как и в этом фильме, 
детали моих брифингов меняются каждый 
месяц, но общая картина всегда одна и та 
же», - сказал он.

Назвав йеменский кризис «самой ужасной 
гуманитарной трагедией мира», Лоукок 
заявил: «В Йемене ничего не изменится, 
пока все не будут готовы относиться к 
данной ситуации иначе».

“Может начаться война”

Специальный представитель ООН по Йе-
мену Мартин Гриффитс заявил, что напа-
дение хуситов в Йемене на международ-
ный аэропорт Абха в Саудовской Аравии 
также вызывает беспокойство.

«Я неоднократно предупреждал, что мо-
жет начаться война. Даже в контексте бо-
лее широкой региональной напряженно-
сти риски с точки зрения политического 
процесса никогда не были такими серьез-
ными», - заявил Гриффитс.

Американская вещательная компания 
CNN в своем сообщении, опубликован-
ном в прошлом месяце, заявила, что гума-
нитарная помощь Йемену, где в последнее 
время голод достиг максимума, не была 
доставлена нуждающимся, а была исполь-
зована хуситами. Источник: AA

защищать нашу нацию и наш флаг с луной и 
звездой, демонстрируя 100-200-300-летнюю 
политическую идеологию, а не повседневную 
политику.

Мы, как Столичная платформа, вместе со 
своим опытом ведем свою деятельность в 
интересах государства и нации для установ-
ления стабильности, атмосферы доверия, 
особенно братства в полном размере, а также 
для достижения больших национальных це-
лей.

Кроме того, мы от имени 1200 организаций 
гражданского общества выражаем благодар-
ность, в первую очередь, нашим гражданам, 
уважаемым Бинали Йылдырыму и Экрему 
Имамоглу, а также председателям и руко-
водителям всех политических партий за то, 
что преподали всему миру урок демократии, 
продемонстрировав большую зрелость. Не 
будем забывать, что «выборы означают демо-
кратию».

«Выборы означают демократию»

После открытия урн для голосования пер-
вое заявление, основанное на не точной 
информации, поступило от нашего бывшего 
премьер-министра Бинали Йылдырыма. 
Вкратце, он сказал: «На данный момент мой 
оппонент Экрем Имамоглу идет впереди. Я 
его поздравляю и желаю успехов». Выборы 
означают демократию. Эти выборы еще раз 
подтверждают, что демократия в Турции 
безупречно работает. Пожелав, чтобы эти 
выборы принесли хорошие результаты 
Стамбулу и будущему Стамбула, Йылдырым 
заявил: «Я также хочу, чтобы наш друг Экрем 
Имамоглу успешно работал на благо Стамбу-
ла. Мы приложим все усилия, чтобы помочь 
ему во всех планах, которые будут на благо 
стамбульцев. Я хочу, чтобы это было извест-
но всем».

В своей речи Экрем Имамоглу подчеркнул, 
что выборы выиграл ни один человек, ни 
одна партия, ни одна группа, их выиграли все 
жители Стамбула, вся Турция, и возможно, 
не все чувствуют это прямо сейчас, но обяза-
тельно почувствуют в скором времени.

«Сегодня 16 миллионов жителей Стамбула 
подтвердили нашу веру в демократию и спра-
ведливость. Это сделали не только те, кто 
голосовал за меня, но и все наши граждане, 
пришедшие выборы. Я хотел бы чистосердеч-
но поблагодарить каждого. Я передаю свои 
чувства благодарности нашему народу, гра-
жданам Стамбула. Вы защитили демократи-
ческую репутацию Турции перед всем миром 
и показали действительность тем странам 
мира, которые пытаются сравнить Турцию 
со странами ближайшей географии. Вы всей 
нацией защитили наши демократические 
принципы, которым более ста лет. Спасибо, 
стамбульские земляки», - заявил он.

Мы, как Платформа народного совета мест-
ных управлений, сотрудничая с организа-
циями гражданского общества, пришли к 
единому мнению и решили в рамках закона 
строить мосты между пользователями услуг 
и теми, кто предоставляет данные услуги.

Наша цель состоит в том, чтобы обеспечи-
вать интеграцию местных управлений в но-
вую систему, на локальном уровне выявлять 
проблемы, обусловленные системой, прини-
мая во внимание видения и мнения местного 
населения, находить решения на месте, в 
рамках закона строить мосты между поль-
зователями услуг и теми, кто предоставляет 
данные услуги,  а также синтезировать силу 
гражданской инициативы с государствен-
ным разумом, тем самым внося еще больший 
вклад в развитие общества.

Поэтому 26 июня 2018 года в рамках презен-
тации проектов и предложений президент-
скому аппарату был представлен наш проект 
«Платформа народного совета местных 
управлений».

Мы знаем и говорим: Наша высшая иден-
тичность - это наша свобода. Символом 
нашей свободы является наш флаг с луной и 
звездой.

Кроме того, мы приняли результаты закон-
ных выборов, прошедших по воле народа. 
Таким образом, с помощью вас, уважаемые 
представители прессы, мы хотели бы по-
вторить, что всегда будем защищать волю 
народа.

Наш народ знает, что между государством и 
народом никогда не должно быть никакого 
расстояния. Великое государство - это госу-
дарство, стоящее рядом с народом. Великое 
государство - это государство, которое рука 
об руку с народом. Великое государство - это 
государство, защищающее права народа, 
обеспечивающее справедливость и дающее 
свободу.

Кроме того, мы, как Столичная платформа, 
хотели бы еще раз напомнить вам, что даже 
если национальные рефлексы нашего госу-
дарства ослабнут, мы всегда будем с нашим 
государством с пониманием, что «Государст-
во является собственностью нации».

Прежде всего, от глав и руководителей по-
литических партий, которые борются за 
власть в нашей стране, а также от минист-
ров, депутатов, мэров, членов парламента 
и всех бюрократов мы хотим лишь одного. 
Мы ожидаем, что они будут заботиться и 

лотыми буквами в нашей славной истории, 
передали флаг молодой Республике в 1923 
году, тем самым начав новый период для на-
шей нации.

Мы, как Столичная платформа, в свете этих 
исторических фактов, по праву гордимся тем, 
что, ориентируясь на людей, защищаем свою 
историю со словами: «И Османская империя 
наша, и Республика наша» и являемся мостом 
в будущее нации. 

Общественности хорошо известно, что мы 
как Столичная платформа основываемся на 
идеологии шейха Эдебали «Создай условия 
для людей, пусть государство процветает», 
являемся независимыми от личных взглядов 
политических партий, далеки от одноднев-
ной политизированности, имеем концепцию, 
которая охватывает все слои общества, и 
всегда с уважением относимся к другим от-
личным от нас мнениям и видениям».

Мы хотели бы привести несколько примеров 
наших проектов социальной ответственно-
сти…

<<НОВОЙ КОНСТИТУЦИИ>>

В январе 2012 года по приглашению спикера 
парламента мы, как неправительственная 
организация, приступили к работе над новой 
Конституцией.

В свете проведенных нами исследований и 
опросов, проведя встречи с представителями 
более 1200 НПО и приняв во внимание их 
видения и мнения, мы вместе с нашими юри-
стами подготовили проект отчета и отправи-
ли его в парламент ВНСТ.

Решением спикера ВНСТ Джемиля Чичека № 
A.01.1.Auk.0.00.00.130.02 / 41773 от 13 января 
2012 года нам было отправлено приглашение.

В январе 2012 года мы презентовали наш 
проект отчета в парламенте перед партиями 
АКР, CHP, MHP, HDP и членами комиссии в 
письменной и устной форме, тем самым вы-
полнили одну из наших обязанностей.

Можно сказать, что наш проект отчета по 
новой Конституции был практически полно-
стью утвержден.

<< Интеграция муниципалитетов в новую 
систему>>

26 июня 2018 года сразу после выборов, про-
веденных 24 июня, под руководством Сто-
личной платформы мы создали «Платформу 
народного совета местных управлений».

АНКАРА (Гражданская инициатива) – Зе-
лиха Соркунлу/ Председатель Столич-

ной платформы Мустафа Курт выступил на 
пресс-конференции от имени 1200 неправи-
тельственных организаций и прокомменти-
ровал выборы в Стамбуле.

Ключевые моменты из пресс-релиза Столич-
ной платформы о Стамбульских выборах…

Председатель Столичной платформы Мус-
тафа Курт заявил: «На повторных стамбуль-
ских выборах 23 июня 2019 года выиграла 
турецкая демократия, а значит и турецкая 
нация.

Как мы увидели на выборах 23 июня, наша 
благородная нация в соответствии с вдох-
новляющим светом и толерантностью, полу-
ченными от нашего исторического наследия, 
всегда знала святость человека с обещанием 
«Создай условия для людей, пусть государст-
во процветает» и никогда не теряла надежду 
и веру в мир и братство в рамках концепции 
«Мир дома, мир во всем мире».

Через представителей прессы мы выражаем 
нашу благодарность Бинали Йылдырыму, 
Экрему Имамоглу, а также председателям и 
руководителям всех политических партий. 
Ведь весь мир ожидал, что в результате поли-
тической борьбы в Турции начнется большой 
хаос. Однако после выборов в Стамбуле, 
состоявшихся 23 июня 2019 года, лидеры, 
кандидаты и сторонники преподали всему 
миру урок демократии, продемонстрировав 
большую зрелость, чем мы очень удовлетво-
рены…

Мы являемся Международной гражданской 
инициативой, которая 12 лет назад начала 
свой путь с целью служения концепции «Со-
здай условия для людей, пусть государство 
процветает», которая и является нашей мис-
сией.

С момента основания мы вместе с предста-
вителями 1200 братских конфедераций, фе-
дераций, фондов и ассоциаций, которые под-
держали нашу миссию, в рамках социальной 
ответственности реализовали множество 
важных проектов.

Весь мир знает, что Османская империя 
создала для человечества благословенный 
период, в котором гармонировали любовь и 
уважение, а в Анатолии был мир, на Балканах 
- спокойствие, а на Ближнем Востоке царила 
стабильность.

Наши предки, прописавшие свои имена зо-

 «ТУРЕЦКАЯ ДЕМОКРАТИЯ ВЫИГРАЛА 
СТАМБУЛЬСКИЕ ВЫБОРЫ»

Сделан пресс-релиз от 1200 неправительственных 
организаций о выборах в Стамбуле.
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Индия ввела дополнительные тамо-
женные пошлины на 28 товаров, 

импортируемых из США.

По сообщениям прессы страны, Индия 
приняла решение, которое начало дей-
ствовать с сегодняшнего дня, в ответ на 
то, что США в начале месяца лишили 
Индию торговых льгот в рамках Гене-
ральной системы преференций (ГСП). 

Среди 28 товаров, на которые вве-
дены дополнительные таможенные 
пошлины, есть яблоки, грецкие орехи, 
миндаль и чечевица. Дополнительные 
таможенные пошлины на некоторые 
товары составляют до 70 процентов.

В заявлении, сделанном Министер-
ством финансов Индии, говорится о 
принятии во внимание “общественного 
интереса” при вынесении решения.

Кроме того, привлекло внимание то, 
что данное решение было принято пе-
ред саммитом G-20, которое состоится 
в Японии 28-29 июня, где президент 
США Дональд Трамп и премьер-ми-
нистр Индии Нарендра Моди должны 
были встретиться. На саммите также 
проведут переговоры министры ино-
странных дел двух стран.

Ранее президент США Дональд Трамп 
пригрозил ввести санкции, если Индия 
не прекратит импорт нефти из Ирана и 
продолжит свой план закупки системы 
ПРО С-400 у России.

В июне 2018 года Индия объявила о 
повышении тарифов на американские 
товары на 120 процентов, но повыше-
ние было отложено из-за торговых пе-
реговоров между двумя странами.

В начале этого месяца Индия была 
исключена из программы ГСП, кото-
рую США предложили развивающимся 
странам. Данная программа позволяет 
беспошлинный ввоз определенных 
товаров в страну. В последние годы 
Индия была одной из стран, наиболее 
использующих данную программу. На-
пряжение между двумя странами воз-
росло после данного решения США.

Объем торговли между США и Индией 
в прошлом году составил 142 миллиар-
да долларов. С 2001 года данный пока-
затель увеличился в 7 раз.

Генеральная система преференций 
подразумевает ряд тарифных льгот, 
предоставляемых развитыми страна-
ми развивающимся странам. В рамках 
программы ГСП, которая была запу-
щена в США в 1974 году, около 4 тысяч 
товаров 121 страны с соответствующи-
ми критериями имеют возможность 
входить на рынок США беспошлинно. 
Таким образом, целью программы яв-
ляется рост конкурентоспособности 
товаров развивающихся стран на рын-
ках развитых стран.

Источник: AA

Hindistan, ABD’den ithal edilen 28 ürüne 
ek gümrük vergisi uygulamaya başladı.

Ülke basınına göre, bugünden itibaren 
geçerli kararı Hindistan, ABD›nin ülkeyi 
ay başında Genelleştirilmiş Tercihler Sis-
temi (GTS) programından çıkarması üze-
rine aldı. 

Ek gümrük vergisi getirilen 28 ürün ara-
sında elma, ceviz, badem ve mercimek de 
bulunuyor. Bazı ürünlerdeki ek gümrük 
vergisi yüzde 70’e kadar çıkıyor.

Hindistan Maliye Bakanlığından yapılan 
açıklamada, “kamu menfaati” gözetilerek 
bu kararın alındığı kaydedildi.

Ayrıca bu kararın, ABD Başkanı Donald 
Trump ve Hindistan Başbakanı Narendra 
Modi’nin bir araya gelmesinin beklendiği, 
Japonya’da 28-29 Haziran’da düzenlenecek 
G-20 Zirvesi’nden önce alınması dikkati 
çekti. Zirvede, iki ülkenin dışişleri bakan-
ları da görüşme yapacak. 

ABD Başkanı Donald Trump, Hindistan’ın 
İran’dan petrol ithalatını durdurmaması 
ve Rusya’dan S-400 füze savunma sistemi 
alma planını devam ettirmesi halinde 
yaptırımlar uygulayacağı tehditinde bu-
lunmuştu.

Hindistan, Haziran 2018’de ABD ürünleri-

Глава Управления по связям с 
общественностью администра-

ции президента Турции проф. д-р 
Фахреттин Алтун в своем заявлении 
прессе сказал следующее:

«Наш уважаемый президент и наше 
правительство по сей день вели не-
прерывную борьбу с терроризмом и 
всегда поддерживали наших героев, 
которые жертвовали своими жизня-
ми ради своей нации, государства, 
флага и родины.

В каждой борьбе против террориз-
ма от операции «Щит Евфрата» до 
«Оливковой ветви» и «Лапы» лидер-
ство и воля нашего президента игра-
ли ведущую роль.

В письме, в котором раскрывается 
сложившаяся в последние дни борьба 
за власть между террористической 
организацией РКК и ее партией, мы 
решительно отвергаем аморальные 
обвинения в адрес нашего президен-
та. 

Люди, осужденные за терроризм, 
поддерживали некоторых полити-
ков своими твитами и различными 
видео, присланными главарями этих 
организаций. Те, кто проигнорировал 
разборки, которые осуществлялись 
за счет выборов в Стамбуле, должны 

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başka-
nı Prof. Dr. Fahrettin Altun, yaptığı ba-

sın açıklamasında şunlarıkaydetti:

“Sayın Cumhurbaşkanımız ve hükümeti-
miz, bugüne kadar terörle kesintisiz şekilde 
mücadele etmiş; Milleti, devleti, bayrağı ve 
vatanı için canlarını feda eden kahramanla-
rımızın her zaman yanında yer almıştır. 

Fırat Kalkanı’ndan Zeytin Dalı’na ve Pençe 
harekâtına kadar terörü kaynağında ku-
rutmak için verilen her mücadelede Sayın 
Cumhurbaşkanımızın liderliği ve iradesi 
başrol oynamıştır. 

Son günlerde PKK terör örgütü ile onun 
uzantısı konumundaki parti arasında ya-

Altun: “Cumhurbaşkanımız sadece 
Milletin hür iradesine sırtını dayayarak 
yine Milleti için mücadele eder”
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Prof. Dr. Altun,  “Bilinmelidir ki Cumhur-
başkanımız Recep Tayyip Erdoğan her türlü kirli oyunlardan, gizli ortaklıklar-
dan uzaktır. Recep Tayyip Erdoğan sadece Milletin hür iradesine sırtını daya-
yarak yine Milleti için mücadele eder.” dedi.

şanan güç savaşını gün yüzüne çıkaran bir 
mektup üzerinden, böyle bir mücadeleyi 
veren Sayın Cumhurbaşkanımıza yönelik 
ortaya atılan ahlaksız ithamları şiddetle red-
dediyoruz. 

Örgüt elebaşlarının terör yuvalarından 
yolladıkları videolarla, terör suçundan 
hüküm giymiş kişilerin tweetlerle bazı siya-
silere destek vererek, İstanbul seçimi üzerin-
den hesaplaşmalarını görmezden gelenler 
bilmelidir ki, bu ithamları Milletimizin fera-
setinde boğulacaktır.

Yine bilinmelidir ki, Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan her türlü kirli oyun-
lardan, gizli ortaklıklardan uzaktır. Recep 
Tayyip Erdoğan sadece Milletin hür iradesi-
ne sırtını dayayarak yine Milleti için müca-
dele eder.

Milletimiz olan bitenin farkındadır. Mil-
letimiz aynı zamanda “Kandil’e mi, yoksa 
İmralı‘ya mı kulak vermeliyiz” diye ciddi 
bir çelişki içinde kıvrananları da yakından 
teşhis etmiş durumdadır.” KAYNAK: İLE-
TİŞİM BAŞKANLIĞI

знать, их обвинения станут ничем 
благодаря дальновидности нашей на-
ции.

Также всем должно быть известно, 
что наш президент Реджеп Тайип 
Эрдоган далек от всевозможных 
грязных игр, тайных партнерских 
отношений. Реджеп Тайип Эрдоган 
борется ради своей нации,  полага-
ясь исключительно на ее свободную 
волю.

Наша нация знает о том, что проис-
ходит на самом деле и точно опреде-
ляет тех, кто находится в серьезном 
противоречии».

Источник: Управления по связям с 
общественностью администрации 
президента Турции

Алтун: “Наш президент борется ради 
своей нации,  полагаясь исключительно 
на ее свободную волю”
Глава Управления по связям с общественностью администрации 
президента Турции проф. д-р Алтун заявил: «Всем должно быть 
известно, что наш президент Реджеп Тайип Эрдоган далек от 
всевозможных грязных игр, тайных партнерских отношений. Реджеп 
Тайип Эрдоган борется ради своей нации,  полагаясь исключительно на 
ее свободную волю».

Hindistan’dan ABD’ye misilleme: 28 
ürüne ek gümrük vergisi

ne gümrük vergisinin yüzde 120 arttırıla-
cağını duyurmuş fakat iki ülke arasındaki 
ticari müzakereler nedeniyle bu uygulama 
ertelenmişti. 

Hindistan, ABD’nin, bazı ürünlerin ülkeye 
gümrüksüz girişine imkan sağlayan, geliş-
mekte olan ülkelere sunduğu GTS progra-
mından bu ayın başında çıkarılmıştı. Hin-
distan, programdan son yıllarda en fazla 
faydalanan ülkelerin başında geliyordu. 
İki ülke arasındaki tansiyon, ABD’nin bu 
kararının ardından yükselmişti.

ABD-Hindistan ticaret hacmi geçen yıl 
142 milyar dolar olarak gerçekleşmişti. Bu 
rakamın 2001 yılından bu yana 7 kat arttı-
ğı belirtiliyor.

Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi, geliş-
mekte olan ülkelere gelişmiş ülkeler tara-
fından sağlanan bir dizi tarife tavizini ifa-
de ediyor. ABD’de 1974’te yürürlüğe giren 
ve Türkiye’nin 1975’te dahil olduğu GTS 
programı kapsamında, uygun kriterleri 
taşıyan 121 ülkenin yaklaşık 4 bin kalem 
ürünü ABD pazarına gümrüksüz girebili-
yordu. Bu şekilde gelişmekte olan ülkele-
rin ürünlerine gelişmiş ülke pazarlarında 
rekabet gücü kazandırılması amaçlanıyor.

Kaynak: AA

Возмездие Индии по отношению к США: 
дополнительная таможенная пошлина на 28 
товаров
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сман заявила: «С момента, как я прояви-
ла солидарность с мусульманами, среди 
крайне правых у меня появились враги. 
Ранее такого не было. Я твердо уверена, 
что угроза идет именно оттуда».

Подчеркнув, что угрозы не напугают ее, 
Биссман сообщила, что Федеральное ве-
домство защиты конституции и борьбы с 
терроризмом (разведывательная служба) 
у нее лично взяло письмо с угрозой и 
начало расследование.

Во время своего выступления на общем 
собрании парламента Биссман надела 
платок в знак протеста против запрета 
на ношение платков в начальных школах, 
принятого в Австрии в прошлом месяце. 
Источник: AA

Bissman, tehditlerin kendisini korkutama-
yacağını vurgulayarak, Anayasayı Koruma 
ve Terörle Mücadele kurumunun (istihbarat 
teşkilatı) tehdit mektubunu kendisinden 
alarak inceleme başlattığını sözlerine ekledi.

Avusturya’da geçen ay mecliste kabul edilen 
ilkokul öğrencilerine yönelik başörtüsü ya-
sağına ilişkin meclis genel kurulunda yapı-
lan görüşmelerde başörtüsü yasağına yaptığı 
konuşmayla tepki gösteren Bissman, yasağı 
mecliste kabul eden iktidar milletvekillerini 
başörtüsü takarak protesto etmişti. Kaynak: 
AA

Mogherini, Umman Körfezi’ndeki ger-
ginliğe ilişkin ise AB’nin bilgiyi üye 
ülkelerin edindiği istihbarattan aldığını 
belirterek, tüm üye ülkelerin gerginliğin 
tırmandırılmaması konusunda hemfikir 
olduğunun altını çizdi.

“Tüm üye ülkeler Körfez’de askeri ger-
ginlikten kaçınılması gerektiğini, aksi 
takdirde durumun çok tehlikeli olacağı-
nı düşünüyor.” diye konuşan Mogherini, 
tüm taraflara itidal çağrısını yineledi.

“Kuzey Makedonya ve Arnavutluk ile 
müzakereler başlatılmalı”

Mogherini, AB Komisyonu’nun Kuzey 
Makedonya ve Arnavutluk ile müzake-
relerin açılması gerektiğini belirttiğini 
anımsatarak, “Müzakerelerin açılmaması 
hem ülkelerin motivasyonunu etkiler 
hem de genişleme sürecinin güvenirliği-
ni zedeler.” açıklamasında bulundu.

Bu sürecin aynı zamanda bölge barış ve 
istikrarına da zarar verebileceğine işaret 
eden Mogherini, üye ülkelere “gecikme-
den Kuzey Makedonya ve Arnavutluk 
ile müzakereleri başlatma” çağrısında 
bulundu. Kaynak: AA

«Наша цель - обеспечить продолже-
ние полного выполнения иранской 

ядерной сделки», - сказала Верховный 
представитель Европейского союза 
(ЕС) по иностранным делам и полити-
ке безопасности Федерика Могерини.

Могерини, которая провела пресс-
конференцию после заседания Совета 
иностранных дел ЕС в Люксембурге, 
на вопрос о заявлении Ирана каса-
тельно превышения лимита запасов 
обогащенного урана в рамках ядер-
ной сделки ответила: «Мы оцениваем 
ядерную сделку не по заявлениям, а 
согласно отчетам Международного 
агентства по атомной энергии (МА-
ГАТЭ)».

Могерини сообщила, что Иран про-
должает выполнять обязательства по 
ядерному соглашению, и напомнила, 
что в этом контексте ЕС также создал 
некоторые механизмы для поддер-
жания законной экономической дея-
тельности с Ираном.

Могерини заявила, что до тех пор, 
пока отчеты МАГАТЭ показывают, 
что Иран выполняет свои ядерные 
обязательства, поддержка ЕС будет 
продолжаться. «Наша цель - обеспе-
чить продолжение полного выполне-
ния иранской ядерной сделки», - ска-
зала она.

“Военного напряжения в Оманском 
заливе следует избегать”

Касательно напряженности в Оман-
ском заливе Могерини сообщила, что 

ЕС получил информацию от разве-
дывательных служб стран-членов, и 
подчеркнула, что все страны-члены 
согласны не наращивать напряжен-
ность.

«Все страны-члены считают, что 
военного напряжения в Оманском 
заливе следует избегать, иначе ситу-
ация будет очень опасной», - заявила 
Могерини, повторив свой призыв к 
сдержанности всех сторон.

“Должны быть начаты переговоры с 
Северной Македонией и Албанией”

Отметив, что Комиссия ЕС считает 
необходимым начать переговоры с 
Северной Македонией и Албанией, 
Могерини сказала: «Тот факт, что пе-
реговоры все еще не начаты, влияет 
на мотивацию стран и подрывает до-
верие к процессу расширения».

Могерини подчеркнула, что этот 
процесс может также нанести ущерб 
региональному миру и стабильности, 
и призвала страны-члены «безотлага-
тельно начать переговоры с Северной 
Македонией и Албанией». Источник: 
AA

Lüksemburg’daki AB Dışişleri Kon-
seyi toplantısının ardından basın 

toplantısı düzenleyen Mogherini, İran’ın 
zenginleştirilmiş uranyum stokunun 
nükleer anlaşmadaki limiti aşacağına 
ilişkin açıklamasının sorulması üzerine, 
“Biz nükleer anlaşmaya ilişkin değerlen-
dirmelerimizi açıklamalara göre değil, 
Uluslararası Atom Enerjisi Kurumu’nun 
(IAEA) raporlarına göre yapıyoruz.” ifa-
desini kullandı.

Mogherini, İran’ın nükleer anlaşmanın 
yükümlülüklerini yerine getirmeye de-
vam ettiğini belirterek, bu çerçevede 
AB’nin de İran ile meşru ekonomik fa-
aliyetleri sürdürmek için bazı mekaniz-
malar inşa ettiğini anımsattı.

IAEA raporlarının İran’ın nükleer yü-
kümlülüklerini yerine getirdiğini gös-
terdiği sürece AB’nin desteğinin devam 
edeceğini ifade eden Mogherini, “Ama-
cımız İran nükleer anlaşmasının tam 
olarak uygulanmaya devam edilmesini 
sağlamak.” diye konuştu.

“Körfez’de askeri gerginlikten kaçınıl-
malı”

AB İran nükleer anlaşmasının 
sürmesini istiyor
AB Dışişleri ve Güvenlik Politikaları Yüksek Temsilcisi Mogherini, 
“Amacımız İran nükleer anlaşmasının tam olarak uygulanmaya 
devam edilmesini sağlamak” dedi.

ЕС хочет продолжения ядерной 
сделки с Ираном
«Наша цель - обеспечить продолжение полного выполнения 
иранской ядерной сделки», - сказала Верховный представитель ЕС 
по иностранным делам и политике безопасности Могерини.

Независимый член парламента Марта 
Биссман, которая выступила про-

тив несправедливости по отношению к 
мусульманам Австрии в различных сфе-
рах, включая запрет на ношение платков 
в начальных школах, получила угрозу 
убийством.

Независимый депутат Марта Биссман, 
надевшая платок во время своего вы-
ступления в парламенте в знак протеста 
против введения запрета на ношение 
платков в начальных школах, заявила, 
что стала целью крайне правых из-за ее 
солидарности с мусульманами.

Независимый член парламента Марта 
Биссман, которая выступила против 
несправедливости по отношению к му-
сульманам Австрии в различных сферах, 
включая запрет на ношение платков в 
начальных школах, в своем заявлении 
сообщила, что ранее она сталкивалась со 
множеством оскорблений и негативных 
отношений по различным причинам, но 
угрозу убийством получила впервые.

Отметив, что касательно письма с угро-
зой убийства, полученного на почтовый 
ящик, был начат судебный процесс, Бис-

Avusturya’da ilkokullarda başörtüsü ya-
sağı başta olmak üzere birçok alanda 

ülkede yaşan Müslümanlara yönelik hak-
sızlıklara yüksek sesle itiraz eden Bağımsız 
milletvekili Martha Bissman, ölüm tehdidi 
aldı.

Avusturya’da başörtüsü yasağına karşı çıkan 
ve tepki olarak mecliste başörtüsü takan 
bağımsız milletvekili Martha Bissman, Müs-
lümanlarla dayanışma içinde olduğundan 
bu yana aşırı sağcıların hedefi olduğunu 
söyledi.

İlkokullarda başörtüsü yasağı başta olmak 
üzere birçok alanda ülkede yaşan Müslü-
manlara yönelik haksızlıklara yüksek sesle 
itiraz eden Bissman, yaptığı açıklamada, 
çeşitli nedenlerden ötürü çok sayıda hakaret 
ve olumsuz yaklaşımla karşı karşıya kaldığı-
nı ancak ilk defa ölüm tehdidi aldığını dile 
getirdi.

Önceki gün posta kutusuna gelen ölüm 
tehdidi içeren mektuba ilişkin yasal süreç 
başlattığını aktaran Bissman, “Müslüman-
larla dayanışma içinde olduğumdan beri 
aşırı sağcı tarafta hasımlarım oluştu. Daha 
önce böyle bir durum söz konusu değildi. 
Tehdidin bu taraftan geldiğine dair güçlü bir 
kanat içindeyim.” ifadesini kullandı.

Başörtüsü yasağına karşı çıkan vekile 
ölüm tehdidi

Угроза убийством депутату, который 
выступил против запрета на ношения 
платка
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Çavuşoğlu, bu topraklarda komşuya, “Hangi 
dinin mensubudur?” diye sormadıklarını 
ve o gözle bakmadıklarını, kimseyi etnik 
kökeniyle değerlendirmediklerini, ensar 
anlayışıyla yaratılanı yaradandan ötürü sev-
diklerini söyledi.

“Kerkük’te de başkonsolosluk açacağız”

Bugün dünyada 242 temsilciliklerinin oldu-
ğu bilgisini veren Çavuşoğlu, şöyle devam 
etti:

“2002 yılından bu yana dünyadaki temsil-
cilik sayımızı ikiye katladık, 242’ye ulaştık, 
dünyada 5. sıradayız. Bazı bölgelerde Latin 
Amerika ve Afrika kıtasında bu sayı ikiye 
katlanmadı çok daha farklı sayıda büyükel-
çilik açtık. Örneğin bundan on sene önce 
Afrika kıtasında sadece 12 tane büyükelçili-
ğimiz vardı, bugün 42 tane büyükelçiliğimiz 
var. Yine bundan yaklaşık on sene önce La-
tin Amerika ve Karayipler bölgesinde 6 tane 
temsilciliğimiz vardı, bugün 17 temsilciliği-
miz var, yaklaşık üç katı arttırmışız. Dünya-
nın her yerinde şanlı Türk bayrağımızı dal-
galandırmak için misyonlarımızın sayısını 
arttırmaya devam edeceğiz. Şimdi hedefimiz 
270. Resmi olarak prosedürleri tamamlamak 
üzere olduğumuz ülkeler var, bittiği zaman 
büyükelçiliklerimizi açacağız. Yine yanı 
başımızda komşumuz Irak’ta biliyorsunuz 
Musul ve Basra başkonsolosluklarımızı 
kapatmak durumunda kalmıştık. Şimdi o 
başkonsolosluklarımızı açtığımız gibi ilave-
ten Necef ’te başkonsolosluk açacağız, inşal-
lah Kerkük’te de başkonsolosluk açacağız, 
açmak için başvuru yaptık ve Irak’ın tüm 
şehirlerinde, bölgelerinde inşallah misyon 
sayımızı arttırarak kardeş Irak’ın da yeniden 
inşasına katkı sağlayacağız.”

Mevlüt Çavuşoğlu, Hatay’daki temsilcili-
ğe kıymetli bir büyükelçileri olan Serdar 
Cengiz’i atadıklarını ifade etti.

Hatay’ın, çok sevdiği ve gelince de çok mut-
lu olduğu bir şehir olduğunu vurgulayan 
Çavuşoğlu, Hataylılardan büyükelçi ve tem-
silciliklerine sahip çıkmalarını istedi.

Suriye’deki gelişmelerden dolayı Hatay böl-
gesine yönelik dünyanın ilgisinin görüldü-
ğünü vurgulayan Çavuşoğlu, şu değerlendir-
mede bulundu:

“Burada Sayın Valimizin, komutanlarımı-
zın yine ilgili kurumlarımızın gerek insani 
olsun, gerekse güvenlikle ilgili AFAD, em-
niyet, istihbarat dahil arkadaşlarımızın ça-
lışmalarına destek olsun diye, bu çalışmaları 
birlikte koordine edelim diye temsilciliği aç-
tık. Ama amacımız ve hedefimiz sadece bu 
değil. Biz bundan sonra Hatay’ı, Antakya’yı, 
tüm ilçelerini, bir bütün olarak Hatay’ı in-
şallah tüm dünyada tanıtacağız, ön plana 
çıkaracağız. Çünkü bunu en fazla hak eden 
illerimizin başındadır. Bunu gönülden söy-
lüyorum, siyaset olsun diye söylemiyorum.”

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, NATO’nun en 
üst düzey karar alma mekanizması olarak 
anılan Kuzey Atlantik Konseyi’nin yakın 
tarihte Hatay’da ağırlandığını hatırlatarak, 
bundan sonra bazı uluslararası toplantılar 
ile zirvelerine de kentte yapılacağını sözleri-
ne ekledi. KAYNAK: AA

rin başladığını, terörden temizlenen bölgele-
re 330 bin Suriyelinin döndüğünü bildirdi.

“Haddini bildiririz. Herkes haddini bilsin”

Suriyelilerin dönmek istediğini vurgulayan 
Çavuşoğlu, şu ifadelere yer verdi:

“Yeter ki orası güvenli olsun. Bugün İdlib 
daha güvenli olsun, İdlib›e de dönüşler 
hızlanır. Ama maalesef yeniden rejimin bu-
ralarda saldırılarını görüyoruz. Biz inşallah 
bu güvenli bölgeyi de oluşturduktan sonra 
o bölgeye de Suriyelilerin dönüşlerine yar-
dımcı olacağız. Rejimin bu saldırganlığını 
da kabullenmemiz mümkün değil ve İdlib 
Muhtırası’na da aykırı, Rusya’yla imzaladı-
ğımız. Burada rejimi durdurmak da bugüne 
kadar Suriye konusunda yakın iş birliğinde 
çalıştığımız Rusya’nın ve İran’ın sorumlulu-
ğudur. Çünkü her ikisi de rejimin garantö-
rüdür, hem siyasi süreçte hem de sahadaki 
bu tür vardığımız mutabakatlarda. Son 
günlerde rejimin bizim gözlem noktalarına 
taciz atışları yaptığını görüyoruz. Tıpkı geç-
mişte o teröristlerin Afrin’den yaptığı gibi, 
tıpkı ara sıra Tel Rıfat’tan yine orada YPG/
PKK’lıların yaptıkları gibi. Nasıl o tacizleri, 
o saldırıları tolere etmediysek, rejimin as-
kerimize yönelik tacizlerini tolere etmemiz 
mümkün değil. Haddini bildiririz. Herkes 
haddini bilsin. Bu konularda neler yapabi-
leceğimizi Sayın Cumhurbaşkanımızın ‘Bir 
gece ansızın gelebiliriz’ sözleriyle kahraman 
askerlerimizin ve onları destekleyen kahra-
man polis özel harekatın sahada neler yaptı-
ğını, yapabileceğini gördük.”

“Dünyadaki temsilcilik sayımızı ikiye kat-
ladık”

Hatay’da açılan temsilciliğin yurt içindeki 
6. temsilcilik olduğunu ifade eden Çavu-
şoğlu, “Benim şehrim Antalya’da, Edirne’de, 
İzmir’de, İstanbul’da ve Gaziantep’te temsil-
ciliklerimiz vardı. İnanıyorum ki bu tem-
silciliğimiz burada Hatay’ın tüm dünyada 
tanıtılması dahil, çok önemli görevler üst-
lenecektir. Hatay çünkü stratejik konumu, 
tarımı, kültürü, medeniyetler ittifakı olması 
hasebiyle ve sanayi altyapısıyla aynı zaman-
da, tarihi ve medeniyetlere beşiklik yapmış 
bir şehir olarak Türkiye’nin göz bebeği bir 
şehirdir. O yüzden Hatay’a çok önem veriyo-
ruz” diye konuştu 

Dışişleri Bakanlığı Hatay Temsilciliğinin 
Habib-i Neccar Camisi’nin yanı başında 
olduğunu dile getiren Çavuşoğlu, Vakıflar 
Genel Müdürlüğü’nün kullandığı binanın 
bir kısmını aldıklarını, kiralarını da ödedik-
lerini bildirdi.

Habib-i Neccar Camisi ile ilgili bilgi aktaran 

zaman açık tutmak istediklerini ifade etti.

“Müzakere, diplomasi demek başkalarının 
istediğini kabul etmek değildir.” diyen Çavu-
şoğlu, şöyle devam etti:

“Uzlaşı kültürü var. Bizim karşı olduğumuz 
tek taraflı politikalardır, dayatmalardır, teh-
dittir. O yüzden kendi inandığımız yolda 
yolumuza devam edeceğiz. Bağımsız, tam 
bağımsız özgür olmak kolay bir süreç değil-
dir. Ecdadımız da tarihten bu yana birçok 
zorlukları göğüslemiştir. Kurtuluş Savaşı’nı 
kolay mı verdi Mustafa Kemal Atatürk ve 
silah arkadaşları? O yüzden bundan sonraki 
süreçte de zorluklar olabilir ama milletçe 
tam bağımsız bir devlet ve millet olabilme-
miz için o zorlukları da göğüslemeyi ba-
şarmamız lazım. Engeller, zorluklar olabilir 
ama birlik ve beraberlik içerisinde inşallah 
bunları hep beraber aşacağız.” 

Çavuşoğlu, Suriye›de yaşananlarla birlik ve 
beraberliğin bozulduğunda neler olabilece-
ğinin yakından görüldüğünü belirtti.

Ateşkes ve siyasi süreç için çok çalıştıklarını 
anlatan Çavuşoğlu, “Her alanda çaba sarf 
ediyoruz. İnsani boyutunu ihmal etmedik. 
Evet ülkemizde bulunan 3,6 milyon Suriyeli 
göçmen, bazen sosyal problemlere sebep 
olabilir. Toplumun, insanın olduğu her yer-
de bu tür toplumsal sorunlar olabilir. Ama 
bu sorunlardan ya da göçten en çok etkile-
nen illerden bir tanesi Hatay’dır” dedi.

Çavuşoğlu, Hataylılara misafirperverlikle-
rinden dolayı teşekkür ederek, geri dönüşle-

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, 
merkez Antakya ilçesindeki Dışişleri 

Bakanlığı Hatay Temsilciliğinin açılışında 
yaptığı konuşmada, bağımsız bir dış politika 
izlediklerini söyledi.

Türkiye’nin bağımsız bir devlet olduğunu ve 
NATO üyesi müttefikliğinin bulunduğunu 
hatırlatan Çavuşoğlu, şöyle konuştu:

“Evet birçok uluslararası örgütte üyeyiz. 
Avrupa Birliği’ne (AB) de üye olmak için 
stratejik bir hedef koyduk. Zorlukları da 
görüyoruz. Bizim uluslararası örgütlere üye 
olmamız ya da ülkelerle ikili ilişkileri ge-
liştirmemiz, onların bizim dış politikamızı 
sorgulamasına yani bir meşruiyet kazan-
dırmıyor. Biz bağımsız bir devletiz. Karar-
larımızı kendimiz alırız. Bugün S-400 ile 
ilgili ABD’nin dayatmalarını kabul etmemiz 
mümkün değil. Esasen Amerika’ya biz, ‘Eğer 
bu konularda endişeniz varsa gelin ortak bir 
çalışma grubu oluşturalım’ dedik. NATO da 
içerisinde olsun. Bunu kabul etmeyip de her 
şartta, ‘S-400 almayacaksınız’ diyen bir ülke-
nin dayatmasını biz kabul etmiyoruz, redde-
diyoruz. Biz bağımsız bir devletiz, bağımsız-
lığına önem veren bir milletiz. İşte Hatay’ın 
da Türkiye Cumhuriyeti’ne dahil olması da 
esasen Hataylıların da bağımsızlık ve özgür-
lüğüne verdiği önemin bir neticesidir.”

“Kendi inandığımız yolda yolumuza de-
vam edeceğiz”

Çavuşoğlu, herkesle müzakere edebilecekle-
rini vurgulayarak, diplomatik kanalları her 

Bakan Çavuşoğlu’ndan ABD’ye S-400 tepkisi
Dışişleri Bakanı Mevlut Çavuşoğlu, “Biz bağımsız bir devletiz. 
Kararlarımızı kendimiz alırız. Bugün S-400 ile ilgili ABD’nin 
dayatmalarını kabul etmemiz mümkün değil” şeklinde konuştu. 
Çavuşoğlu, Suriye’deki gözlem noktasına saldırıyla ilgili, “Rejimin 
askerimize yönelik tacizlerini tolere etmemiz mümkün değil. Haddini 
bildiririz. Herkes haddini bilsin” dedi.

Çin, ABD’nin İran’a yönelik tehditkar 
tutumu için bir açıklama yaptı. İran’a 

yaklaşımı nedeniyle ABD’yi eleştiren 
Çin, “Ortadoğu’da Pandora’nın Kutusu’nu 
açma” uyarısında bulundu.

Çin Dışişleri Bakanı Wang Yi, ABD’nin 
İran’a yönelik tehditkar ve saldırgan tutu-
muna yönelik bir açıklamada bulundu.

Hükümetten yapılan açıklamada, ABD’nin 
“Ortadoğu’da bir “Pandora Kutusunu” aç-
maması gerektiği konusunda uyarı yaptı.

OLAYIN GEÇMİŞİ

Japonya Ekonomi, Ticaret ve Sanayi Bakanı 
Hiroşige Seko, geçen hafta Perşembe günü 
Japonya’ya yük taşıyan iki petrol tankerinin 
Hürmüz Boğazı yakınlarında saldırıya uğra-
dığını açıklamıştı.

Konuya ilişkin, ABD Merkez Kuvvetleri 
Komutanlığı (CENTCOM) Sözcüsü Yarbay 
Earl Brown, yardım çağrısında bulunan 
gemilerin “M/V Front Altair” ve “M/V 
Kokuka Courageous” isimlerini taşıdığını 

Çin ABD’yi uyardı: Pandora’nın Kutusu’nu açmayın
duyurmuştu.

Saldırıda vurulan Kokuka Courageous ge-
misindeki 21 mürettebatın Amerikan Bainb-
ridge muhribine alındığını belirten Brown, 
ABD Hava Kuvvetlerine bağlı P-8 tipi keşif 
uçağının da bölgede keşif yaptığını belirt-
mişti.

‘İRAN GEMİLERİ GÖRÜLDÜ’ İDDİASI

Seyir halindeyken saldırıya uğrayan Japon 
petrol tankerinin mürettebatının havada 
uçuşan cisimler gördüğü ve yakınlarda İran 
donanmasına ait gemi tespit ettiği öne sü-
rülmüştü. KAYNAK:AA
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Сообщив, что сегодня в мире насчитыва-
ется 242 представительства, Чавушоглу 
продолжил:

«С 2002 года мы удвоили количество 
представительств в мире. У нас 242 пред-
ставительства, в мире мы занимаем 5-ое 
место. В некоторых регионах это число 
не удвоилось, мы открыли гораздо боль-
шее количество посольств в Латинской 
Америке и Африке. Например, десять лет 
назад у нас было только 12 посольств на 
африканском континенте, а сегодня у нас 
42 посольства. Около десяти лет назад у 
нас было 6 представительств в Латинской 
Америке и Карибском регионе, сегодня у 
нас их 17, что почти в три раза больше. Мы 
будем продолжать увеличивать количество 
наших миссий, чтобы наш славный турец-
кий флаг развевался по всему миру. Сейчас 
наша цель - 270. Есть страны, где мы соби-
раемся завершить официальные процеду-
ры, когда мы закончим, мы откроем наши 
посольства. Также всем известно, что ранее 
нам пришлось закрыть наши консульства в 
Мосуле и Басре в соседнем Ираке. Теперь, 
когда мы вновь откроем здесь генераль-
ные консульства, мы откроем генеральное 
консульство и в Наджафе. Дай Аллах, мы 
также откроем консульство в Киркуке. Мы 
уже подали заявку для этого. Мы надеемся 
увеличить число миссий во всех городах и 
регионах Ирака и внести свой вклад в вос-
становление родственного Ирака».

Мевлют Чавушоглу заявил, что послом в 
Хатае был назначен уважаемый Сердар 
Дженгиз.

Подчеркнув, что Хатай - это город, кото-
рый он очень любит, Чавушоглу попросил 
население Хатая принять радужно послов 
и представительство.

Чавушоглу подчеркнул, что интерес мира к 
региону Хатай проявляется в связи с собы-
тиями в Сирии, и сказал:

«Мы открыли здесь представительство с 
целью поддержать как деятельность уважа-
емого губернатора, командиров и соответ-
ствующих учреждений, так и деятельность 
наших товарищей из Управления по сти-
хийным бедствиям и чрезвычайным ситу-
ациям (AFAD), Управления безопасности 
и Разведывательного управления, чтобы 
мы могли вместе координировать всю их 
деятельность. Но наша цель не ограничи-
вается этим. Далее мы будем продвигать 
Хатай, Антакью, все его районы и Хатай в 
целом по всему миру, потому что Хатай – 
одна из провинций, которая больше всего 
заслуживает этого. Я говорю это от чисто-
го сердца, а не для политики».

Министр иностранных дел Чавушоглу на-
помнил, что Североатлантический совет, 
который известен как высший механизм 
принятия решений в НАТО, недавно про-
шел в Хатае. Также он добавил, что и в 
дальнейшем некоторые международные 
встречи и саммиты будут проводиться в 
этом городе. ИСТОЧНИК: AA

пели этих притеснений и нападений,  мы 
и сейчас не потерпим притеснений наших 
солдат со стороны режима. Мы укажем 
границы. Пусть все знают свои пределы. 
Что мы можем сделать касательно данно-
го вопроса? Как сказал наш уважаемый 
президент: «Однажды ночью мы можем 
прийти внезапно». Мы видели, что могут 
сделать в бою наши солдаты-герои и под-
держивающие их героические спецопера-
ции полиция».

“ Мы удвоили количество представи-
тельств в мире”

Чавушоглу сообщил, что представитель-
ство, открытое в Хатае, является шестым 
представительством в стране. «Предста-
вительства были в моем городе Анталии, а 
также в Эдирне, Измире, Стамбуле и Гази-
антепе. Я верю, что наше представительст-
во будет выполнять очень важные задачи, 
в том числе продвижение Хатая по всему 
миру. Хатай является зрачком Турции из-
за своего стратегического расположения, 
сельского хозяйства, культуры, объедине-
ния цивилизаций и промышленной ин-
фраструктуры. Также этот город является 
колыбелью истории и цивилизаций. Вот 
почему мы придаем большое значение Ха-
таю», - сказал он.

Отметив, что Хатайское представительство 
МИД расположено рядом с мечетью Ха-
биб-и Наджара, Чавушоглу сообщил, что 
они взяли часть здания, которое исполь-
зуется Главным управлением фондов, и 
заплатили за аренду.

Рассказывая о мечети Хабиб-и Наджара, 
Чавушоглу отметил, что на этой земле у 
соседа не спрашивают «К какой религии 
он относится?», здесь не оценивают никого 
по этническому происхождению,  и всех, 
кто создан во благо, здесь любят во имя 
Создателя.

«Мы также откроем консульство в Кир-
куке»

фа Кемаль Ататюрк и его товарищи по ору-
жию в Войне за независимость? Поэтому 
в будущем перед нами могут возникнуть 
трудности, но для того, чтобы стать полно-
стью независимым государством и нацией, 
мы должны быть способными преодоле-
вать трудности. Могут быть препятствия, 
трудности, но, дай Аллах, мы преодолеем 
их вместе в единстве и сплоченности».

Чавушоглу отметил, что по ситуации в Си-
рии видно, что происходит, когда единство 
и сплоченность нарушены.

Сообщив, что они прилагают все усилия 
для прекращения огня и политического 
процесса, Чавушоглу сказал: «Мы прила-
гаем усилия во всех сферах. Мы не пре-
небрегли гуманитарной стороной. Да, 3,6 
миллиона сирийских мигрантов в нашей 
стране иногда могут вызывать социальные 
проблемы. Везде, где есть общество, чело-
век, могут быть такие социальные пробле-
мы. Однако одной из провинций, наиболее 
затронутых этими проблемами и миграци-
ей, является Хатай».

Поблагодарив население Хатая за их госте-
приимство, Чавушоглу сообщил, что 330 
тысяч сирийцев вернулись в регионы, очи-
щенные от терроризма.

«Мы укажем границы. Пусть все знают 
свои пределы»

Чавушоглу подчеркнул, что сирийцы хотят 
вернуться, и заявил:

«Пусть там будет безопасно. Пусть Идлиб 
станет безопаснее, и возвращение в Идлиб 
ускорится. Но, к сожалению, мы снова 
видим атаки режима. Мы надеемся, что 
поможем сирийцам вернуться в этот район 
после создания безопасной зоны. Мы не 
можем принять эту агрессию режима, и это 
противоречит Меморандуму Идлиба, кото-
рый мы подписали с Россией. Остановить 
режим - ответственность России и Ирана, 
с которым мы тесно сотрудничали по си-
рийскому вопросу, потому что эти оба го-
сударства являются гарантами режима, как 
в политическом процессе, так и в такого 
рода соглашениях на местах. В последнее 
время мы видим, как режим атаковал наши 
наблюдательные пункты. Точно так же, как 
ранее террористы атаковали в Африне, 
точно так же, как атаковали люди из YPG/
PKK из Тель-Рифата. Так же, как мы не тер-

Министр иностранных дел Мевлют 
Чавушоглу в своем выступлении на 

открытии Хатайского представительства 
Министерства иностранных дел в цент-
ральном районе Антакьи заявил, что они 
ведут независимую внешнюю политику.

Напомнив, что Турция является независи-
мым государством и членом НАТО, Чаву-
шоглу заявил:

«Да, мы являемся членами многих меж-
дународных организаций. Кроме того, мы 
поставили перед собой стратегическую 
цель стать членом Европейского Союза 
(ЕС). Мы также видим трудности. Наше 
членство в международных организациях 
или развитие двусторонних отношений со 
странами не дает им легитимности подвер-
гать сомнению нашу внешнюю политику. 
Мы являемся независимым государством. 
Наши решения мы принимаем сами. Мы 
ни в коем случае не примем нынешние 
навязывания США касательно С-400. 
По сути, мы сказали Америке: «Если вы 
обеспокоены этими проблемами, давайте 
создадим совместную рабочую группу». 
Пусть и НАТО будет вовлечен в этот про-
цесс. Мы не принимаем, мы отвергаем на-
вязывания страны, которая отказывается 
от данного предложения и каждый раз 
твердит: «Вы не должны покупать С-400». 
Мы - независимое государство и нация, 
которая придает большое значение своей 
независимости. Присоединение Хатая к 
Турецкой Республике в основном является 
результатом важности, которую население 
Хатая придает независимости и свободе».

«Мы продолжим свой путь по-своему»

Чавушоглу, подчеркнув, что они могут вес-
ти переговоры со всеми, заявил, что хочет 
постоянно поддерживать дипломатические 
каналы.

«Переговоры и дипломатия не означает 
принятие того, что хотят другие», - сказал 
Чавушоглу и продолжил:

«Существует культура компромисса. Мы 
против односторонних политик, навязы-
ваний, угроз. Поэтому мы продолжим наш 
путь в соответствии со своим мнением. 
Быть независимым, полностью независи-
мым – это непростой процесс. Наши пред-
ки столкнулись со многими трудностями 
со времен истории. Легко ли сдался Муста-

Реакция министра Чавушоглу на угрозы США касательно С-400
« Мы - независимое государство. Наши решения мы принимаем 
сами. Мы ни в коем случае не примем нынешние навязывания 
США касательно С-400», - заявил глава МИД Турции Мевлют 
Чавушоглу. Комментируя атаку на наблюдательный 
пункт в Сирии, Чавушоглу сказал: « Мы не можем терпеть 
притеснения наших солдат со стороны режима. Мы укажем 
границы. Пусть все знают свои пределы».

Китай прокомментировал агрессивное 
отношение США к Ирану. Осудив 

отношение США к Ирану, Китай преду-
предил: «Не открывайте ящик Пандоры 
на Ближнем Востоке».

Министр иностранных дел Китая Ван 
И сделал заявление касательно угрожаю-
щего и агрессивного отношения США к 
Ирану.

В заявлении правительства он предупре-
дил, что США не должны открывать «ящик 
Пандоры на Ближнем Востоке». 

ИСТОРИЯ СОБЫТИЯ

Министр экономики, торговли и промыш-
ленности Японии Хиросигэ Сэко в четверг 
объявил, что два нефтяных танкера, пе-
ревозящих грузы в Японию, подверглись 
нападению в районе Оманского залива.

Касательно данного вопроса официальный 
представитель Центрального командова-
ния Вооруженных сил США (CENTCOM) 
подполковник Эрл Браун заявил, что при-
зыв о помощи был получен от кораблей 
под названием “M/V Front Altair” и “M/V 
Kokuka Courageous”.

Китай предупредил США не открывать ящик Пандоры
Браун сообщил, что 21 член экипажа кора-
бля Kokuka Courageous были подняты на 
борт американского эсминца Bainbridge. 
Также по его словам, в регионе находятся 
разведывательные самолеты ВВС США 
типа P-8.

УТВЕРЖДЕНИЕ «БЫЛИ ЗАМЕЧЕНЫ 
ИРАНСКИЕ КОРАБЛИ»

Было выдвинуто утверждение о том, что 
экипажем японского нефтяного танкера, 
который подвергся нападению, были заме-
чены объекты, летавщие в воздухе, и кора-
бли иранского флота. ИСТОЧНИК: AA
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tırımcıların en çok ilgisini çeken iş alan-
larından biridir. Kırgızistan eski SSCB 
ülkeleri arasında üçüncü büyük altın 
üreticisidir. Kumtor Altın İşletmelerine 
yapılan yatırımlar ile Kanada Kırgızis-
tan’daki önemli yabancı yatırımcı olarak 
bilinmektedir. Kanada’nın ardından 
sırasıyla Kazakistan, Rusya, Amerika 
Birleşik Devletleri, Türkiye, Almanya, 
İngiltere ve Çin gelmektedir. 

Özetle Kırgızistan, geçiş ekonomisini ya-
şayan ve gelişmekte olan ülke kimliğiyle, 
yatırımcıların gözdesi haline gelmiştir. 
Bunun böyle olmasının önemli sebepleri 
vardır. Bunların başında nüfusun küçük 
olması, okuma-yazma oranın yüksek 
olması, nüfusun genç olması sayılabilir. 
Bunların yanında coğrafi olarak konu-
munun kalkınmaya uygun olması,  altın, 
su gibi önemli zenginliklere, ucuz işgü-
cüne ve geniş bir ulaşım coğrafyasına 
sahip olması sayılabilir. Yine tarımsal 
potansiyeli, et ve süt ürünleri açısından 
zengin olması, kış, dağcılık ve avcılık 
turizmine uygun olması vb. ülkenin ger-
çekten kısa sürede kalkınabilmesi açı-
sından son derecede önemlidir. Ancak 
kararlı bir siyasal yapı ön koşuldur.  
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ucuz işçi gücü ve elektrik maliyetleri, bol 
miktarda hidroelektrik kaynakları, tarım 
için hava koşullarının iyi olması, turizm 
için cazip koşulların oluşu, rekabet sağ-
layan vergilendirme sistemi, Rusya Fede-
rasyonu ve Kazakistan gibi geniş pazara 
erişim imkânı sağlayan ticaret tercihleri-
nin olmasıdır. 

Ayrıca, Kırgızistan hükümeti istikrar-
lı bir büyüme kaydetmek için Ulusal 
Sürdürülebilir Kalkınma Stratejisi be-
nimsemiştir (2013-2017). Stratejinin 
temel amacı ekonomik çeşitlendirmeyi 
teşvik etmek, özel sektör gelişimini teş-
vik etmek ve nihai olarak yoksulluğu 
azaltmaktır. Bu amaçla Ulusal Sürdürü-
lebilir Kalkınma Stratejisi hem yerli hem 
yabancı yatırımcılara önem vermekte-
dir. Kırgızistan Bağımsızlığının ilk on 
yılında finans, inşaat, gıda endüstrisi ve 
madencilik de dâhil olmak üzere birçok 
sektörde eşit oranda ılımlı seviyede doğ-
rudan yabancı yatırım girişi gerçekleştir-
miştir. 

Öteyandan, Kırgızistan’da doğrudan 
yabancı yatırımları ülkeye istenilen sevi-
yede çekebilmek için on beş yıldır yoğun 
çalışma söz konusudur. Söz konusu ça-
lışmalar, ekonomide planlanan hedefleri 
gerçekleştirme, uluslararası anlaşmalara 
uygun şekilde tasarrufları yatırıma doğ-
ru yönlendirme, katma değeri yüksek, 
son teknolojilerden yararlanarak bölge-
deki düzensizlikleri ortadan kaldırma, 
istihdam yaratma ve uluslararası rekabet 
gücünü sağlamak temel amaçlardır. Bu 
bağlamda ülkede birçok yasal, idari ve 
mali düzenlemeler yapılmış ve çok çeşitli 
teşvikleri uygulamaya konulmuştur. 

Mevcut uygulamalar sonucunda ortaya 
çıkan tabloda, doğrudan yabancı yatı-
rımların büyük kısmı neredeyse (94,2 
oranı) üretim kuruluşlarına, mali aracı 
kuruluşlara ve sigortacılık ortamına, 
jeolojik araştırmalara, enerjiye, gaz, bu-
har ve koşullandırılmış hava (ekipmanı) 
ve inşaat sektörüne doğru yönelmiştir. 
Son beş yıl boyunca doğrudan yabancı 
sermaye yatırım yapan ülkeler Kanada, 
Çin, İngiltere, Rusya ve Kazakistan ol-
muştur. Söz konusu ülkelerin 2015’de 
gerçekleşen toplam doğrudan yaban-
cı sermaye yatırımların içindeki payı 
%84,7’dir, 2014’de toplam yatırımların 
%75,6’nı, 2011’de ise %81,2’lik kısmını 
gerçekleştirmişlerdir. BDT’u hariç ülke-
lerden giren doğrudan yabancı sermaye 
yatırımların miktarı 2014’a nazaran 1,6 
katına, 2011’e ise 1,2 kat artmıştır. 2014 
yılında diğer ülkelere kıyasla Türkiye’den 
gelen doğrudan yabancı yatırımlar 3,8 
kat, İngiltere’den gelen yatırımlar 3,6 kat 
ve Çin’den gelen yatırımları ise 2,1 kat 
artış göstermiştir. Türkiye’den gelen doğ-
rudan yabancı yatırımlar genelde inşaat 
ve bankacılık sektörüne, İngiltere’den 
gelen yatırımları jeolojik araştırmalara, 
Çin’in yatırımları ise jeolojik araştırma-
lara ve üretim işleme sektörlerine doğru 
yönelmiştir. 

Kırgızistan’ın madencilik sektörü de ya-

Doğrudan yabancı sermaye yatı-
rımlarının günümüzdeki güncel 

durumuna bakıldığında az gelişmiş ve 
gelişmekte olan ülkeler açısından is-
tihdam yaratmada, gelişmiş teknoloji 
transferi yapılmasında, sermaye birikimi 
sağlanmasında, ekonomik sermayenin 
gerçekleşmesinde ve ulaşım altyapısının 
gelişmesinde vazgeçilmez unsurlardan 
biri haline geldiği görülmektedir. Özel-
likle 1980’lerden sonra küreselleşmenin 
de etkisiyle bu tür yatırımların önemi 
daha da artmıştır ve günümüzde de art-
maktadır.

Yirminci yüzyılın son yıllarında 
SSCB’nin yıkılmasıyla Sovyet ülkeleri 
bağımsızlıklarına kavuşmuş oldular. 
Bağımsızlıklarını yeni kazanan ülkelerin 
siyasi bağımsızlıkları eş zamanlı olarak 
ekonomiye yansımamış ve bölgede eko-
nomik ve sosyal sorunlar yaşanmaya 
başlamıştır. Bütün Sovyet ülkelerinde 
önce üretim hızla düşmüş ve toplumun 
üzerinde ekonomik güvensizlik güncel 
sorun olarak ortaya çıkmaya başlamıştır. 
2000’li yıllara doğru ise bu olumsuz or-
tam atlatılmaya başlanmış ve bölgedeki 
istikrarsızlık yerini üretim artışı ve bü-
yümeye bırakmıştır. 

Kırgızistan’ın bağımsızlığını elde ettikten 
sonra izlediği ılımlı politika ve liberal 
ekonomi yaklaşımları sonucunda, Orta 
Asya’nın demokrasi adası olarak anıl-
maya başlanmış ve bu da aynı zamanda 
dikkatlerin üzerine çekilmesine neden 
olmuştur. Bağımsızlığın hemen arkasın-
dan ülke genelinde uygulamaya konulan 
şok tedavi denilen radikal reformlar 
başarısız olmuştur. Söz konusu reform-
ları uygularken, bir yandan da ülkede 
yaşanan sermaye yetersizliğini gidermek, 
işsizlik oranını minimize etmek, hal-
kın yaşam seviyesini artırmak ve bütçe 
açığını azaltmak gibi sorunları ortadan 
kaldırmak için yatırımlara ihtiyaç duy-
maktaydı. Bu tür yatırımları çekebilmek 
için ülkedeki yatırım ortamının iyileşti-
rilmesi gerekmekteydi.

Bu nedenlerden dolayı Kırgızistan, 
bağımsız devlet olduktan sonra ülke 
içerisindeki tüm sorunları kendi başına 
halletme hakkını elde etmiştir. Ülke eko-
nomisini geliştirmek için çeşitli planlar 
ve programlar uygulayarak, uzun vadeli 
ve kapsamlı bir ekonomik reform prog-
ramını benimsemiştir. 1991-1994 yılları 
arasındaki dönemde hedef olarak genel 
liberalizasyön kabul edilmiştir. 1993’de 
de Orta Asya’daki diğer ülkelerden bir 
adım ileri giderek milli para birimi olan 
Som tedavüle çıkarılmıştır. 1994-1998’de 
ise hükümet, pazar ekonomisine geçişi 
hızlandırmak için kitlesel özelleştir-
meler, devletin rolünün azaltması, yeni 
bir vergi sistemi kurulması, Merkez 
Bankası’na daha fazla özerklik verilmesi 
ve daha başka önlemler almıştır. 

Diğer yandan, ekonominin farklı sektör-
lerine doğrudan yabancı sermaye yatı-
rımlarını çekmek için Kırgızistan’ın çok 
büyük avantajları vardır. Yerli avantajlar 

Yatırımcıların anahtar ülkesi: Kırgızistan

Сообщается, что всемирно извест-
ный писатель Восточного Туркеста-

на Нурмухаммад Тохти умер в китай-
ском концлагере.

Еще один представитель тюркской ин-
теллегенции скончался в концлагере, 
куда китайские власти поместили тюр-
ков Восточного Туркестана. Сообщает-
ся, что всемирно известный писатель 
Восточного Туркестана Нурмухаммад 
Тохти умер в китайском концлагере.

Сообщается, что всемирно известный 
уйгурский писатель Нурмухаммад 
Тохти умер в концлагере, куда был по-
мещен примерно 70 дней назад. Тело 
Тохти было доставлено его семье вместе 
с наручниками на ногах.

ДОПРОСЫ И ПЫТКИ

Уйгурский писатель Нурмухаммад 
Тохти был взят под стражу после того, 
как в апреле был задержан полицией 
для допроса. Было выявлено, что Тохти 
был убит во время допроса и пыток.

Сообщается, что уйгурский писатель 
Нурмухаммад Тохти, родившийся в 
1949 году в Нотане, был взят под стра-
жу после того, как в апреле был задер-
жан полицией для допроса, и в резуль-
тате плохого обращения его старые 
болезни возобновились.

Тохти умер после 70 дней содержания 
под стражей, допросов и пыток в кон-
цлагере, куда его доставили несмотря 
на его недуги.  

ИСТОЧНИК: ГРАЖДАНСКАЯ ИНИ-
ЦИАТИВА 

Doğu Türkistan Türk’ü dünyaca ünlü 
yazar Nurmuhammed Tohti’nin Çin 

toplama kampında şehit olduğu bildirildi.

Çin›in Doğu Türkistan Türklerini hapset-
tiği toplama kamplarında bir Türk aydını 
daha şehit oldu. Doğu Türkistan Türk’ü 
dünyaca ünlü yazar Nurmuhammed 
Tohti’nin Çin toplama kampında şehit ol-
duğu bildirildi.

Dünyaca ünlü Uygur yazar Nurmu-
hammed Tohti’nin yaklaşık 70 gün önce 
kapatıldığı toplama kampında hayatını 
kaybettiği bildirildi. Tohti’nin naaşının 
ayaklarındaki kelepçe ile ailesine teslim 
edildiği kaydedildi.

SORGU VE İŞKENCE

Uygur Türk’ü yazar Nurmuhammet Tohti, 
Nisan ayında sorgu için evine gelen polis-
lerce gözaltına alındıktan sonra toplama 
kampına kapatılmıştı. Tohti’nin sorgu ve 
işkence sırasında şehit edildiği ortaya çıktı.

1949 Hotan doğumlu olan Uygur 
Türk’ü yazar Nurmuhammet Tohti’nin, 
Nisan ayında sorgu için evine gelen polis-
ler tarafından gözaltına alındıktan sonra 
toplama kampına kapatıldığı ve uğradığı 
kötü muamele sonucu eski ağrılarının tek-
rarlandığı bildirildi.

 Tohti, hastalanmasına rağmen götürüldü-
ğü kampta 70 gün süren gözaltı, sorgu ve 
işkence sırasında hayatını kaybetti.  KAY-
NAK: SİVİL İNİSİYATİF 

Uygur Türk’ü Yazar 
Toplama Kampında 
Öldü

Уйгурский писатель 
умер в концлагере
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этом контексте в стране были приняты 
многие правовые, административные и 
финансовые меры, и был внедрен ши-
рокий спектр стимулов.

В результате существующей практики 
большая часть прямых иностранных 
инвестиций (94,2%) направлена   в уч-
реждения, занимающиеся производ-
ством электроэнергии, финансовых 
посредников и страховую среду, гео-
логические исследования, энергетику, 
газ, пар и кондиционированный воздух 
(оборудование), а также строительный 
сектор. За последние пять лет Канада, 
Китай, Англия, Россия и Казахстан 
были странами, которые непосредст-
венно инвестировали в страну. Доля 
этих стран в общем объеме прямых 
иностранных инвестиций в 2015 году 
составила 84,7%, 75,6% от общего объ-
ема инвестиций в 2014 году и 81,2% в 
2011 году. Если не учитывать страны 
СНГ, то объем притока ПИИ увеличил-
ся в 1,6 раза по сравнению с 2014 годом 
и в 1,2 раза в 2011 году. По сравнению с 
другими странами в 2014 году прямые 
иностранные инвестиции из Турции 
увеличились в 3,8 раза, из Великоб-
ритании - в 3,6 раза и из Китая - в 2,1 
раза. Прямые иностранные инвести-
ции из Турции направлены в основном 
в строительный и банковский сектора, 
инвестиции из Англии в геологические 
исследования, а инвестиции Китая 
были направлены на геологическую 
разведку и добычу перерабатывающей 
промышленности.

Горнодобывающий сектор Кыргыз-
стана является одним из направлений 
бизнеса, который привлекает наиболь-
шее внимание инвесторов. Кыргызстан 
является третьим по величине произ-
водителем золота среди стран бывшего 
СССР. Канада известна как крупный 
иностранный инвестор в Кыргыз-
стане с инвестициями в Kumtor Gold 
Enterprises. После Канады в списке 
стоят Казахстан, Россия, США, Турция, 
Германия, Англия и Китай.

Таким образом, Кыргызстан стал фаво-
ритом инвесторов с его идентичностью 
как развивающейся и живой страны. 
Есть важные причины для этого. На-
иболее важными из них являются 
небольшая численность населения, 
высокий уровень грамотности и моло-
дое население. Кроме того, важными 
факторами являются географическое 

году, идя на шаг впереди других стран 
Центральной Азии, в стране в обраще-
ние была введена национальная валюта 
сом. В 1994-1998 годах правительство 
приняло меры для ускорения перехода 
к рыночной экономике путем массовой 
приватизации, снижения роли государ-
ства, создания новой налоговой систе-
мы, предоставления большей автоно-
мии Центральному банку и других мер. 

С другой стороны, Кыргызстан имеет 
большие преимущества в привлечении 
прямых иностранных инвестиций в 
различные экономические сектора. 
Внутренними преимуществами явля-
ются дешевая рабочая сила и затраты 
на электроэнергию, обильные гидро-
энергетические ресурсы, хорошие 
погодные условия для сельского хозяй-
ства, привлекательные условия для ту-
ризма, конкурентоспособная система 
налогообложения, а также торговые 
преференции, которые обеспечивают 
доступ к широкому рынку, такому как 
Российская Федерация и Казахстан.

Кроме того, правительство Кыргызста-
на приняло Национальную стратегию 
устойчивого развития для достижения 
стабильного роста (2013-2017). Основ-
ной целью стратегии является содейст-
вие экономической диверсификации, 
содействие развитию частного сектора 
и, в конечном итоге, сокращение бед-
ности. В соответствии с этой целью 
Национальная стратегия устойчивого 
развития придает большое значение 
как отечественным, так и иностран-
ным инвесторам. В первое десятилетие 
независимости Кыргызстана приток 
прямых иностранных инвестиций был 
одинаково умеренным во многих сек-
торах, включая финансы, строительст-
во, пищевую промышленность и добы-
чу полезных ископаемых.

В течение последних 15 лет Кыргыз-
стан много работал над привлечением 
прямых иностранных инвестиций в 
страну. Основными целями упомя-
нутых мероприятий являются дости-
жение запланированных целей в эко-
номике, направление сбережений на 
инвестиции в соответствии с между-
народными соглашениями, устранение 
нарушений в регионе за счет использо-
вания новейших технологий с высокой 
добавленной стоимостью, создание 
рабочих мест и обеспечение между-
народной конкурентоспособности. В 

Глядя на текущую ситуацию с пря-
мыми иностранными инвестиция-

ми, видно, что они стали незаменимым 
фактором для малоразвитых и разви-
вающихся стран в создании рабочих 
мест, передаче передовых технологий, 
накоплении капитала, реализации 
экономического капитала и развитии 
транспортной инфраструктуры. Осо-
бенно после 1980-х годов под влиянием 
глобализации важность таких инвести-
ций возросла и растет по сегодняшний 
день. 

В последние годы двадцатого века с 
распадом СССР советские страны об-
рели независимость. Вновь приобре-
тенная политическая независимость 
стран не была одновременно отражена 
в экономике, и в регионе стали ощу-
щаться экономические и социальные 
проблемы. В первую очередь во всех 
постсоветских странах производство 
начало быстро снижаться, и эконо-
мическая нестабильность в обществе 
стала превращаться в актуальную про-
блему общества. К 2000-м годам эта 
негативная среда стала преодолеваться, 
и нестабильность в регионе сменилась 
ростом производства. 

В результате умеренной политики и 
либеральных экономических подходов, 
которые Кыргызстан придерживался 
после обретения независимости, он 
стал известен как остров демокра-
тии в Центральной Азии, и это также 
привлекло внимание. Проводимые по 
всей стране сразу после обретения не-
зависимости радикальные реформы, 
называемые шоковой терапией, прова-
лились. При осуществлении этих ре-
форм также требовались инвестиции 
для устранения нехватки капитала в 
стране, минимизации уровня безрабо-
тицы, повышения уровня жизни людей 
и сокращения дефицита бюджета. Для 
привлечения таких инвестиций необ-
ходимо было улучшить инвестицион-
ный климат в стране. 

По этим причинам Кыргызстан, став 
независимым государством, уже имел 
право самостоятельно решать все про-
блемы в стране. Была принята долгос-
рочная и всеобъемлющая программа 
экономических реформ с осуществле-
нием различных планов и программ 
по улучшению экономики страны. В 
период с 1991-1994 гг. целю страны 
была общая либерализация. В 1993 

Кыргызстан: Ключевая страна для инвесторов
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положение, подходящее для развития, 
дешевая рабочая сила и широкая гео-
графия перевозок, а также такие богат-
ства, как золото и вода. Опять же, сель-
скохозяйственный потенциал, богатый 
выбор мясных и молочных продуктов, 
зимний, альпинистский и охотничий 
туризм и прочее являются чрезвычай-
но важными с точки зрения развития 
страны в кратчайшие сроки. Но реши-
тельная политическая структура явля-
ется обязательным условием.
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Filistin yönetiminin katılmayacağını 
açıklamasına ve yapılan “boykot” 

çağrılarına rağmen, Arap ülkelerinin 
Bahreyn’deki çalıştaya katılacak olması 
Filistin halkı tarafından tepkiyle karşı-
landı.

Filistinliler, ABD’nin desteğiyle bu ay 
Bahreyn’in başkenti Manama’da düzen-
lenmesi planlanan “Refah için Barış” 
başlıklı ekonomi çalıştayının, Arap 
ülkelerinin desteğiyle ABD ve İsrail ta-
rafından Filistin davasını tasfiye etmek 
için planlanan bir komplo olduğunu 
belirtiyor.

ABD’nin İsrail-Filistin meselesine çö-
züm iddiasıyla hazırladığı ve ne zaman 
açıklanacağı netlik kazanmayan “Yüz-
yılın Anlaşması” planı kapsamındaki 
ilk organizasyon olarak değerlendirilen 
çalıştaya, Filistin tarafı katılmıyor.  

Filistin yönetimi başta olmak üzere, Fi-
listin Kurtuluş Örgütü (FKÖ), Hamas 
ve İslami Cihad Hareketi gibi birçok 
fraksiyonun boykot çağrısına rağmen, 
ABD’nin desteğiyle Manama’da düzenle-
necek olan Filistin konulu ekonomi ça-
lıştayına, Suudi Arabistan, Birleşik Arap 
Emirlikleri (BAE), Katar, Ürdün, Mısır 
ve Fas’ın katılacağı açıklandı.

Filistin yönetiminin katılmayacağını 
duyurduğu ve boykot çağrısı yaptığı ça-
lıştaya Arap ülkelerinin katılma kararı, 
Filistin halkı tarafından tepkiyle karşı-
landı.

Filistin halkı ve uzmanlar, 25-26 
Haziran’da Manama’da düzenlenecek 
ekonomi çalıştayını yaklaşık bir asırdır 
kan, gözyaşı ve şiddetle yoğrulan Filistin 
davasının tasfiyesi olarak görüyor.

AA muhabirine konuşan Filistinli uz-
manlar ve işgal altındaki Doğu Kudüs’te 
yaşayan Filistinler, söz konusu çalıştaya 
ve destek veren Arap ülkelerine olan tep-
kilerini dile getirdi.

“Yüzyılın Anlaşması fikri Suudi 
Arabistan’a ait”

Kudüs Hukuk, Ekonomi ve Toplum 
Araştırmaları Merkezi Başkanı Ziyad 
el-Hammuri, Bahreyn Çalıştayı›nın 
“Yüzyılın Anlaşması” planının bir parça-
sı olduğuna dikkati çekerek, söz konusu 
planının Suudi Arabistan’ın projesi oldu-
ğunu söyledi.

Hammuri, ABD yönetiminin hazırladığı 
plana tepki göstererek, “Yüzyılın Anlaş-
ması fikrini ortaya atan Suudi Arabistan 
idi. Öyle sanıyorum ki Suudi Arabistan 
ile ABD arasında bir ittifak yapıldı. Bu 
ittifaka göre şimdi de Filistin’e ve diğer 
taraflara ekonomik imkanlar sunularak 
sus payı verilmek isteniyor.” dedi.

“Yüzyılın Anlaşması” planında hiçbir 
şekilde iki devletli çözümün yer alma-
dığının altını çizen Hammuri, Filistin 
tarafının bu planı açık bir şekilde red-
dettiğini, çünkü planda sadece Gazze 
Şeridi’nde bir devlet ve ekonomik refah 
gibi alternatifler sunulduğunu kaydetti.

Hammuri, “Yüzyılın Anlaşması” planı-
nın ortada dolaşan tüm iddialara rağ-
men hala bir muamma olduğunu belir-
terek, şunları söyledi:

“Ürdün, net bir şekilde bu plana itiraz 
etti. Hatta Kral 2. Abdullah’ın ‘Bana yüz 
milyarlar da verseler Kudüs’ten vazgeç-
mem’ şeklinde bir açıklaması oldu. Bir 
de işin doğrusu şu ana kadar ne Avrupa 
ne Rusya ne de Arap dünyası bu planın 
ne olduğunu tam olarak bilmiyor. Şu an 
için tamamen soyut bir mevzu.”

“Netanyahu, daha 1996 yılında ‘ekono-
mik barış’ söylemini dillendirmişti”

Bahreyn Çalıştayı fikrinin de çok uzun 
zaman önce ortaya atıldığını söyleyen 
Hammuri, şunları kaydetti:

“İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu, 
daha 1996 yılında ‘ekonomik barış’ söy-
lemini dillendirmiş ve başka da bir şey 
dememişti. Yani iki devletli çözümden 
bahsetmiyor. Dolayısıyla bugün atılan 
her adım, bu bağlamda gerçekleşiyor, 
yani ekonomik barış çerçevesinde.”

Hammuri, İsrail’in ABD’de Başkan Do-
nald Trump dönemiyle birlikte Arap ül-
kelerine yönelik açıktan bir açılım süreci 
başlattığını ifade ederek, «Evet İsrail›in 
Arap ülkeleri ile ilişkileri hep vardı an-
cak sır olarak sürüyordu, yani kapalı 
kapılar ardında yürüyordu. Bu ilişkiler 
bugün tamamen gün yüzüne çıkmış 
durumda. Suudi Arabistan›a ait birçok 
uçağın Tel Aviv›e indiğine dair haberler, 
hatta Muhammed bin Selman›ın İsrail›e 
geldiğine ilişkin iddialar var. Tüm bunlar 
bu ilişkilerin bir parçası.” diye konuştu. 

Hedefin çok açık bir şekilde Filistin 
davası olduğunu ve Filistin davasının 
kuşatma altına alınmak istendiğini vur-
gulayan Hammuri, Suudi Arabistan’dan 
ve diğer Körfez ülkelerinden pek çok 
gazetecinin hemen her gün yazılarıyla 
Filistinlilere saldırdığını, Filistinlileri 
terörist olmakla itham ettiğini belirterek, 
“Çok açık bir şekilde biz Filistinlilerin 
imajını zedelemeye yönelik büyük bir 
algı operasyonuyla karşı karşıyayız.» ifa-
delerini kullandı.

“İsrail, bugün bölgede meşruiyetini ka-
zanmış, önünde Arap ülkelerinin tüm 
kapıları sonuna kadar açılmış bir halde-
dir. Hatta öyle ki bazı Arap ülkeleri, İsra-
il ile ortak askeri tatbikatlar gerçekleşti-
riyor. Nihayetinde tüm bu gelişmelerden 
en büyük zararı gören Filistinlilerdir. 
Bugün tüm olup biten bizim elimizde 
kalan son topraklarımız üzerindeki var-
lığımızı yok etme çalışmalarıdır. Bütün 
denklem bunun üzerinde dönüyor.” 
diyen Hammuri, tüm bunların ABD ve 
İsrail’in planlarından bağımsız düşünü-
lemeyeceğini, dolayısıyla durumun çok 
acı olduğunu söyledi.

Bahreyn Çalıştayı Filistin’in “satışı” 
için bir çeşit müzayede

Öte yandan Filistin›deki Birzeit Üniver-
sitesi Öğretim Üyesi Cemal Amr, Filistin 
konusunda bugüne kadar uluslararası 
düzeyde 54 çalıştay, toplantı ve benzer 

girişimler düzenlendiğini, Bahreyn 
Çalıştayı›nın da bu toplantılar zincirinin 
55’inci halkası olduğunu belirterek, söz 
konusu girişimi “Filistin’in satışı için bir 
çeşit müzayedeye” benzetti.

Arap Birliği’nin tarihi boyunca Filistin’i 
yüzüstü bıraktığına işaret eden Amr, 
“Biz bu duruma şaşırmıyoruz. Çünkü 
Arap Birliği, Filistin topraklarının yüzde 
80’inin kaybına neden oldu. Arap Birliği, 
1967’de de Filistin’i yalnız bıraktı.” dedi.

Amr, Arap ülkelerinde liderlerin halk-
larını demir yumrukla yönettiğini 
vurgulayarak, “Bu rejimler, varlıklarını 
sürdürmek için kendilerine destek vere-
cek güçlere ihtiyaç duyuyor. Bu ihtiyacı 
da ABD ve İsrail karşılıyor.» ifadelerini 
kullandı.

Trump başkanlığındaki ABD’nin “Si-
yonist bir rejim” olduğunu kaydeden 
Amr, şöyle konuştu:

“Trump’ın kızı Yahudiliği seçti, damadı 
ve kıdemli başdanışmanı Jared Kushner 
Yahudi, Orta Doğu Özel Temsilcisi Jason 
Greenblatt Yahudi, tüm takımı Yahudi-
lerden oluşuyor. Dolayısıyla ABD’deki 
yönetim açık bir Siyonist rejimdir. İşte 
bu rejim Arap ülkelerine Filistin konu-
sunda baskı yapıyor. ‘Ya katılacaksınız ya 
da sorunlarla boğuşacaksınız’ diyor.” 

ABD’nin Körfez’deki Arap ülkelerine de 
“İran kılıcını” göstererek, dediğini yap-
madıkları takdirde desteğini çekeceği 
ve kısa zamanda “Farsça” konuşacakları 
şeklinde tehditler savurduğunu ifade 
eden Amr, bu ülkelerin yönetimlerinin 
de koltuklarını sağlama almak adına Tel 
Aviv ile Washington’ı razı etmeye çalıştı-
ğı değerlendirmesinde bulundu.

“ABD İsrail’i korumak için hayali düş-
manlar üretiyor”

ABD’nin İran’ı Arap ülkelerinin düşmanı 
olarak gösterdiğini belirten Amr, “ABD 
de bölgedeki varlığını sürdürmek ve 
İsrail’i korumak için hayali düşmanlar 
üretiyor. İşte İran bunun bir örneğidir. 
Durum çok tehlikeli. Arap ülkeleri de 
Trump’ın Netanyahu’yu desteklemek ve 
ödüllendirmek için İsrail Başbakanına  
sunmak istediği kurban olarak Filistin’i 
seçmiş durumdalar.” ifadelerini kullandı.

Amr, Arap halklarının ise yönetimlerin 
aksine Filistin davasının yanında oldu-
ğunu ve kesinlikle Filistin davasının tas-
fiyesiyle sonuçlanacak bir kararı kabul 
etmeyeceğini vurguladı.

Filistin halkının da sahadaki bölün-
müşlüğün aksine davasının arkasında 
olduğunu söyleyen Amr, Filistin yöne-
timinin de bu davayı bitirmek isteyen 
tüm taraflara karşı İsrail ile güvenlik 

koordinasyon işbirliğini sonlandırması 
ve Oslo Barış Anlaşması’ndan çekilmesi 
gerektiğini dile getirdi. 

“Filistin halkı her şeyin farkında”

İşgal altındaki Doğu Kudüs›ün Eski 
Şehir bölgesinin Şam Kapısı›nda AA 
muhabirinin mikrofon uzattığı Filistinli 
kadın Umm Hamza Necm, “Bahreyn 
Çalıştayı›na kesinlikle karşıyım. Filistin 
davasını anlayan herkes de bu çalıştaya  
karşıdır.” dedi.

ABD ile Arap ülkelerinin Filistin dava-
sına komplo kurduğunu söyleyen Umm 
Hamza, “Onlar tüm çabalarına rağmen 
bu planlarını ne Filistin ne de Müslüman 
halklar üzerinde uygulayabilirler. Evet 
tüm yolları deniyorlar, ancak hiçbir şe-
kilde başaramayacaklar.” diye konuştu.  

Umm Hamza, Bahreyn Çalıştayı›na 
katılan Arap ülkelerinin Filistin’i temsil 
etmediğini belirterek, “Bu Arap ülkeleri 
bizi temsil etmiyor, onlar ancak kendile-
rini temsil ederler. Onlar Filistin halkına 
komplo kuruyorlar, ancak bu komploları 
başarılı olamayacak.” dedi

Filistinlilerin davalarında kararlı oldu-
ğunu vurgulayan Umm Hamza, şu ifade-
leri kullandı:

“Biz buradayız ve burada kalmaya de-
vam edeceğiz. Filistin halkı her şeyin 
farkında.”

“Bağımsız bir Filistin devleti istiyorum”

Filistinli Ömer Said de Filistinlilerin ger-
çek haklarını görmezden geldiği sürece 
Bahreyn Çalıştayı›nın başarıya ulaşması-
nın mümkün olmadığını ifade etti.

Said, “Okuduğum kadarıyla, Arap ülke-
leri düşük seviyede temsil edilecekmiş. 
Yani her halükârda sadece Arap ülkeleri 
değil, tüm dünya Filistinlilere ve Müslü-
manlara komplo kuruyor.» dedi.

Filistin meselesinin siyasi boyutuna işa-
ret eden Said, “Filistin için yalnızca eko-
nomik çözüm eksik kalmış bir çözüm 
olacaktır. Siyasal çözüm olmadığı sürece 
burada gerçek anlamda bir çözüm sağ-
lanamaz. Ekonomik, siyasi ve dini boyut 
birlikte ele alınmalıdır.” ifadelerini kul-
landı.

Said ayrıca “Yüzyılın Anlaşması” planı-
na da karşı olduğunu belirterek, “Öyle 
ki karşı olmadığımız bir şey kalmadı, 
çünkü her şey, her kes bize karşı. Ben 
bağımsız bir Filistin devleti kurulmasını 
istiyorum.” şeklinde konuştu. Kaynak: 
AA

‘Bahreyn Çalıştayı Filistin davasına komplodur’



17Июнь  2019
Гражданская Инициатива

всех сторон, которые хотят положить 
конец палестинскому делу, должно 
прекратить координационное сотруд-
ничество в области безопасности с 
Израилем и выйти из мирного согла-
шения, принятого в Осло.

«Палестинцы понимают все»

«Я абсолютно против форума в Бах-
рейне. Все, кто понимает палестинское 
дело, выступают против этого фору-
ма», - заявила палестинская женщина 
Умм Хамза Наджм в своем интервью 
корреспонденту АА у Дамасских ворот 
оккупированного Старого города Вос-
точного Иерусалима. 

Умм Хамза подчеркнула, что США и 
арабские страны сговариваются против 
палестинского дела. «Несмотря на все 
свои усилия, они не смогут реализовать 
эти планы ни в отношении палестин-
ского, ни в отношении мусульманских 
народов. Да, они стараются изо всех 
сил, но у них ничего не получится», - 
сказала она.  

Отметив, что арабские страны, уча-
ствующие в форуме в Бахрейне, не 
представляют Палестину, Умм Хамза 
заявила: «Эти арабские страны не пред-
ставляют нас, они представляют только 
себя. Они готовят заговор против па-
лестинского народа, но эти заговоры 
будут безуспешными».

Умм Хамза подчеркнула, что палестин-
цы настроены решительно по данному 
делу, и сказала следующее:

«Мы здесь, и мы будем продолжать 
оставаться здесь. Палестинцы понима-
ют все».

“Я хочу независимое палестинское го-
сударство”

Палестинец Омар Саид заявил, что фо-
рум в Бахрейне не может стать успеш-
ным, пока игнорируются реальные 
права палестинцев.

«Исходя из того, что я прочитал, араб-
ские страны будут представлены в 
малом количестве. В любом случае не 
только арабские страны, но и весь мир 
готовит заговор против палестинцев и 
мусульман», - сказал Саид.

Затрагивая политический аспект пале-
стинской проблемы, Саид сказал: «Для 
Палестины экономическое решение 
будет недостаточным. Без политиче-
ского решения здесь не может быть 
достигнуто реальное решение. Эконо-
мический, политический и религиоз-
ный аспекты должны рассматриваться 
совместно». 

Саид также выступил против плана 
«Сделка века», заявив: «Не осталось 
ничего, против чего бы мы не высту-
пили против, потому что все и каждый 
против нас. Я хочу создания незави-
симого палестинского государства».  
Источник: AA

и Бахрейнский форум является 55-м 
по счету. Он сравнил данный форум с 
неким аукционом по «продаже» Пале-
стины.

Подчеркнув, что Лига арабских госу-
дарств на протяжении всей своей исто-
рии бросала Палестину, Амр сказал: 
«Мы не удивлены данной ситуацией. 
Потому что Лига арабских государств 
является причиной потери Палестиной 
80 % своей территории. Лига арабских 
государств и в 1967 году бросала Пале-
стину одну».

Подчеркнув, что лидеры арабских 
стран правят своим народом желез-
ными кулаками, Амр заявил: «Эти 
режимы нуждаются в силах, которые 
поддержат их, чтобы выжить. А США 
и Израиль удовлетворяют эту потреб-
ность».

Отметив, что США при Трампе явля-
ются «сионистским режимом», Амр 
сказал:

«Дочь Трампа выбрала иудаизм, его 
зять и старший советник Джаред Куш-
нер - еврей, спецпредставитель Ближ-
него Востока Джейсон Гринблатт - ев-
рей, вся его команда состоит из евреев. 
Поэтому правительство США является 
открытым сионистским режимом. Этот 
режим оказывает давление на арабские 
страны в палестинском вопросе. Они 
навязывают им: «Вы или согласитесь, 
или будете бороться с проблемами». 

Подчеркнув, что США показывают 
«иранский меч» арабским странам 
Персидского залива и угрожают пре-
кращением поддержки в случае отказа 
от выполнения того, что они говорят, 
Амр заявил, что правительства этих 
стран пытаются угодить Тель-Авиву и 
Вашингтону ради того, чтобы укрепить 
свое нахождение в правительстве.

«США придумывают воображаемых 
врагов, чтобы защитить Израиль»

Отметив, что США показывают Иран 
как врага арабских стран, Амр сказал: 
«США также придумывают вообра-
жаемых врагов, чтобы сохранить свое 
присутствие в регионе и защитить Из-
раиль. Иран является примером этого. 
Это слишком опасно. Арабские страны 
выбрали Палестину в качестве жертвы, 
которую Трамп хочет предложить из-
раильскому премьер-министру, чтобы 
поддержать и вознаградить Нетанья-
ху».

Амр подчеркнул, что арабские наро-
ды, в отличие от своих руководителей,  
поддерживают палестинское дело, и, 
безусловно, не примут резолюцию, 
которая приведет к ликвидации пале-
стинского дела. 

Сообщив, что палестинский народ, не-
смотря на раздробленность, защищает 
данное дело, Амр заявил, что прави-
тельство Палестины, выступая против 

цветание в секторе Газа.

Хаммури заявил, что план «Сделка 
века» до сих пор остается загадкой, не-
смотря на все обвинения.

«Иордания явно возразила против 
этого плана. К тому же, король Абдал-
ла II заявил: «Даже если бы мне дали 
сотни миллиардов, я бы не отказался 
от Иерусалима». Правда в том, что ни 
Европа, ни Россия, ни арабский мир 
точно не знают, что это за план. Пока 
это абсолютно абстрактный вопрос», - 
сказал он.

«Нетаньяху еще в 1996 году говорил об 
«экономическом мире»

Отметив, что идея форума в Бахрейне 
была выдвинута очень давно, Хаммури 
сказал:

«Еще в 1996 году премьер-министр 
Израиля Биньямин Нетаньяху озву-
чил дискурс «экономического мира» 
и больше ничего не сказал. Он не 
говорит о принятии решения двумя 
государствами. Поэтому каждый шаг, 
предпринимаемый сегодня, происхо-
дит в этом контексте, то есть в рамках 
экономического мира».

Хаммури заявил, что с периода правле-
ния в США Дональда Трампа Израиль 
начал открытый процесс по отноше-
нию к арабским странам, и сказал: 
«Да, Израиль всегда имел отношения с 
арабскими странами, но это держалось 
в секрете, то есть все происходило за 
закрытыми дверями. Сегодня эти от-
ношения полностью раскрыты. Есть 
сообщения о том, что в Тель-Авиве 
приземлилось много самолетов Са-
удовской Аравии, даже существуют 
утверждения о том, что Мухаммед ибн 
Салман прибыл в Израиль. Все это яв-
ляется частью этих отношений». 

Подчеркнув, что очевидной целью яв-
ляется палестинское дело, Хаммури 
сообщил, что многие журналисты из 
Саудовской Аравии и других стран 
Персидского залива почти каждый 
день нападают на палестинцев своими 
статьями. Отметив, что они обвиняют 
палестинцев в терроризме, он сказал: 
«Мы очень четко стоим перед серьез-
ной операцией влияния на восприя-
тие, которая направлена на нанесение 
ущерба имиджу палестинцев». 

«Сегодня Израиль обрел легитимность 
в регионе, и все двери арабских стран 
распахнуты. Более того, некоторые 
арабские страны проводят совместные 
военные учения с Израилем. В конеч-
ном итоге от этих событий больше 
всего пострадали палестинцы. Все, что 
происходит сегодня, - это попытки по 
уничтожению нашего существования 
на оставшейся в наших руках земле. 
Все уравнение приводит к этому», - за-
явил Хаммури. Также он отметил, что 
все это нельзя считать независимым от 
планов США и Израиля, поэтому ситу-
ация очень болезненная. 

Форум в Бахрейне – это некий аукцион 
по «продаже» Палестины

Преподаватель Бирзейтского уни-
верситета в Палестине Джемаль Амр 
отметил, что на сегодняшний день 
было организовано 54 международных 
форума, совещания и аналогичных ме-
роприятий по палестинскому вопросу, 

Палестинский народ резко отреаги-
ровал на решение арабских стран 

участвовать в форуме, несмотря на 
заявление палестинского правитель-
ства об отказе от участия и призыва к 
«бойкоту».

Палестинцы сообщают, что экономи-
ческий форум под названием «Мир для 
благополучия», который планируется 
провести в этом месяце в столице Бах-
рейна Манаме при поддержке США, 
является заговором, запланированным 
США и Израилем для ликвидации па-
лестинского дела при поддержке араб-
ских стран.

Палестинская сторона не участвует 
в форуме, который был подготовлен 
США для решения израильско-пале-
стинского вопроса и рассматривается в 
качестве первой организации в рамках 
плана «Сделка века», который неиз-
вестно когда будет представлен. 

Несмотря на призыв бойкотировать 
форум от правительства Палестины, 
а также от многих фракций, таких 
как Организация освобождения Па-
лестины (ООП), ХАМАС и Движение 
исламского джихада, в экономическом 
форуме по палестинскому вопросу, ко-
торый пройдет в Манаме при поддер-
жке США, примут участие Саудовская 
Аравия, Объединенные Арабские Эми-
раты (ОАЭ), Катар, Иордания, Египет и 
Марокко.

Палестинский народ резко отреа-
гировал на решение арабских стран 
участвовать в форуме, несмотря на 
заявление палестинского правитель-
ства об отказе от участия и призыва к 
«бойкоту».

Палестинский народ и эксперты рас-
сматривают экономический форум в 
Манаме, который пройдет 25-26 июня, 
как ликвидацию палестинского дела, 
которое смешивалось с кровью, слеза-
ми и насилием в течение почти столе-
тия.

В беседе с корреспондентом АА па-
лестинские эксперты и палестинцы, 
проживающие в оккупированном Вос-
точном Иерусалиме, выразили свою 
реакцию на форум и арабские страны, 
которые его поддержали.

«Идея «Сделки века» принадлежит Са-
удовской Аравии»

Руководитель Центра правовых, эконо-
мических и социальных исследований 
в Иерусалиме Зияд аль-Хаммури от-
метил, что форум в Бахрейне является 
частью плана «Сделка века», а идея 
принадлежит Саудовской Аравии.

Хаммури, комментируя план, подго-
товленный правительством США, зая-
вил: «Идея «Сделки века» принадлежит 
Саудовской Аравии. Я думаю, что меж-
ду Саудовской Аравией и США создан 
альянс. Согласно этому альянсу Пале-
стине и другим сторонам предлагаются 
экономические возможности в обмен 
на молчание». 

Подчеркнув, что в плане «Сделка века» 
нет и речи о двустороннем решении 
вопроса, Хаммури сообщил, что пале-
стинская сторона четко отвергла этот 
план, потому что данный план пред-
лагал только такие альтернативы, как 
государственное и экономическое про-

«Форум в Бахрейне - это заговор против палестинского дела»
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В рамках перекрестного Года куль-
туры и туризма Турции и России 

на «Фестивале Турции», который был 
проведен в столице России Москве, 
были презентованы турецкая исто-
рия, культура, искусство и кухня.

В рамках перекрестного Года куль-
туры и туризма Турции и России на 
«Фестивале Турции», который был 
проведен в столице России Москве, 
были презентованы турецкая исто-
рия, культура, искусство и кухня.

Фестиваль, который стал самым мас-
штабным мероприятием, организо-
ванным Турцией в России, прошел в 
парке «Красная Пресня» и на второй 
день был заполнен гостями.

На площадке фестиваля, где гости 
могли ознакомиться с историческими 
и туристическими городами и ме-
стами Турции, такими как Анталья, 
Стамбул, Невшехир и другими, мож-
но было увидеть миниатюры дворца 
Топкапы, Девичьей башни, подвесно-
го Босфорского моста, названного в 
честь героев 15 июля, а также Гранд-
базара.

Одним из самых захватывающих 
зрелищ для русских стали поединки 
профессиональных борцов по тради-
ционной масляной борьбе.

Русские смотрели концерты и народ-
ные танцы турецких артистов, а так-
же танцевали под турецкую музыку.

На фестивале были представлены 
традиционные турецкие блюда и де-
серты, а также в установленных мас-
терских были презентованы традици-
онные ремесленные изделия.

В этом году на «Фестивале Турции» 
ожидается более 100 тысяч посетите-
лей. Источник: AA

Türkiye-Rusya Karşılıklı Kültür ve 
Turizm Yılı çerçevesinde Türk tarihi, 

kültürü, sanatı ve mutfağının tanıtıldığı 
“Türkiye Festivali” Rusya’nın başkenti 
Moskova’da renkli görüntülere sahne 
oldu.

Türkiye-Rusya Karşılıklı Kültür ve 
Turizm Yılı çerçevesinde Türk tarihi, 
kültürü, sanatı ve mutfağının tanıtıldığı 
“Türkiye Festivali” Rusya’nın başkenti 
Moskova’da renkli görüntülere sahne 
oldu.

Türkiye’nin Rusya’da düzenlediği en kap-
samlı etkinlik olarak bilinen Krasnaya 
Presnya Parkı’nda düzenlenen festival 
ikinci gününde ziyaretçi akınına uğradı.

Başta Antalya, İstanbul, Nevşehir ol-
mak üzere Türkiye’nin tarihi ve turistik 
kent ve mekanlarının tanıtıldığı festival 
alanında Topkapı Sarayı, Kız Kulesi, 15 
Temmuz Şehitler Köprüsü, Kapalıçarşı 
gibi mekanların da minyatürleri yer aldı.

Türkiye’den gelen pehlivanların ser-
gilediği geleneksel yağlı güreşlere de 
Ruslar büyük ilgi gösterdi.

Türk sanatçıların verdiği konserler ve 
halk danslarını izleyen Ruslar, Türk mü-
zikleriyle dans etti.

Geleneksel Türk yemekleri ve tatlılarının 
tanıtıldığı festivalde, kurulan atölyelerde 
geleneksel el sanatlarından da örnekler 
sergilendi.

Türkiye Festivali’nde bu yıl 100 binden 
fazla ziyaretçinin ağırlanması bekleniyor. 
Kaynak: AA

Nijerya’ya resmi ziya-
rette bulunan Vene-
zuela Devlet Başkanı 
Yardımcısı Isturiz, “Ve-
nezuela ile Dayanışma 
Kampanyası” başlığıyla 
düzenlenen programın 
ardından, ülkesinde 
son dönemde yaşanan 
olaylar ve Türkiye’nin 
Venezuela’ya desteğine 
ilişkin AA muhabirinin 
sorularını yanıtladı. 

Türkiye’nin hiçbir ül-
keden korkmadığına dikkati çeken Isturiz, 
“Türkiye bize karşı yürütülen ambargodan 
korkmadı ve bizim zor zamanımızda yanı-
mızda durdu. Biz ülkemizdeki krizi çözmek 
istiyoruz ve Türkiye de bizim yanımızda 
olduğunu gösterdi. Bu nedenle Türkiye de 
Venezuela’daki barış için Oslo sürecine dahil 
olmalı.” diye konuştu. 

Isturiz, krizin başlamasından bu yana 
Venezuela’yı yalnız bırakmayan Türkiye’nin, 

Истурис отметил, что его страна стал-
кивается с некоторыми проблемами, 
такими как безопасность и продовольст-
вие, а некоторые государства пытаются 
нарушить мир народа Венесуэлы. «В 
нашей стране существует кризис. Прези-
дент Николас Мадуро и его сторонники 
пытаются остановить этот кризис и по-
казать миру, что произошло. Некоторые 
европейские страны, особенно США, 
захватили активы Венесуэлы и наложили 
эмбарго. Эти страны борются с Венесуэ-
лой, и правительство пытается положить 
этому конец», - заявил он.

Итурис подчеркнул, что Мадуро пола-
гается на поддержку народа и тот факт, 
что эмбарго и попытка государственно-
го переворота на сегодняшний день не 
увенчались успехом, является показате-
лем данной поддержки.

Отметив, что оппозиционное движение 
в стране не является «врагом», Истурис 
заявил: «Наш главный враг - президент 
США Дональд Трамп. Экономический 
кризис в стране обусловлен им. Трамп не 
должен вмешиваться во внутренние дела 
нашей страны. Если он снимет эмбарго с 
нашей страны, то у нас больше не оста-
нется никаких проблем». 

“АРМИЯ ПОДДЕРЖИВАЕТ МАДУРО” 

Сообщив, что армия Венесуэлы также 
поддерживает Мадуро, Истурис напом-
нил, что бывший президент Уго Чавес 
перед своей смертью хотел, чтобы армия 
поддерживала Мадуро, а армия, в свою 
очередь, дала ему обещание.

«Он мог предвидеть, что будет дальше. В 
настоящее время в армии нет никакого 
разделения, и венесуэльская армия под-
держивает Мадуро», - заявил Истурис. 
Источник: AA

Venezuela Devlet Başkanı Yardımcısı 
Aristobulo Isturiz, Türkiye’nin kendile-

rine karşı yürütülen ambargodan korkmaya-
rak zor zamanlarında yanlarında durduğunu 
belirterek “Biz ülkemizdeki krizi çözmek 
istiyoruz ve Türkiye de bizim yanımızda 
olduğunu gösterdi. Bu nedenle Türkiye de 
Venezuela’daki barış için Oslo sürecine dahil 
olmalı.” İfadelerini kullandı.

“Demokrasi Günü” kutlamaları vesilesiyle 

Вице-президент Венесуэлы Аристобу-
ло Истурис отметил, что в тяжелые 

дни Турция всегда стояла на стороне Ве-
несуэлы, не боясь проводимого против 
них эмбарго. «Мы хотим урегулировать 
кризис в нашей стране. Турция также 
показала, что поддерживает нас. Поэто-
му Турция также должна быть включена 
в процесс Осло ради мира в Венесуэле», 
- заявил он.

Вице-президент Венесуэлы Аристобуло 
Истурис нанес официальный визит в 
Нигерию в связи с празднованием «Дня 
демократии». После программы, орга-
низованной под названием «Кампания 
солидарности с Венесуэлой», он ответил 
на вопросы корреспондента АА о собы-
тиях последнего времени и поддержке 
Турции, оказываемой Венесуэле.

Подчеркнув, что Турция не боится ника-
кой страны, Истурис заявил: «Турция не 
побоялась проводимого против нас эм-
барго и в тяжелые дни всегда была рядом 
с нами. Мы хотим урегулировать кризис 
в нашей стране. Турция также показа-
ла, что поддерживает нас. Поэтому она 
также должна быть включена в процесс 
Осло ради мира в Венесуэле».

Истурис выразил признательность Тур-
ции за то, что с начала кризиса и по сей 
день она не оставляет Венесуэлу одну и 
поддерживает венесуэльский народ. 

Отметив, что венесуэльский народ яв-
ляется братским народом Турции, Исту-
рис заявил: « Мы никогда не забудем их 
поддержку и хотели бы воспользоваться 
этой возможностью, чтобы поблагода-
рить их».

“ИМПЕРИАЛИСТИЧЕСКИЕ СТРАНЫ 
СТАРАЮТСЯ НАРУШИТЬ МИР В НА-
ШИХ СТРАНАХ” 

VENEZUELA’DAN ÇAĞRI: TÜRKİYE DE DAHİL OLMALI 
Venezuela Devlet Başkanı Yardımcısı Isturiz, “Türkiye de 
Venezuela’daki barış için Oslo sürecine dahil olmalı” dedi.

Venezuela halkının yanında olmasından do-
layı memnuniyet duyduklarını dile getirdi. 

Venezuela halkının Türkiye ile kardeş oldu-
ğunu belirten Isturiz, “Onların bize verdiği 
desteği hiç unutmayacağız ve bu vesileyle 
onlara teşekkür ederiz.» ifadesini kullandı.

“EMPERYALİST ÜLKELER HUZURU-
MUZU BOZMAK İÇİN UĞRAŞIYOR” 

Ülkesinin güvenlik ve gıda gibi bazı sorun-
larla karşı karşıya olduğunu ve Venezuela 
halkının huzurunu bozmak için bazı dev-
letlerin uğraştığını söyleyen Isturiz, “Ülke-
mizde kriz var ama Devlet Başkanı Nicolas 
Maduro ve onu destekleyenler bu krizi dur-
durmak ve olanları dünyaya göstermek için 
çabalıyorlar. Bazı Avrupa ülkeleri ve özellik-
le ABD, Venezuela’nın varlıklarına el koydu 
ve ambargo uyguladı. Bu ülkeler, Venezuela 
ile savaşıyorlar ve hükümet bunu sona erdir-
mek için uğraşıyor.” dedi. 

Isturiz, Maduro’nun halkın desteğine güven-
diğini, bugüne kadar ülkeye karşı yürütülen 
ambargolar ve darbe girişiminin başarılı ola-
mamasının da halkın onun yanında olduğu-
nun göstergesi olduğunu vurguladı. 

Ülkedeki muhalif hareketin «düşman» ol-
madığına işaret eden Isturiz, “Bizim asıl 
düşmanımız ABD Devlet Başkanı Donald 
Trump’tır ve ülkedeki ekonomik kriz onun 
yüzündendir. Trump ülkemizin iç işlerine 
karışmamalı ve ülkeye karşı koyduğu am-
bargoyu kaldırırsa problemimiz kalmaya-
cak.” değerlendirmesinde bulundu.

Isturiz, Maduro’nun meşruiyetini yenilemesi 
için ülkeyi seçime götürebileceğini ancak 
bunun çözüm olmayacağını söyleyerek “Bu 
kriz, Maduro devlet başkanı olmadan önce 
başlamıştı ve krizin asıl nedeni Venezue-
la’daki büyük petrol rezervlerinin ABD’yi 
rahatsız etmesidir.” dedi.

“ORDU MADURO’NUN YANINDA” 

Venezuela ordusunun da Maduro’yu des-
teklediğini dile getiren Isturiz, eski Devlet 
Başkanı Hugo Chavez’in ölmeden önce or-
dunun Maduro’nun yanında olmasını istedi-
ğini ve onların da söz verdiğini hatırlattı. 

Isturiz, “Çünkü kendisi ileride ne olacağını 
az çok tahmin edebiliyordu. Ordu içinde şu 
anda hiçbir kopma yok ve Venezuela ordusu 
Maduro’nun yanında.” diye konuştu.Kaynak: 
AA

ПРИЗЫВ ОТ ВЕНЕСУЭЛЫ: 
ТУРЦИЯ ТАКЖЕ ДОЛЖНА БЫТЬ 
ВКЛЮЧЕНА В ПРОЦЕСС
Вице-президент Венесуэлы Истурис: «Турция должна быть 
включена в процесс Осло ради мира в Венесуэле». 

Rusya’da Türkiye 
Festivali’ne 
Yoğun İlgi

Большой интерес 
к «Фестивалю 
Турции» в России
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Турецкие университеты успешно при-
няли участие в самом престижном 

всемирном конкурсе спутниковых моделей 
CanSat, организованном в США при со-
трудничестве Американского астрономиче-
ского общества (AAS) и Американского на-
ционального управления по аэронавтике и 
исследованию космического пространства 
(NASA).

Среди 40 команд из различных университе-
тов мира, в том числе из штатов Калифорния 
и Аризона и британского города Манчестер, 
принявших участие в конкурсе в Техасе, 
победителем стала команда «Apis» из Стам-
бульского технического университета (ITU). 
Команда «Zrizu-263» из Зонгулдакского 
университета им. Бюлента Эджевита заняла 
второе место.

Помимо этого, в конкурсе спутниковых мо-
делей CanSat, ежегодно проводимом на про-
тяжении 14 лет, университет Чанкая занял 
5-е место, Стамбульский университет Гедик – 
7-е, Ближневосточный технический универ-
ситет (ODTÜ) – 13-е, университет Башкент 
– 14-е, Стамбульский городской университет  
– 15-е, Технический университет Гебзе – 17-е 
и Стамбульский университет цивилизаций – 
18-е место.

“ПРИШЛО ВРЕМЯ СТАТЬ ПЕРВЫМИ”    

Лидер команды ITU «APIS» по исследова-
ниям и разработкам Айкут Ючтепе в своем 
заявлении корреспонденту AA сказал, что 
турецкие университеты придают большое 
значение международным соревнованиям и 

Amerikan Astronomi Topluluğu (AAS) ve 
Amerikan Ulusal Havacılık ve Uzay Dairesi 

(NASA) iş birliğiyle düzenlenen dünyanın en 
prestijli model uydu yarışması CanSat’ta, Türk 
üniversiteleri başarılarıyla ön plana çıktı.

Teksas’ta düzenlenen ve California, Arizona State 
ve Manchester gibi dünyanın çeşitli üniversite-
lerinin katıldığı yarışmada 40 takım arasından 
İstanbul Teknik Üniversitesi (İTÜ) Apis takımı 
birinci olarak şampiyonluğa ulaşırken, Zonguldak 
Bülent Ecevit Üniversitesi Grizu-263 Uzay takımı 
ikinci oldu.       

Dünyanın en prestijli model uydu yarışması ola-
rak gösterilen ve 14 yıldır aralıksız olarak düzen-
lenen CanSat’ta ayrıca, Çankaya Üniversitesi 5, 
İstanbul Gedik Üniversitesi 7, Orta Doğu Teknik 
Üniversitesi 13, Başkent Üniversitesi 14, İstanbul 
Şehir Üniversitesi 15, Gebze Teknik Üniversitesi 
17 ve İstanbul Medeniyet Üniversitesi 18. oldu.       

“BİRİNCİ OLMANIN VAKTİ GELMİŞTİ”       

İTÜ APİS Ar-Ge takım lideri Aykut Üçtepe, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, Türk üniversi-
telerinin uluslararası yarışmalara büyük önem 
verdiğini ve bu yarışmalarda ülkeyi en iyi şekilde 
temsil ederek diğer ülkelere göre geri planla olun-
madığını gösterdiğini söyledi.       

Geçen sene düzenlenen yarışmada da Türk üni-
versitelerinin önemli başarılar gösterdiğini ve elde 
ettikleri şampiyonlukla bu başarıyı daha ileri taşı-
dıklarını belirten Üçtepe, şunları kaydetti:       

“Bu yarışmaya dördüncü kez katılıyoruz. Bundan 
önceki yıllarda 2016’da 9, 2017’de 4, geçen sene 
üçüncü olmuştuk. Artık birinci olmanın vakti 
geldi diye düşünüyorduk. Önceki yıllara göre 
ayakları daha yere sağlam basan bir ekiple yola 
çıktık. Bütün testlerimizi yaptık ve önlemlerimizi 
aldık. Bu süreçte bazı sıkıntılar da yaşadık. Yarış-
maya gelmeden yirmi önce uydumuz kayboldu ve 
uyduyu baştan yapmak durumunda kaldık. Son 
gece devremizin bir yolu yanmasına rağmen her 
şeyi hızlıca halledip birinci olduk.       

Proje kapsamında yazdığımız bütün programlar-
dan, tasarım aşamalarına kadar her şey takımdaki 
arkadaşlarımızın eseri. Daha büyük ve ülkemize 
katma değer sağlayacak projelerde yer almayı dü-
şünüyoruz. Elimizden geleni yaptık ve yapmaya 
devam edeceğiz.”        

TÜRK ÜNİVERSİTELERİ DÜNYANIN İLERİ 
GELEN ÜNİVERSİTELERİNİ GERİDE BI-
RAKTI 

Zonguldak Bülent Ecevit Üniversitesi Grizu-263 
Uzay takımı kaptanı Muzaffer Duysal da, bir yıl 
boyunca çok yoğun çalıştıklarını belirterek, bu 
sayede yarışmada ikinci olarak dünyanın en iyi 
üniversitelerini geride bıraktıklarını ifade etti.        

Yarışmaya 33 kişilik bir ekiple hazırlandıklarını 
ve geçen sene de dünya ikincisi olduklarını dile 
getiren Duysal, şöyle konuştu;

“Bu sene dünya şampiyonu olmayı hedefliyorduk. 
İstanbul Teknik Üniversitesi 0,077 puan farkıyla 
birinci oldu. Çok az puan farkıyla bir Türk takı-
mına kaybettik, bu nedenle ülkemiz adına mut-
luyuz. Çok fazla Türk üniversitesi var bu yarışma 
iyi bir yarışma değil gibi bir algı oluşsa da aslında 

NASA’nın yarışmasına Türk üniversiteleri damga vurdu
tam tersi. Türk üniversiteleri çok iyi başarı gösteriyor ve 
dünyanın çok iyi üniversitelerini eliyor.

Bu sene 84 üniversite başvurdu ve ilk aşamada bir eleme 
gerçekleştirilerek 40 üniversite ABD’ye davet edildi. Bu 
süreçte dünyanın önde gelen birçok üniversitesi elendi. 
Türk üniversitelerinin bu noktada çok önemli bir başarısı 
var ve bu başarı giderek artıyor. Bu durumdan çok mut-
luyuz ve gurur duyuyoruz. Ayrıca, üniversitemize, rektö-
rümüze, dekanımıza, danışman hocalarımıza desteği için 
çok teşekkür ediyoruz. Oldukça maliyetli olan bu yarış-
mada bize sponsorluklarıyla destek oldukları için TUSAŞ, 
TAI ve Erdemir’e çok teşekkür ediyoruz.”   Kaynak: AA

представляют страну наилучшим образом на 
этих соревнованиях.

Отметив, что турецкие университеты и в 
прошлом году продемонстрировали значи-
тельный успех в данном конкурсе, а с до-
стигнутым чемпионством подтвердили свой 
успех, Ючтепе сказал: 

«Мы уже четвертый раз участвуем в этом 
конкурсе. В 2016 году мы стали 9-ми, в 2017 
году - 4-ми и третьими в прошлом году. У нас 
были мысли, что пришло время стать пер-
выми. По сравнению с предыдущими годами 
мы отправились с командой, которая твердо 
стояла на ногах. Мы сделали все наши тесты 
и приняли меры предосторожности. Мы 
также испытали некоторые трудности в этом 
процессе. За двадцать дней до соревнований 
наш спутник исчез, и нам пришлось делать 
его с самого начала. В последнюю ночь у нас 
загорелся один из путей замыкания, но мы 
все быстро решили и стали первыми».

Все, что мы сделали в рамках проекта, начи-
ная от всех программ и заканчивая проекти-
рованием, является полностью работой чле-
нов нашей команды. Мы планируем принять 
участие в более крупных проектах, которые 
принесут пользу для нашей страны. Мы сде-
лали все возможное и будем продолжать это 
делать».

ТУРЕЦКИЕ УНИВЕРСИТЕТЫ ОСТАВИЛИ 
ПОЗАДИ ПЕРЕДОВЫЕ УНИВЕРСИТЕТЫ 
МИРА

Капитан команды «Zrizu-263» из Зонгулдак-
ского университета им. Бюлента Эджевита 

Музаффер Дуйсал сообщил, что в течение 
года они работали усердно, благодаря чему и 
стали вторыми в данном конкурсе, оставив 
позади лучшие университеты мира. 

Дуйсал сообщил, что они подготовились к 
соревнованию с командой из 33 человек, и 
в прошлом году они также заняли второе 
место. 

«Мы стремились стать чемпионом мира в 
этом году. Стамбульский технический уни-
верситет занял первое место с разницей в 
0,077 балла. Мы проиграли турецкой коман-
де с небольшой разницей в очках, поэтому 
мы рады за нашу страну. Это соревнование 
воспринимается многими как не очень пре-
стижное соревнование, где участвует боль-
шое количество турецких университетов, но 
фактически это не так. Турецкие университе-
ты показывают очень хорошие достижения и 
отсеивают лучшие мировые университеты.

В этом году заявки подали 84 университета, 
и после первого тура 40 университетов были 
приглашены в США. В ходе данного процесса 
многие ведущие университеты мира были от-
сеяны. Турецкие университеты имеют очень 
важный успех здесь, и этот успех постоянно 
растет. Мы очень счастливы и гордимся 
этим. Кроме того, мы хотели бы поблаго-
дарить наш университет, ректора, декана и 
кураторов за их поддержку. Мы хотели бы 
поблагодарить TUSAŞ, TAI и Erdemir за их 
спонсорскую поддержку в этом дорогостоя-
щем конкурсе», - сказал он. Источник: AA

Турецкие университеты успешно приняли участие в конкурсе NASA

Yunan medyası, Yunanistan Silahlı Kuv-
vetlerinin, geceleri, Ege adalarına silah ve 

asker sevkiyatı yaptığını iddia etti.

Atina’da yayımlanan aşırı sağcı “Eleftheri Ora 
Gazetesi”nde ve Yunan Pronews haber sitesin-
de yer alan haberlerde, Yunan Silahlı Kuvvet-

Греческие медиа заявили о том, что во-
оруженные силы Греции поставляют 

оружие и войска на Эгейские острова.

В газете крайне правых «Eleftheri Ora», 
которая издается в Афинах, и в статьях 
новостного сайта «Greek ProNews» со-
общается, что греческие вооруженные 
силы, рассматривая возможность войны 
с Турцией, тихим образом направляют 
оружие, войска и военную технику на 
восточные Эгейские острова и острова 
Додеканес.

Греческие СМИ сообщили, что Греция, 
используя порты в Северной Аттике, 
перенесла свои военные силы, в част-
ности находящиеся в регионе Эпир, на 
восточные Эгейские острова и острова 
Додеканес.

В данных новостях говорится о том, что 
священники благословили греческих 
солдат религиозными обрядами, прежде 
чем они отправились на корабли в пор-
тах. Газета «Eleftheri Ora» и новостной 
сайт «Greek Pronews» опубликовали 
фотографии проведенных религиозных 
обрядов, а также танков, бронетехники и 
солдат, доставленных на острова.

Поставка оружия и войск на Эгейские 
острова, которые должны были быть 

lerinin, Türkiye ile bir savaş çıkma olasılığını göz 
önünde bulundurarak, sessiz sedasız bir şekilde, 
Doğu Ege adalarına ve Oniki Adalar bölgesine, 
asker, silah ve askeri malzeme sevkiyatı yaptığı 
duyuruldu.

Yunan basın yayın organlarında çıkan haberlerde, 
Yunanistan’ın, özellikle Epir bölgesindeki askeri gü-
cünü, Kuzey Attika bölgesi limanlarını kullanmak 
sureti ile, Doğu Ege adalarına ve Ege’deki Oniki 
Adalar bölgesine kaydırdığına yer verildi.

İlgili haberlerde, papazların da limanlardaki 
gemilere binmeden önce Yunan askerleri dini 
ayinlerle kutsadıkları ileri sürüldü. Hem Eleft-
heri Ora Gazetesi hem de Yunan Pronews haber 
sitesi, adalara sevk edilen tankların, zırhlı araç-
ların, askerlerin ve yapılan kutsama ayinlerinin 
fotoğraflarını da yayımladı.

Lozan Antlaşması’na göre silahtan arındırılmış 
ve askersizleştirilmiş bölgeler olması gereken 
Ege adalarına yapılan silah ve asker sevkiyatının, 
Lozan’ın ihlal edilmesi sonucunu doğurduğu 
konusunda ise, Yunan basını ve Yunan medyası, 
suskun kalmayı ve bu ihlali görmezden gelmeyi 
tercih ediyor.

Yunan medyası ilgili haberinde, Yunan asker ve 
silah sevkiyatının, Türkiye tarafından Kıbrıs’ta 
yapılan ve Meis adası yakınlarında yapılacak 
olan sondaj faaliyetleri nedeni ile meydana 
gelebilecek olan bir silahlı çatışma olasılığı göz 
önünde bulundurularak, askeri hazırlık mahiye-
tinde yapıldığını kaydetti.

Bu arada, Yunan haber siteleri, Kıbrıs’ta son-
daj çalışmalarına başlayan Fatih sondaj gemisi 
nedeni ile “savaş tamtamlarının çalmaya başla-
dığını” kaydeden haber başlıkları yayımlıyor ve 
savaş çığırtkanlığı yapıyor. KAYNAK: HABER 
AJANSLARI

очищены и демилитаризованы согласно 
Лозаннскому договору, привела к наруше-
нию данного договора, но греческая пресса 
и медиа предпочитают хранить молчание и 
игнорировать это нарушение.

Греческие СМИ в новостях сообщили, что 
греческие солдаты и оружие были направ-
лены туда в рамках военной подготовки, 
рассматривая возможность вооруженного 
конфликта, который может возникнуть 
при буровых работах, которые проводятся 
Турцией на Кипре и будут проводиться 
вблизи острова Мейс.

Между тем, греческие новостные сайты пу-
бликуют новости с заголовками, в которых 
говорится, что начинают звучать военные 
барабаны из-за бурового корабля Фатих, 
который начал бурение на Кипре, тем са-
мым делая боевые призывы. ИСТОЧНИК: 
НОВОСТНЫЕ АГЕНТСТВА

‘Yunanistan, Ege 
adalarına silah 
ve asker sevkiyatı 
yapıyor’

«Греция направляет оружие и 
войска на Эгейские острова»
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ANKARA( Sivil İnisiyatif)Zeliha 
Sorkunlu/  Kırgız Cumhuriyeti Ola-

ğanüstü ve Yetkili Büyükelçisi Kubanyc-
hbek Omuraliev, Ankara Büyükelçiliği 
Görevine Başlamasıyla Birlikte Görevine 
Hızlı Başladı ve Türk Makamlarıyla Bir 
Dizi Temaslarda Bulundu.

Omuraliev ilk ziyaretini Türkiye Cumhu-
riyeti Kurucusu Mustafa Kemal Atatürk’ün 
Ankara’daki Anıtkabir’ini ziyaret etmek 
oldu. Anıtkabir de mozoleye çelenk bıra-
karak, onursal ziyaretçi defterine duygu 
ve düşüncelerini yazdı ve ayrıca Atatürk 
Müzesi’ni de ziyaret ettiler.

Büyükelçisi Kubanychbek Omuraliev, 
Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ı Ziyaret Etti… 

Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşka-
nı Recep Tayyip Erdoğan’ın, Büyükelçi 
Kubanychbek’i kabulünde, Kırgızis-
tan Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı S. 
Jeenbekov’un selamlarını ileterek atama 
bilgilerini başkan Erdoğan’a sundu. 

Büyükelçisi Kubanychbek Omuraliev, Kır-
gız devletinin ekonomi, siyaset, turizm, 
bilim, vb. ile ilgili her alanda iki kardeş 
halk arasında ikili işbirliğine büyük önem 
verdiğini de belirtti.

Başkan Erdoğanın verdiği yanıtta, Kırgı-
zistan ve Türkiye›nin kardeşçe ve dostane 
ülkeler olduğunu belirterek, Türkiye’deki 
diplomatik misyonunun başlamasın-
dan ötürü büyükelçiyi ve Kırgızistan 
Temsilciliği’ni tebrik etti. Türkiye Cum-
hurbaşkanı, Kırgızistan ve Türkiye arasın-
daki dostane ilişkileri daha da güçlendir-
mek ve genişletmek konusunda da güven 
duyduğunu belirtti.

Kubanychbek Omuraliev, Türkiye Cum-
huriyeti Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğ-
lu İle Bir Araya Geldi

Toplantıda Mevlüt Çavuşoğlu, Kubanyc-
hbek Omuraliev ‘i Türkiye’deki diplomatik 
misyonun başlamasından dolayı kutladı. 
Kırgızistan ve Türkiye›nin kardeşçe ve 
dostane ülkeler olduğunu belirterek çalış-
malarında başarılar diledi. 

Türkiye’deki Kırgızistan Diasporası 
Temsilcileriyle, Kırgızistan Ankara 
Büyükelçiliği’nde, Büyükelçi Kubanyc-

hbek Omuraliev ile Toplantı Gerçekleş-
tirdi.

Diasporanın temsilcileri mevcut sorunlar 
hakkında bilgi vererek, Kırgızistan ve Tür-
kiye devlet organları ile bir dizi beklentile-
ri üzerine dileklerini dile getirdi.

Buna karşılık, Kırgızistan devlet organları-
nın temsilcileri, Kırgız vatandaşlarına kali-
teli hizmet sunmanın yanı sıra, kalışlarıyla 
ilgili olmak üzere ülkeler arasındaki ikili 
ilişkilerin geliştirilmesini amaçlayan Kır-
gız mevzuatında planlanan değişiklikler 
olduğunu bildirdi.

Büyükelçi Kubanychbek Omuraliev, 
Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar 
Başkanı Abdullah Eren Bir araya Geldi.

Büyükelçi Kubanychbek Omuraliev, 
Türkiye’de burs programı kapsamında 
Türkiye’de okuyan Kırgızistanlı öğrenci-
lere sağlanan yardım için teşekkürlerini 
belirtti.

Büyükelçi Kubanychbek Omuraliev, An-
kara Belediye Başkanı Mansur Yavaş İle 
Bir Araya Geldi.

Büyükelçi Kubanychbek Omuraliev, An-
kara Belediye Başkanı Mansur Yavaş’ı yeni 
görevinden dolayı tebrik etti.

İkili görüşmede Bişkek ve Ankara’nın 
kardeş şehir olması ve aralarındaki çeşitli 
alanlarda işbirliğinin daha da geliştirilmesi 
gerektiğine dikkat çekilerek, başlangıçta 
büyükşehir başkanları düzeyinde ziyaret 
ve alışverişinde bulunmaya karar verdiler.

Türkiye Büyük Millet Meclisi Adalet 
Komitesi’nin (VNST) Sabri Öztürk’le Bir 
Araya Geldi.

Omuraliev ve Sabri Öztürk, parlamentolar 
arası işbirliğinin önemini ve Kırgız Cum-
huriyeti Jogorku Kenesh parlamento dost-
luk grubu’nun yılda en az bir kez VNST ile 
toplantı yapma gereğini belirtti. Birlikte-
likte bir sonraki dostluk grubu toplantısını 
bu yılın yazında yapmayı önerdiler.

Büyükelçi Kubanychbek Omuraliev, 
TİKA Başkanı Serdar Çam Bir araya 
Geldi

Sıcak ve misafirperver bir atmosferde 
gerçekleştirilen toplantı sonunda, taraflar 

tüm alanlarda Kırgızistan-Türkiye işbir-
liğinin daha yüksek seviyeye çekmek için 
çalışacaklarını beraberinde Kırgızistan ve 
Türkiye arasındaki işbirliğinin geliştiril-
mesine karşılıklı katkı sağlayacakları ko-
nusunda fikirlerini beyan ettiler. 

Büyükelçi Omuraliev, Keçiören Beledi-
ye Başkanı Turgut Altınok ile Bir araya 
Geldi 

Birliktelikte iki şehirler arasındaki çeşitli 
alanlarda işbirliğinin daha da geliştirilmesi 
konusunda ortak fikir beyan edildi. Omu-
raliev, daha önce Keçiören belediyesi tara-
fında Cengiz Aytmatov isminin bir parka 
verilmesinden bu ismin yaşatılmasından 
dolayı belediye başkanı Turgut Altınok’a 
teşekkürlerini iletti.  

Türkiye Cumhuriyeti’nde Kırgız Cum-
huriyeti Olağanüstü Ve Yetkili Büyükel-
çisi Kubanychbek Omuraliev, TÜRK-
SOY Dyusen Kaseinov Genel Sekreteri 
Ile Bir Araya Geldi.

Görüşme Sırasında Taraflar, Kırgız Cum-
huriyeti İle TÜRKSOY Arasında İşbir-
liğinin Yanı Sıra 2019 Yılında Planlanan 
TÜRKSOY İle Ortak Faaliyetlerin Yanı 
Sıra 2019 TÜRKSOY “Türk Dünyası-2019 
Kültür Başkenti” nin Açıklanması İçin 
Anlaştı.

Büyükelçi Omuraliev, Türkiye’nin Van 
İlinde Yaşayan Kırgızları Ziyaret Etti.

Büyükelçi ilk ziyaretini Van valisi Mehmet 
Emin Bilmez’e yaptı. Büyükelçi Omuraliev, 
Van valisi Mehmet Emin Bilmez ile yap-
tıkları görüşmede, Van Erciş’te nüfus artı-
şına bağlı olarak ek 200 konutluk bina inşa 
edilmesi için arsa tahsisinin desteklenmesi 
konusunda bir anlaşmaya vardılar.

Tarımsal ihtiyaçlar için ek arazi kiralan-
masına, son 5 yılda gerçekleşmemiş olan 
Kırgızistan kültür Festivali’nin yeniden 
başlatılması; eksik lise eğitimine sahip 
mevcut okul yerine lise eğitiminin tam 
orta öğretim ile açılmasının yanı sıra “ata 
zhurt” etnik kompleksinin faaliyetlerinin 
desteklenmesi konularında kararlar alındı. 

Büyükelçi Omuraliev, Uluu Pamir köyünü 
ziyaret ederek oradaki etnik Kırgızların 
günlük yaşamda karşılaştıkları yaşam ko-
şulları ve sorunları hakkında bilgi edindi. 
Köy toplantısında büyükelçi Omuraliev, 
Kırgızistanlı Vatandaşların sorun ve ta-
leplerini dinleyerek, sorularına cevaplar 
verdi.

Toplantıda büyükelçi Omuraliev, burada 
yaşayan Kırgız kardeşlerimizin sorun-
larına destek vermeleri için Van Valisi 
Mehmet Emin Bilmez ile görüştüğünü ve 
kırgız kardeşlerimize yardımcı olacakları 
konusunda kendilerinden söz aldıklarını 
iletti. 

Büyükelçi K.Omuraliev, Uluu Pamir de 
bulunan Kırgız Kenan Aytaçın’ın, Van 

Gölü kıyısındaki 20 Hek-
tarlık bir arazi üzerinde 
bulunan Ata Zhurt Etno-
kokleksini de ziyaret etti. 

Etno-Kompleksi, Kırgız-
ların Kültürünü, Gelenek-
lerini burada yaşatmaya 
çalışmakta. Etno-Komp-
leksin de ata binme, okçu-
luk ve Kırgız el sanatları 
ürünleri bulunmakta.

Şu Anda, Uluu pamir kö-
yünde Kırgız geleneklerini 
ve Kırgız dilini koruyan 
yaklaşık üç bine yakın bu-
lunmakta. Kırgızistan’dan 
Van’a gelip yerleşen Kır-
gızların bir kısmı Ankara 
(Çubuk) ve Yozgat da ya-
şam sürmekteler…

KIRGIZİSTAN ANKARA BÜYÜKELÇİSİ GÖREVE HIZLI BAŞLADI
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Посол Омуралиев посетил кыргызов, 
проживающих в турецкой провинции 
Ван.

Свой первый визит посол нанес губер-
натору Вана Мехмету Эмину Билмезу. 
Во время встречи с губернатором Вана 
Мехметом Эмином Билмезом посол 
Омуралиев достиг соглашения о под-
держке и выделении земли для стро-
ительства дополнительного здания с 
200 квартирами в Эрджише провинции 
Ван в связи с увеличением населения.

Также были приняты решения каса-
тельно дополнительной аренды земли 
для сельскохозяйственных нужд, воз-
обновления кыргызского культурного 
фестиваля, который не проводился 
в последние 5 лет, открытия средней 
школы с полным средним образова-
нием вместо существующей школы с 
неполным средним образованием, а 
также поддержки деятельности этниче-
ского комплекса «Ата-Журт».

Посол Омуралиев посетил село Улуу 
Памир и узнал о жизненных условиях 
и проблемах этнических кыргызов, с 
которыми они сталкиваются в повсед-
невной жизни. На сельском собрании 
посол Омуралиев выслушал проблемы 
и требования кыргызских граждан и 
ответил на их вопросы.

На встрече посол Омуралиев заявил, 
что встретился с губернатором Вана 
Мехметом Эмином Билмезом и взял 
слово о поддержке кыргызских бра-
тьев, которые живут здесь, в решении 
существующих проблем.

Посол Омуралиев также посетил этно-
комплекс «Ата-Журт» кыргыза Кенана 
Айтачына, который построен в Улуу 
Памире на берегу озера Ван на земель-
ном участке 20 гектаров.

Этно-комплекс пытается сохранить 
здесь кыргызскую культуру и тради-
ции. В этно-комплексе можно насла-
диться верховой ездой, стрельбой из 
лука и ручными работами кыргызских 
подмастерьев.

В настоящее время в селе Улуу Памир 
проживает около трех тысяч человек, 
которые поддерживают кыргызские 
традиции и кыргызский язык. Некото-
рые из кыргызов, приехавших в Ван из 
Кыргызстана, живут в Анкаре (Чубук) 
и Йозгате…

провести очередное собрание группы 
дружбы летом этого года.

Посол Кубанычбек Омуралиев встре-
тился с президентом TIKA Сердаром 
Чамом.

В конце встречи, состоявшейся в те-
плой и гостеприимной атмосфере, 
стороны заявили, что приложат все 
усилия для достижения более высокого 
уровня в сотрудничестве во всех облас-
тях между Кыргызстаном и Турцией и 
будут вносить взаимный вклад в раз-
витие двустороннего сотрудничества.

Посол Омуралиев встретился с мэром 
Кечиорена Тургутом Алтыноком.

В ходе встречи стороны договорились о 
дальнейшем развитии сотрудничества 
в различных областях между двумя го-
родами. Омуралиев поблагодарил мэра 
Тургута Алтынока за то, что муниципа-
литет Кечиорена присвоил одному из 
парков имя Чынгыза Айтматова.

Чрезвычайный и уполномоченный по-
сол Кыргызской Республики в Анкаре 
Кубанычбек Омуралиев встретился с 
генеральным секретарем ТЮРКСОЙ 
Дюсеном Касеиновым.

В ходе встречи стороны договорились 
о сотрудничестве между Кыргызской 
Республикой и организацией ТЮРК-
СОЙ и о запланированной на 2019 год 
совместной деятельности с ТЮРКСОЙ, 
а также об объявлении «Культурной 
столицы тюркского мира-2019».

Кубанычбек Омуралиев провел встре-
чу с представителями кыргызской диа-
споры в Турции в посольстве Кыргыз-
стана в Анкаре.

Представители диаспоры предоставили 
информации о существующих пробле-
мах, а также выразили свои пожелания 
касательно государственных органов 
Кыргызстана и Турции.

В свою очередь, представители госу-
дарственных органов Кыргызстана 
сообщили, что в дополнение к предо-
ставлению качественных услуг кыр-
гызстанским гражданам в законода-
тельстве Кыргызстана запланированы 
изменения касательно их пребывания, 
направленные на улучшение двусто-
ронних отношений между странами.

Посол Кубанычбек Омуралиев встре-
тился с главой Управления по делам 
соотечественников за рубежом и род-
ственных общин Абдуллахом Эреном.

Посол Кубанычбек Омуралиев выразил 
благодарность за помощь, предостав-
ленную кыргызстанским студентам, 
которые обучаются в Турции в рамках 
стипендиальной программы.

Посол Кубанычбек Омуралиев встре-
тился с мэром Анкары Мансуром Ява-
шем.

Посол Кубанычбек Омуралиев поздра-
вил мэра Анкары Мансура Яваша с но-
вой должностью.

В ходе двусторонней встречи было от-
мечено, что города Бишкек и Анкара 
должны стать побратимами, а сотруд-
ничество между ними в различных 
сферах должно еще больше развивать-
ся. Для начала было принято решение о 
взаимном визите столичных мэров.

Посол встретился с членом Комитета 
по вопросам юстиции парламента Тур-
ции (ВНСТ) Сабри Озтурком.

Кубанычбек Омуралиев и Сабри 
Озтюрк подчеркнули важность меж-
парламентского сотрудничества и 
необходимость не менее одного раза 
в год проводить встречи с парламент-
ской группой дружбы Жогорку Кенеша 
Кыргызской Республики и парламен-
том Турции (ВНСТ). Они предложили 

АНКАРА (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Чрезвычайный 

и уполномоченный посол Кыргызской 
Республики в Анкаре Кубанычбек 
Омуралиев быстро преступил к своим 
обязанностям и провел серию встреч с 
турецкими учреждениями.

В первую очередь Омуралиев  посетил 
мавзолей основоположника Турецкой 
Республики Мустафы Кемаля Ататюрка 
в Анкаре. В Аныткабире он возложил 
венок к мавзолею, записал свои чувст-
ва и мысли в книгу почетного гостя, а 
также посетил музей Ататюрка.

Посол Кубанычбек Омуралиев нанес 
визит президенту Турецкой Республи-
ки Реджепу Тайипу Эрдогану...

Президент Турции Реджеп Тайип Эр-
доган принял посла Кубанычбека Ому-
ралиева. Посол передал приветствия 
от президента Кыргызской Республики 
Сооронбая Жээнбекова и предоставил 
информацию о назначении президенту 
Эрдогану. 

Посол Кубанычбек Омуралиев сооб-
щил, что правительство Кыргызстана 
придает большое значение двусторон-
нему сотрудничеству между двумя 
братскими народами во всех областях, 
таких как экономика, политика, ту-
ризм, наука и др. 

В ответ президент Эрдоган отметил, 
что Кыргызстан и Турция являются 
братскими и дружественными стра-
нами. Он поздравил посла и пред-
ставительство Кыргызстана в связи 
с началом дипломатической миссии 
в Турции. Президент Турции также 
заявил, что уверен в дальнейшем укре-
плении и расширении дружественных 
отношений между Кыргызстаном и 
Турцией.

Кубанычбек Омуралиев встретился с 
министром иностранных дел Турецкой 
Республики Мевлютом Чавушоглу.

В ходе встречи Мевлют Чавушоглу 
поздравил Кубанычбека Омуралиева 
с началом дипломатической миссии в 
Турции. Отметив, что Кыргызстан и 
Турция являются братскими и друже-
ственными странами, он пожелал по-
слу успехов в работе.

ПОСОЛ КЫРГЫЗСТАНА В АНКАРЕ БЫСТРО ПРЕСТУПИЛ К СВОИМ 
ОБЯЗАННОСТЯМ 
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«Мы являемся Международной граждан-
ской инициативой, которая 12 лет назад 
начала свой путь с целью служения кон-
цепции «Создай условия для людей, пусть 
государство процветает», которая и явля-
ется нашей миссией.

Нам всем известно, что идеология Осман-
ской империи, оставленная нашему народу 
в наследство, к сожалению, за последние 
годы покрылась пеплом. Историческим 
фактом является то, что мы как Столичная 
платформа объединились с целью вновь 
вывести в свет данное наследие.

Наша цель – напомнить организациям 
гражданского общества о нашем наследии, 
концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает» и реализо-
вать данную концепцию в политической, 
торговой и бюрократической обществен-
ной жизни. Слава богу, эта цель в процессе 
осуществления.

Наш народ и весь мир знает, что Осман-
ская империя создала для человечества 
благословенный период, в котором гармо-
нировали любовь и уважение, а в Анато-

АНКАРА (Гражданская инициатива) 
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личной платформы и почетный консул 
Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт 
выразил благодарность за визит и проин-
формировал губернатора Омера Фарука 
Кочака касательно Столичной платформы 
и ее деятельности.

Председатель платформы Курт: «Мы по 
праву гордимся тем, что защищаем свою 
историю со словами: «И Османская импе-
рия наша, и Республика наша» и являемся 
мостом в будущее».

Amacımız, sivil toplum kuruluşlarına mis-
yonumuzun özeti olan ‘’İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın’’ mirasını hatırlatarak, bu 
anlayışın siyasi, ticari, bürokratik sosyal ha-
yatta vücut bulmasını arzu ediyorduk, şükür 
olsun ki süreç içinde öyle de oldu.

Milletimiz ve Tüm dünya bilmektedir, Os-
manlı ile Anadolu’da barış, Balkanlar’da 
huzur, Orta Doğu’da istikrarın hâkim ol-
duğu, Osmanlı yönetimi insanlığa saygı ile 
sevginin harmanlandığı kutlu bir dönem 
yaşatmıştır.

Şanlı tarihimize ismini altın harflerle yaz-
dıran ecdadımız, sancağı 1923 yılında genç 
Cumhuriyete devretmesi ile milletimiz için 
yeni bir dönem başlamıştır. 

Bizler bugün  bu tarihi gerçekler ışığında, 
merkeze insanı koyarak, toplantı ve kam-
panyalar yaparak “Osmanlıda bizim, Cum-
huriyette bizim diyerek” hem tarihimize 
sahip çıkmanın, beraberinde devletçi milli 
bir çizgide geleceğe köprü olmanın haklı 
gururunu yaşıyoruz. 

Başkent Platformu olarak bizler; Şeyh 
Edeb Ali’nin “İnsanı Yaşat ki, Devlet Ya-
şasın” anlayışını düstur edinmemiz hase-
bi ile siyasi partilerin şahsi görüşlerinden 
bağımsız, günlük politize olmuş siyaset-
ten uzak, toplumun tüm katmanlarını 
kucaklayan bir anlayışa sahip olduğumuz 
gibi, farklı görüş ve fikirlere hep saygılı 
olduğumuz kamuoyunca bilinmektedir. 

Takdir edersiniz ki, Devlet ile Millet ara-
sında asla ve asla mesafe olamaz. Büyük 

ANKARA(Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/ Başkent Platformu Ge-

nel Başkanı ve aynı zamanda Kırgızistan 
Türkiye Fahri Konsolosu olan Dr.Mustafa 
Kurt, ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek Başkent Platformu ve faaliyetleri 
hakkında da Vali Ömer Faruk Koçak’a bilgi 
verdi.

Platform Başkanı Kurt; “Osmanlıda bi-
zim, Cumhuriyette bizim diyerek” hem 
tarihimize sahip çıkmanın, beraberinde 
devletçi milli bir çizgide geleceğe köprü 
olmanın haklı gururunu yaşıyoruz.”

Bizler 12 yıl önce misyonumuzun özeti 
olan, “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anla-
yışına hizmet etme maksadıyla yola çıkmış, 
tekten tüme ulaşan Uluslararası Sivil Bir 
İnisiyatifiz.

Osmanlı İmparatorluğunun  milletimize 
mirası olan vakıf anlayışının maalesef son 
yıllarda üzeri küllendiği hepimizce malum. 
Başkent Platformu ailesi olarak bu mirası 
yeniden gün ışığına çıkarma maksadı ile bir 
araya geldiğimiz tarihi bir gerçektir.

Vali Ömer Faruk Koçak, Fahri 
Konsolos Dr. Mustafa Kurt’u 
Ziyaret Etti
Daha önce Elâzığ, Mardin ve Aydın Valiliği yapan Ömer Faruk Koçak, 
Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa Kurt’u Makamında 
Ziyaret Etti. 

Губернатор Омер Фарук Кочак 
нанес визит почетному консулу д-ру 
Мустафе Курту
Бывший губернатор таких провинций, как Элазыг, Мардин 
и Айдын, Омер Фарук Кочак нанес визит почетному консулу 
Кыргызстана в Турции д-ру Мустафе Курту.

Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; Bü-
yük Devlet, Milletiyle El Ele Olan Devlettir; 
Büyük Devlet, Milletinin Hukukunu Ko-
ruyan, Adaleti Sağlayan, Hürriyeti Hâkim 
Kılan Devlettir.  

Ülkemizde istikrarın, güven ortamının 
özellikle de kardeşliğin tam anlamıyla tesis 
edilmesi, Millet olarak büyük hedeflerimize 
ulaşmamız için, Başkent Platformu ailesi 
olarak tecrübelerimizle birlikte devlet, mil-
let menfaatine  emre amade olduğumuzu 
her fırsatta ifade ettik.  

Bizi biz yapan değerlerden biride kültürdür; 
kültür su gibidir akar gider en sonunda 
kendi yatağını bulur.  Bizler bu tarihi akış 

içerisinde kültürel ve siyasi faaliyetlerimizin 
yanı sıra ticari faaliyetlerle kardeşlik ilişki-
lerimizi taçlandırarak, Kırgızistan - Türkiye 
ve Türk dünyası arasındaki bağların güç-
lendirilmesine vesile olmalıyız. Bu sebeple 
1200 ü aşkın kardeş kuruluş diyebileceği-
miz konfederasyon, federasyon, vakıf ve 
dernek temsilcileriyle beraber insan odaklı 
faaliyetlerimizi, sözcülerimiz vasıtası ile 70 
ülkede çalışmalarımızı yürütmekteyiz Dedi. 

Daha sonra Kırgızistan-Türkiye Fahri Kon-
solosu Dr. Mustafa Kurt, Vali Ömer Faruk 
Koçak’a Kırgızistan Milli Kıyafeti Çapan ve 
Kalpak Giydirip fotoğraf çekimiyle görüş-
me tamamlandı.

лии был мир, на Балканах - спокойствие, а 
на Ближнем Востоке царила стабильность.

Наши предки, прописавшие свои имена 
золотыми буквами в нашей славной исто-
рии, передали флаг молодой Республике в 
1923 году, тем самым начав новый период 
для нашей нации.

Сегодня в свете этих исторических фак-
тов, мы по праву гордимся тем, что за-
щищаем свою историю со словами: «И 
Османская империя наша, и Республика 
наша», ориентируясь на людей, проводя 
собрания и кампании, и являемся мостом 
в будущее. 

Общественности хорошо известно, что 
мы как Столичная платформа основыва-
емся на идеологии шейха Эдебали «Со-
здай условия для людей, пусть государст-
во процветает», являемся независимыми 
от личных взглядов политических партий, 
далеки от однодневной политизированно-
сти, имеем концепцию, которая охватыва-
ет все слои общества, и всегда с уважени-
ем относимся к другим отличным от нас 
мнениям и видениям.

Как вы понимаете, между государством и 
народом никогда не должно быть никако-
го расстояния. Великое государство - это 
государство, стоящее рядом с народом. 
Великое государство - это государство, 
которое рука об руку с народом. Великое 
государство - это государство, защищаю-
щее права народа, обеспечивающее спра-
ведливость и дающее свободу.

Мы как Столичная платформа при ка-
ждой возможности готовы вместе с на-
шим опытом служить государственным 
и национальным интересам, чтобы в пол-
ном размере добиться стабильности, дове-
рия и особенно братства в нашей стране и 
достичь наших великих целей как нации,.

Одной из ценностей, которая также фор-
мирует нас, является культура. Культура, 
как вода, в конце концов найдет свое 
русло. В данном историческом течении 
с помощью культурной, политической, а 
также торговой деятельности мы долж-
ны укрепить наши братские отношения 
и стать звеном, способствующим укре-
плению связей между Кыргызстаном и 
Турцией, а также между тюркским миром 

в целом. Поэтому мы вместе с более, чем 
1200 представителями братских конфеде-
раций, федераций, фондов и ассоциаций, 
а также с представителями в 70 странах 
ведем свою деятельность, направленную 
на человека», - сказал Мустафа Курт.

Затем почетный консул Кыргызстана в 
Турции д-р Мустафа Курт вручил губер-
натору Омеру Фаруку Кочаку кыргызскую 
национальную одежду «чапан» и головной 
убор «калпак». После проведенной фото-
сессии встреча завершилась. 
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демократии. После отставки Назарбаева 
и принятого решения Центральной из-
бирательной комиссии во время избира-
тельного процесса, начатого 11 мая 2019 
года, подготовка продолжалась в соот-
ветствии с международными стандарта-
ми и национальными законами. 

По официальным результатам выборов 
с показателем 70,76% исполняющий 
обязанности президента Касым-Жомарт 
Токаев был избран новым президентом 
Республики Казахстан. Из других участ-
ников кандидат от Коммунистической 
народной партии Жамбыл Ахметбеков 
набрал 1,82%, кандидат от Демократиче-
ской партии Казахстана “Ак жол” (Белая 
Дорога) Дания Еспаева - 5,2%, кандидат 
от партии “Судьба нации” Амиржан Ко-
санов - 16,02%, кандидат от Народно-Де-
мократической патриотической партии 
Толеутай Рахимбеков - 3,2%, кандидат 
от профсоюзов Казахстана Амангельды 
Таспихов - 2,07% и кандидат от Общест-
венного Союза Великих степных орлов 
Садыбек Тугел получил 0,92% голосов.

Народ проголосовал за Токаева, основы-
ваясь на том, что кандидат в президенты 
отвечает всем критериям, определен-
ным законом страны, таким как знание 
казахского языка,  40-летний возраст, 
минимум 15-годичное проживание в 
стране и минимум 5-летний стаж рабо-
ты в государственных учреждениях. В 
добавок ко всему этому если посмотреть 
на карьерную дорожку Токаева, то виден 
многолетний дипломатический опыт 

С 10 июня 2019 года Казахстан продол-
жил свой путь с новым президентом 

Республики Касым-Жомартом Токаевым. 
Страна, появившаяся из ничего с лиде-
ром-основателем страны Нурсултаном 
Назарбаевым, который занимал эту 
должность в течение 28 лет, и  народ, 
который вел борьбу за независимость и 
шел по этому пути вместе с Назарбае-
вым, на выборах 9 июня приняли участие 
в голосовании, выразив этим  предан-
ность своей стране.

Из 11 миллионов 947 тысяч зарегистри-
рованных избирателей 77% пришли на 
выборы. Казахстанцы, проголосовав-
шие в установленных 64 урнах в 9 тысяч 
970 общенациональных избирательных 
центрах, а также за рубежом в 51 стра-
нах,  вновь испытали на себе волнение 

kararla 11 Mayıs 2019’da başlatılan seçim 
süreci boyunca hazırlıklar uluslararası 
standartlara ve ülke kanunlarına uygun 
şekilde devam etti.

Gerçekleşen seçimin resmî sonucuna göre 
yüzde  70.76 oran ile geçici cumhurbaş-
kanlığı görevini sürdüren Kasım Jomart 
Tokayev, Kazakistan Cumhuriyeti’nin yeni 
cumhurbaşkanı seçildi.

Seçime katılan, Komünistler Halk Partisi 
Adayı Jambıl Ahmetbekov yüzde 1,82, 
Kazakistan Demokratik Partisi «Ak Yol» 
Adayı Daniya Yespayeva yüzde 5,2, Millet 
Kaderi Adayı Amirjan Kosanov yüzde 
16,02, Halk Demokratik Vatansever Par-
tisi Adayı Toleutay Rahimbekov yüzde 
3,2, Kazakistan Sendikalar Derneği Adayı 
Amangeldi Taspihov yüzde 2,07 ve Büyük 

Kazakistan 10 Haziran 2019 tarihi 
itibariyle yeni Cumhurbaşkanı Sa-

yın Kasım Jomart Tokayev ile yol alma-
ya başladı. 28 yıldır bu görevi üstlenen 
ülkenin kurucu lideri Sayın Nursultan 
Nazarbayev’le yoktan var olan ülke ve 
bağımsızlık mücadelesini elinde tutan, bu 
yolda Nazarbayev’le yürüyen halk sandık 
başına giderek ülkesine bağlılığıyla 9 Ha-
ziran günü oyunu kullandı.

11 milyon 947 bin kayıtlı seçmenden 
yüzde 77’si sandık başına gitti. Ülke ça-
pında 9 bin 970 seçim merkezinde, yurt 
dışında ise 51 ülkede kurulan 64 sandıkta 
oylarını kullanan Kazakistan halkı de-
mokrasi heyecanını bir kez daha yaşadı. 
Nazarbayev’in görevinden istifa etmesi 
ve Merkez Seçim Komisyonu’nun aldığı 

Kazakistan Cumhurbaşkanlığı 
Seçiminde Halk, “Tokayev” Dedi
Bozkır Kartalları Toplumsal Birliği Adayı 
Sadibek Tugel yüzde 0,92 oy aldı.

Kazakistan kanunlarınca cumhurbaşkanı 
adaylarının Kazakça bilmesi, 40 yaşını 
doldurması, ülkede 15 yıl ikamet etmesi 
ve devlet kurumlarında en az 5 yıl çalış-
ması gerekliliğini karşılamasının yanı sıra 
Tokayev’in kariyer geçmişine bakıldığında 
uzun yıllar boyunca uluslararası temsilci-
liklerde Kazak diplomasisini güçlü temsili 
ve ülkesinde önemli görevlerde bulun-
masını takdirle, Nursultan Nazarbayev’in 
güvendiği isim olması ve onun izlediği yol 
haritasıyla ülke yönetimine devam edece-
ğine ve kurduğu ülkenin gelişiminin de-
vamlılığını sağlayacağına duyulan inançla 
halk, “Tokayev” dedi.

Bu seçimlerle başlayan süreç her ne ka-
dar yeni bir süreç gibi gözükse de Kasım 
Jomart Tokayev’in, Nazarbayev’in ülkede, 
bölgede ve küreselde denge stratejisiyle 
beraber ulusal ve uluslararası politikada 
ilişkilere ve iş birliklere ivme kazandırma 
stratejisiyle ilerlemeye devam edeceği ve 
halka yaptıkları seçime olan güvenlerini 
her zaman perçinleteceği beklenmektedir. 

Nazarbayev’in, Kazakistan’da iktidarın 
değişmesi gerektiği ve yeni nesil, yeni dü-
şünceler, yeni zirveler vurgusuyla yerini 
yeni yönetime bırakması takdirle karşılan-
dı. Avrasya’nın tam ortasında çok yönlü 
küresel stratejisiyle hareket eden, uluslara-
rası sorunlara çözüm bulan, yol gösterici 
olan Kazakistan’ın aksakalı Nazarbayev’in, 
Tokayev’e olan inancı seçim öncesinden 

gözler önündeydi. Ulusal kimliğin her 
zaman pekiştirileceğine, gerçekleştirdiği 
ve geliştirdiği ülkenin daimî inşa süreci-
nin başarıyla sürdürüleceğine şüphesizce 
koltuğunu devretti. Millî mücadelesinin 
ruhunu taşıyan, halka bu sonsuz şuurla 
yol gösterecek, uluslararası arenada örnek 
ve saygın kimliğe sahip bir şahsiyet bu 
önemli koltuğu doldurabilirdi. Ve bu se-
çim koltuğun sahibini, Kazakistan’ın yeni 
güçlü temsilcisini gösterdi. 

Bu tarihi seçimde tüm dünyanın gözü Ka-
zakistan’daydı. Süreci uluslararası örgütler 
ve yabancı ülkelerden binin üzerinde göz-
lemci izledi, yerel ve yabancı basın men-
supları takip etti. Ülke üzerine bu denli 
yoğun odaklanma küreseldeki önemli du-
ruşunu bir kez daha tasdikler nitelikteydi. 
Bizler de bu süreci izlemek üzere gözlemci 
olarak Kazakistan’da bulunduk, Sebilürre-
şad olarak seçimin nabzını tuttuk.

İktidardaki isim 28 yıl sonra, ilk kez değiş-
se de ülkenin gelişimi ilerleyişi, küreselde-
ki potansiyeli istikrarla ivme kazanacak, 
yeni cumhurbaşkanı ile Kazakistan gerek 
kendine gerekse dünyaya değer katmaya 
devam edecektir.

Kazakistan Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı 
Sayın Kasım Jomart Tokayev’i yeni görev-
leri münasebetiyle tebrik eder, devralmış 
oldukları bu önemli misyonun ülkelerine 
ve Türk dünyasına hayırlara vesile olması-
nı dileriz.

Hikmet Eren  
EkoAvrasya Yönetim Kurulu Başkanı 

в международных представительствах 
Казахстана. Он занимал много важных 
должностей в стране. Более того, он яв-
ляется доверенным лицом Нурсултана 
Назарбаева, соответственно, он продол-
жит управлять страной по его же пути и 
обеспечит стабильное развитие страны.

Хотя процесс, который начался с этих 
выборов, кажется новым процессом, 
ожидается, что Касым-Жомарт Токаев 
продолжит продвигать стратегию балан-
са Назарбаева в стране, регионе и мире, 
а также будет вести стратегию по ускоре-
нию сотрудничества и отношений в на-
циональной и международной политике, 
и всегда будет укреплять доверие обще-
ственности к сделанному выбору. 

Решение Назарбаева касательно пере-
дачи поста новой власти с акцентом на 
новое поколение, новые идеи, новые 
высоты и необходимость смены власти, 
было высоко оценено. Находясь в самом 
центре Евразии, действуя в соответствии 
с многогранной глобальной стратегией, 
находя решения для международных 
проблем и являясь путеводителем, ак-
сакал Казахстана Назарбаев верил в 
Токаева, и эта вера была заметна еще до 
выборов. Он передал свой пост, не сом-
неваясь в том, что национальная иден-
тичность всегда будет укрепляться, а 
процесс строительства страны, который 
он создал и разработал, будет успешно 
продолжаться. Это важное место мог 
занять только человек, несущий дух на-
циональной борьбы. Человек, который с 

этим бесконечным сознанием мог бы на-
правлять народ. Человек, который имеет 
образцовую и уважаемую идентичность 
на международной арене. И эти выборы 
показали удостоявшегося данного поста, 
они показали нового влиятельного пред-
ставителя Казахстана.

За этими историческими выборами в 
Казахстане следил весь мир. Более 1000 
наблюдателей от международных орга-
низаций и зарубежных стран, а также 
представители местной и зарубежной 
прессы следили за данным процессом. 
Столь интенсивное внимание к стране 
еще раз подтвердило ее важную позицию 
на глобальном уровне. Мы тоже были 
в Казахстане и вели мониторинг этого 
процесса как наблюдатели от имени 
Sebilurreshad. 

Хотя правящее имя меняется впервые за 
28 лет, с новым президентом развитие 
страны и ее глобальный потенциал будет 
стабильно набирать обороты, и Казахс-
тан будет продолжать увеличивать цен-
ность как для себя, так и для всего мира. 

Поздравляем с вступлением в должность 
президента Республики Казахстан г-на 
Касым-Жомарта Токаева и желаем, что-
бы эта важная миссия, которую он взял 
на себя, стала предвестником добрых 
дел для его страны и тюркского мира в 
целом.

Хикмет Эрен

 Председатель Правления «Eko Avrasya»

На президентских выборах  Казахстана 
народ выбрал Токаева
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